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Πρακτικά της Βουλής των Αντιπροσώπων 
IΒ΄ ΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗ ΠΕΡΙΟΔΟΣ - ΣΥΝΟΔΟΣ A΄ 

Συνεδρίαση 7ης Οκτωβρίου 2021  
Ώρα έναρξης:  4.05 μ.μ. 

Αρ. 3 
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

(ΑΝΝΙΤΑ ΔΗΜΗΤΡΙΟΥ) 

 Κηρύσσω την έναρξη της σημερινής συνεδρίας της Βουλής.   

 Παρακαλώ τους γραμματείς να διαπιστώσουν αν υπάρχει απαρτία. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

(ΚΩΣΤΑΣ ΚΩΣΤΑ) 

 Υπάρχει απαρτία, έντιμη κυρία Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ευχαριστώ πολύ, κύριε Κώστα. 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Με αφορμή τη συμπλήρωση εξήντα ενός χρόνων από την ανακήρυξη της Κυπριακής Δημοκρατίας, 
αποτίνουμε φόρο τιμής και ευγνωμοσύνης σε όλους όσοι αγωνίστηκαν και πρόσφεραν τη ζωή τους στον 
αγώνα για απαλλαγή από τη βρετανική αποικιοκρατία και την αναγνώριση της Κύπρου ως ανεξάρτητου 
κράτους.  Μνημονεύουμε επίσης και όλους όσοι διαδραμάτισαν σημαντικό ρόλο στην πρόοδο της Κύπρου και 
της κοινωνίας της όλα αυτά τα χρόνια.  Η Κυπριακή Δημοκρατία, εύθραυστη από τα σπάργανά της, μετράει 
ακόμα πληγές από το δίδυμο έγκλημα του προδοτικού πραξικοπήματος και της βάρβαρης τουρκικής εισβολής, 
ευρισκόμενη καθημερινά προ των τουρκικών μεθοδεύσεων και προκλήσεων. 

 Ως Βουλή των Αντιπροσώπων, διακηρύσσουμε τη δέσμευσή μας για συνέχιση του αγώνα προς 
εξεύρεση βιώσιμης λύσης του κυπριακού προβλήματος, στη βάση των σχετικών ψηφισμάτων του Συμβουλίου 
Ασφαλείας των Ηνωμένων Εθνών, και για τη διασφάλιση της εδαφικής ακεραιότητας, της κυριαρχίας και 
ανεξαρτησίας μίας πατρίδας στην οποία ο λαός της, Ελληνοκύπριοι, Τουρκοκύπριοι, Μαρωνίτες, Αρμένιοι και 
Λατίνοι, θα ζει ειρηνικά και με ασφάλεια. 

 Αγαπητοί συνάδελφοι, αγαπητές συναδέλφισσες, σας καλώ να τηρήσουμε ενός λεπτού σιγή στη μνήμη 
των υπερασπιστών της Κυπριακής Δημοκρατίας. 

(Τήρηση μονόλεπτης σιγής) 

 Αιωνία τους η μνήμη! 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,  

 Ο Οκτώβριος έχει καθιερωθεί διεθνώς ως Μήνας Ευαισθητοποίησης κατά του Καρκίνου του Μαστού και 
κατά τη διάρκειά του λαμβάνουν χώρα ποικίλες δράσεις και εκστρατείες ενημέρωσης, στήριξης, αλλά και 
συγκέντρωσης πόρων για την αντιμετώπιση της πιο συχνά εμφανιζόμενης μορφής καρκίνου στις γυναίκες.  
Ωστόσο η πρόληψη, η έγκαιρη διάγνωση και οι διαρκώς εξελισσόμενες θεραπείες καθιστούν αντιμετωπίσιμη τη 
νόσο και αυξάνουν το ποσοστό πλήρους ίασης.   

 Εκ μέρους της Βουλής των Αντιπροσώπων, θα ήθελα να εκφράσω τις θερμές ευχαριστίες μου στη 
Europa Donna Κύπρου για το αξιέπαινο έργο της όσον αφορά την ενημέρωση του κοινού για τον καρκίνο του 
μαστού και τη στήριξη στους καρκινοπαθείς συμπολίτες μας και τις οικογένειές τους, κυρίως εν μέσω των 
δύσκολων συνθηκών που προκάλεσε η πανδημία.  Ως νομοθετικό σώμα εκφράζουμε την αμέριστη στήριξή μας 
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σε όλους όσοι αγωνίζονται ενάντια στον καρκίνο, καθώς και την πρόθεσή μας να συνεχίσουμε να στηρίζουμε 
κάθε προσπάθεια που συμβάλλει στην προστασία της υγείας και της ποιότητας της ζωής των πολιτών.  Ως 
ένδειξη των πιο πάνω, το κυρίως κτίριο της Βουλής των Αντιπροσώπων θα φωταγωγηθεί σήμερα με το 
συμβολικό ροζ χρώμα. 

 Παρακαλώ τώρα τον γραμματέα να ενημερώσει το σώμα για τις διεθνείς δραστηριότητες της Βουλής. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Μεταξύ 20 και 24 Σεπτεμβρίου 2021 τριμελής αντιπροσωπία της Βουλής, αποτελούμενη από τους κ. 
Άριστο Δαμιανού, επικεφαλής, Μάριο Μαυρίδη και Χρίστο Ορφανίδη, συμμετείχε στο 50ό Περιφερειακό 
Συνέδριο των Βρετανικών Νήσων και της Μεσογείου του Κοινοπολιτειακού Κοινοβουλευτικού Συνδέσμου στο 
Μπέλφαστ.  Το συνέδριο απασχόλησαν οι κοινοβουλευτικές λειτουργίες και διαδικασίες στη μεταπανδημική 
εποχή.  Σε παρέμβασή του για το θέμα της δημόσιας διαβούλευσης και εκπροσώπησης, ο κ. Δαμιανού 
υπογράμμισε την ανάγκη ενίσχυσης του διαλόγου με τους πολίτες, ώστε να αποκατασταθεί σταδιακά η 
εμπιστοσύνη τους στους θεσμούς, η οποία πλήγηκε ιδιαίτερα κατά την περίοδο της πανδημίας.  Ο κ. Μαυρίδης 
σε παρέμβασή του σε συζήτηση για το μέλλον των υβριδικών κοινοβουλίων σημείωσε την ανάγκη ευελιξίας 
στον τρόπο λειτουργίας των κοινοβουλίων, ώστε να ανταποκρίνονται στις ιδιαίτερες ανάγκες και τα δεδομένα 
που υπαγορεύουν οι συνθήκες κάθε εποχής.  Ο κ. Ορφανίδης, στο πλαίσιο συζήτησης για το μέλλον του 
τουρισμού στη μεταπανδημική εποχή, επισήμανε την ανάγκη στροφής προς ένα μοντέλο βιώσιμου τουρισμού, 
το οποίο να επικεντρώνεται στην ανάπτυξη μιας ισχυρής υποδομής αγροτουρισμού και βιώσιμης φιλοξενίας.   

 Μεταξύ 27 και 30 Σεπτεμβρίου 2021 οι κ. Νίκος Τορναρίτης, Γιώργος Λουκαΐδης και Κωστής Ευσταθίου 
συμμετείχαν στις εργασίες του Τέταρτου Μέρους της Συνόδου της Κοινοβουλευτικής Συνέλευσης του 
Συμβουλίου της Ευρώπης (ΚΣΣΕ) στο Στρασβούργο.  Μετά από συντονισμένες ενέργειες της κυπριακής 
αντιπροσωπίας, η Επιτροπή Πολιτικών Υποθέσεων και Δημοκρατίας αποφάσισε την ετοιμασία έκθεσης με 
θέμα «Έκκληση για την επιστροφή της Αμμοχώστου στους νόμιμους κατοίκους της» και όρισε ως εισηγητή τον 
Ιταλό βουλευτή κ. Pierro Fassino.  Ο επικεφαλής της αντιπροσωπίας κ. Τορναρίτης συμμετείχε σε συζήτηση 
στην ολομέλεια για την κατάσταση στο Αφγανιστάν.  Τόνισε την ανάγκη άμεσης και απρόσκοπτης παροχής 
ανθρωπιστικής βοήθειας και σεβασμού των ανθρωπίνων δικαιωμάτων του αφγανικού λαού.  Ο κ. Ευσταθίου 
συμμετείχε σε συζητήσεις για το πεδίο εφαρμογής της ασυλίας των βουλευτών μελών της Συνέλευσης και για 
το προσχέδιο του Δεύτερου Πρόσθετου Πρωτοκόλλου της Σύμβασης για το Έγκλημα στον Κυβερνοχώρο 
(Σύμβαση της Βουδαπέστης), ειδικότερα όσον αφορά την αποκάλυψη ηλεκτρονικών αποδεικτικών στοιχείων.  
Εγκρίθηκαν επίσης ομόφωνα από την αρμόδια επιτροπή το προκαταρκτικό ψήφισμα και η έκθεσή του για τις 
συνέπειες της πανδημίας COVID-19 στους τομείς της εκπαίδευσης και του πολιτισμού.  Οι βουλευτές κ. 
Λουκαΐδης και Ευσταθίου συμμετείχαν επίσης σε συζήτηση με θέμα τις κοινωνικοοικονομικές ανισότητες στην 
Ευρώπη και την ανάγκη ενδυνάμωσης των κοινωνικών δικαιωμάτων, ιδιαίτερα των ευάλωτων ομάδων.  Οι 
τρεις βουλευτές συμμετείχαν επίσης σε συζήτηση με θέμα την κλιματική αλλαγή και την κατοχύρωση του 
δικαιώματος σε ένα υγιές περιβάλλον. Ο κ. Τορναρίτης συμμετείχε, τέλος, στην εκδήλωση «Μικρή Αμάλ», την 
οποία συγχρηματοδότησε η κυπριακή αντιπροσωπία, με σκοπό την ευαισθητοποίηση του κοινού για τις 
επιπτώσεις του πολέμου και του ξεριζωμού στα ασυνόδευτα παιδιά με μεταναστευτική βιογραφία.   

 Στις 27 Σεπτεμβρίου 2021 η αναπληρώτρια πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Υγείας κ. Σάβια 
Ορφανίδου συμμετείχε σε διαδικτυακή κοινοβουλευτική συνάντηση της Ειδικής Επιτροπής του Ευρωπαϊκού 
Κοινοβουλίου για την Καταπολέμηση του Καρκίνου.  Η κ. Ορφανίδου χαιρέτισε την εκπόνηση του Ευρωπαϊκού 
Σχεδίου για την Καταπολέμηση του Καρκίνου ως βασικού πυλώνα της Ευρωπαϊκής Ένωσης Υγείας.  
Ειδικότερα, όσον αφορά την Κύπρο, η κ. Ορφανίδου αναφέρθηκε στην Εθνική Στρατηγική Καταπολέμησης του 
Καρκίνου, στην παροχή από τα δημόσια και ιδιωτικά νοσηλευτήρια και άλλους φορείς εξειδικευμένων 
υπηρεσιών πρόληψης, διάγνωσης, θεραπείας και αποκατάστασης, καθώς και στη λειτουργία του Ινστιτούτου 
Έρευνας Καρκίνου ως κέντρου ανταλλαγής πληροφοριών και γνώσεων.   

 Στις 28 Σεπτεμβρίου 2021 η πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού κ. Χριστιάνα Ερωτοκρίτου, ο πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Εργασίας, 
Πρόνοιας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων κ. Αντρέας Καυκαλιάς και ο αναπληρωτής πρόεδρος της 
Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Εξωτερικών και Ευρωπαϊκών Υποθέσεων κ. Μάριος Μαυρίδης συμμετείχαν 
διαδικτυακά στη Διακοινοβουλευτική Διάσκεψη για τη Σταθερότητα, τον Οικονομικό Συντονισμό και τη 
Διακυβέρνηση στην Ευρωπαϊκή Ένωση, στο πλαίσιο της κοινοβουλευτικής διάστασης της Σλοβενικής 
Προεδρίας του Συμβουλίου της Ευρωπαϊκής Ένωσης.  Η κ. Ερωτοκρίτου υπογράμμισε ως πρωταρχική 
προτεραιότητα της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Οικονομικών και Προϋπολογισμού τη διασφάλιση συνετής, 
ορθολογικής, διαφανούς και δίκαιης κατανομής των πόρων του κυπριακού Σχεδίου Ανάκαμψης και 
Ανθεκτικότητας και τη διασφάλιση ότι τα νομοσχέδια θα συνάδουν με τους ευρωπαϊκούς στόχους και ορόσημα.  
Ο κ. Καυκαλιάς ανέφερε ότι η πανδημική κρίση οδήγησε σε απορρύθμιση της αγοράς εργασίας.  Τόνισε την 
ανάγκη ενίσχυσης της βιωσιμότητας και της ανθεκτικότητας των συστημάτων κοινωνικής προστασίας, 
συνταξιοδότησης και υγείας, προκειμένου να επιτευχθεί βιώσιμη, δίκαιη και χωρίς αποκλεισμούς ανάπτυξη.  Ο 
κ. Μαυρίδης τόνισε ότι οι επικείμενες νομοθετικές προτάσεις της Ευρωπαϊκής Επιτροπής για την εισαγωγή 
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νέων ιδίων πόρων θα πρέπει προηγουμένως να υποβληθούν σε ενδελεχή ανάλυση αντικτύπου, βάσει και των 
νέων οικονομικών πραγματικοτήτων, προκειμένου να θωρακιστεί η ανταγωνιστικότητα των κρατών μελών. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ευχαριστώ πολύ, κύριε Κώστα. 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,  

 Οφείλω να ενημερώσω ότι έλαβα σήμερα το πρωί επιστολή από τον πρόεδρο του ΕΛΑΜ κ. Χρίστο 
Χρίστου με την οποία με ενημερώνει για τον τερματισμό της συνεργασίας του κόμματός του με τον κ. Ανδρέα 
Θεμιστοκλέους, ο οποίος δεν αποτελεί πλέον μέλος του ΕΛΑΜ. 

 Προχωρούμε τώρα στα θέματα της ημερήσιας διάταξης.  Ξεκινάμε με το Κεφάλαιο Δεύτερο, που είναι η 
κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων.  Υπάρχει μία πρόταση νόμου η οποία θα κατατεθεί σήμερα και για την 
οποία υπάρχει εισήγηση να κηρυχθεί επείγουσα και να ψηφιστεί σήμερα.  Η πρόταση νόμου τιτλοφορείται «Ο 
περί της Διασφάλισης και Πιστοποίησης της Ποιότητας της Ανώτερης Εκπαίδευσης και της Ίδρυσης και 
Λειτουργίας Φορέα για Συναφή Θέματα (Τροποποιητικός) Νόμος του 2021» και κατατίθεται από την 
Κοινοβουλευτική Επιτροπή Παιδείας και Πολιτισμού.   

 Αν δεν υπάρχει ένσταση, η πρόταση νόμου κατατίθεται, κηρύσσεται επείγουσα και παραπέμπεται στην 
Κοινοβουλευτική Επιτροπή Παιδείας και Πολιτισμού, με την παράκληση να συνέλθει, για να μελετήσει το θέμα 
και να ετοιμάσει σχετική έκθεση.  Υπάρχει οποιαδήποτε ένσταση επί του θέματος;   

 Ωραία, ευχαριστώ πολύ.   

(Μη ευκρινή σχόλια από τον κ. Νίκο Τορναρίτη) 

 Κύριε Τορναρίτη, είμαστε εντάξει; 

 Ωραία.   

 Τα υπόλοιπα νομοσχέδια και προτάσεις νόμου κατατίθενται και παραπέμπονται στις αρμόδιες 
κοινοβουλευτικές επιτροπές σύμφωνα με τον σχετικό κατάλογο που σας έχει ήδη διανεμηθεί. 

(Η κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων) 

Νομοσχέδια, κανονισμοί, αποφάσεις, 
έγγραφα, εκθέσεις 

Κατάθεση από Παραπομπή/ 
Κοινοποίηση σε 

1.  Ο περί Προϋπολογισμού του Ιδρύματος 
Κρατικών Υποτροφιών Κύπρου του 2022 
Νόμος του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.01.062.184-2021). 

Υπουργό Οικονομικών Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

2.  Ο περί της Συμφωνίας για τροποποίηση 
της Συνθήκης του Ευρωπαϊκού 
Μηχανισμού Σταθερότητας (Κυρωτικός) 
Νόμος του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.01.062.185-2021). 

Υπουργό Οικονομικών Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Εξωτερικών και 
Ευρωπαϊκών 
Υποθέσεων 

3.  Ο περί της Καταπολέμησης της 
Τρομοκρατίας και Προστασίας των 
Θυμάτων (Τροποποιητικός) Νόμος του 
2021. 
(Αρ. Φακ. 23.01.062.186-2021). 

Υπουργό Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Νομικών, 
Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

4.  Ο περί Προϋπολογισμού του 2022 Νόμος 
του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.01.062.187-2021). 

Υπουργό Οικονομικών Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

5.  Οι περί της Διαχείρισης του Δημόσιου 
Χρέους (Ρήτρες Συλλογικής Δράσης) 
Κανονισμοί του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.03.058.063-2021). 

Υπουργό Οικονομικών Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

6.  Οι περί Σπόρων (Κτηνοτροφικά Φυτά) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.03.058.064-2021). 

Υπουργό Γεωργίας, 
Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Γεωργίας 
και Φυσικών Πόρων 

7.  Οι περί Σπόρων (Σιτηρά) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2021. 

Υπουργό Γεωργίας, 
Αγροτικής Ανάπτυξης και 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Γεωργίας 
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(Αρ. Φακ. 23.03.058.065-2021). Περιβάλλοντος και Φυσικών Πόρων 

8.  Οι περί Σπόρων (Κατάλογοι Ποικιλιών 
των Καλλιεργούμενων Γεωργικών Ειδών) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.03.058.066-2021). 

Υπουργό Γεωργίας, 
Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Γεωργίας 
και Φυσικών Πόρων 

9.  Οι περί Σπόρων (Λαχανικά) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.03.058.067-2021). 

Υπουργό Γεωργίας, 
Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Γεωργίας 
και Φυσικών Πόρων 

10.  Οι περί Σπόρων (Ελαιούχα και Κλωστικά 
Φυτά) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 
2021. 
(Αρ. Φακ. 23.03.058.068-2021). 

Υπουργό Γεωργίας, 
Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Γεωργίας 
και Φυσικών Πόρων 

11.  Οι περί Αποβλήτων (Διαχείριση 
Αποβλήτων από Κατασκευές και 
Κατεδαφίσεις) Κανονισμοί του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.03.058.069-2021). 

Υπουργό Γεωργίας, 
Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Περιβάλλοντος 

12.  Οι περί Αρχής Ψηφιακής Ασφάλειας - 
Θέσεις Ανώτερου Λειτουργού 
Τμηματάρχη Εθνικού CSIRT και Αναλυτή 
Δικτύων και Συστημάτων Πληροφοριών 
και Κυβερνοασφάλειας CSIRT (Σχέδια 
Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.03.058.070.2021). 

Υπουργείο Οικονομικών Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Νομικών, 
Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

13.  Οι περί Ευκολιών Υποδοχής και 
Απαγόρευσης Απόρριψης στη Θάλασσα 
Αποβλήτων από Πλοία και Καταλοίπων 
Φορτίου Κανονισμοί του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.03.058.071-2021). 

Υπουργό Μεταφορών, 
Επικοινωνιών και Έργων 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Μεταφορών, 
Επικοινωνιών και 
Έργων 

Προτάσεις νόμου Κατάθεση από  Παραπομπή σε  
1.  Ο περί Δήμων (Τροποποιητικός) (Αρ. 5) 

Νόμος του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.02.062.148-2021). 

Χαράλαμπο Θεοπέμπτου εκ 
μέρους του Κινήματος 
Οικολόγων-Συνεργασία 
Πολιτών 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Εσωτερικών 

2.  Ο περί Υδατοπρομήθειας (Δημοτικές και 
Άλλες Περιοχές) (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.02.062.149-2021). 

Χαράλαμπο Θεοπέμπτου εκ 
μέρους του Κινήματος 
Οικολόγων-Συνεργασία 
Πολιτών 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Εσωτερικών 

3.  Ο περί Αρχείου Πληθυσμού 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 3) Νόμος του 
2021. 
(Αρ. Φακ. 23.02.062.150-2021). 

Χαράλαμπο Θεοπέμπτου εκ 
μέρους του Κινήματος 
Οικολόγων-Συνεργασία 
Πολιτών 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Εσωτερικών 

4.  Ο περί Ρυθμίσεως Οδών και Οικοδομών 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 
2021. 
(Αρ. Φακ. 23.02.062.151-2021). 

Χαράλαμπο Θεοπέμπτου εκ 
μέρους του Κινήματος 
Οικολόγων-Συνεργασία 
Πολιτών 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Εσωτερικών 

5.  Ο περί Προστασίας της Παραλίας 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 3) Νόμος του 
2021. 
(Αρ. Φακ. 23.02.062.152-2021). 

Αλεξάνδρα Ατταλίδου εκ 
μέρους του Κινήματος 
Οικολόγων-Συνεργασία 
Πολιτών 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Εσωτερικών 

6.  Ο περί της Χωροθέτησης των Σταθμών 
Βάσης Κινητής Τηλεφωνίας Νόμος του 
2021. 
(Αρ. Φακ. 23.02.062.153-2021). 

Αλεξάνδρα Ατταλίδου εκ 
μέρους του Κινήματος 
Οικολόγων-Συνεργασία 
Πολιτών 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Εσωτερικών 

7.  Ο περί Διεξαγωγής των Παγκύπριων 
Εξετάσεων (Τροποποιητικός) Νόμος του 
2021. 

Χαράλαμπο Θεοπέμπτου εκ 
μέρους του Κινήματος 
Οικολόγων-Συνεργασία 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Παιδείας και 
Πολιτισμού 
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(Αρ. Φακ. 23.02.062.154-2021). Πολιτών 

8.  Ο περί Αξιολόγησης Υποψηφίων για 
Διορισμό στη Δημόσια Υπηρεσία 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 3) Νόμος του 
2021. 
(Αρ. Φακ. 23.02.062.155-2021). 

Δημήτρη Δημητρίου εκ μέρους 
της Κοινοβουλευτικής ομάδας 
του Δημοκρατικού Συναγερμού  

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Θεσμών, 
Αξιών και Επιτρόπου 
Διοικήσεως 

9.  Ο περί της Δημοσιοποίησης της 
Διοικητικής Δραστηριότητας, της 
Διασφάλισης της Διαφάνειας και της 
Εμπέδωσης της Λογοδοσίας των 
Φορέων του Δημόσιου Τομέα του 
Ευρύτερου Δημόσιου Τομέα και των 
Διοικητικών Οργάνων Άσκησης της 
Δημόσιας Διοίκησης και τη Λειτουργία 
της Διαδικτυακής Πύλης «Διαφάνεια» 
Νόμος του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.02.062.156-2021). 

Δημήτρη Δημητρίου εκ μέρους 
της κοινοβουλευτικής ομάδας 
του Δημοκρατικού Συναγερμού 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Θεσμών, 
Αξιών και Επιτρόπου 
Διοικήσεως 

10.  Ο περί της Λειτουργίας και του Ελέγχου 
Καζίνου (Τροποποιητικός) Νόμος του 
2021. 
(Αρ. Φακ. 23.02.062.158-2021).  

Χαράλαμπο Θεοπέμπτου και 
Σταύρο Παπαδούρη εκ μέρους 
του Κινήματος Οικολόγων-
Συνεργασία Πολιτών 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Ενέργειας, 
Εμπορίου, 
Βιομηχανίας και 
Τουρισμού 

11.  Ο περί Μεταβιβάσεως και 
Υποθηκεύσεως Ακινήτων 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 11) Νόμος του 
2021. 
(Αρ. Φακ. 23.02.062.159-2021). 

Νίκο Τορναρίτη εκ μέρους της 
κοινοβουλευτικής ομάδας του 
Δημοκρατικού Συναγερμού 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Νομικών, 
Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

12.  Ο περί Ποινικού Κώδικα 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 5) Νόμος του 
2021. 
(Αρ. Φακ. 23.02.062.160-2021). 

Αννίτα Δημητρίου, 
Πρόεδρο Βουλής των 
Αντιπροσώπων 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Νομικών, 
Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

13.  Ο περί της Λειτουργίας Παιδικών 
Κατασκηνώσεων Νόμος του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.02.062.161-2021). 

Χαράλαμπο Θεοπέμπτου εκ 
μέρους του Κινήματος 
Οικολόγων-Συνεργασία 
Πολιτών 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Παιδείας και 
Πολιτισμού 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Προχωράμε τώρα στο Κεφάλαιο Πρώτο της ημερήσιας διάταξης, που είναι η νομοθετική εργασία.  Όλες 
οι εκθέσεις θεωρούνται αναγνωσθείσες. 

 Τα θέματα με τους αριθμούς 1 και 2 έχουν κοινή έκθεση και τιτλοφορούνται «Ο περί Ανοικτού Τύπου 
Οργανισμών Συλλογικών Επενδύσεων (Τροποποιητικός) Νόμος του 2021» και «Ο περί Διαχειριστών 
Οργανισμών Εναλλακτικών Επενδύσεων (Τροποποιητικός) Νόμος του 2021».   

 Παρακαλώ τον γραμματέα να διαβάσει τους σκοπούς. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σκοπός του υπ’ αριθμόν 1 θέματος είναι η τροποποίηση του βασικού νόμου, ώστε να επιτευχθεί 
εναρμόνιση της εθνικής νομοθεσίας με τις πράξεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης με τίτλο: 

1. «Οδηγία (ΕΕ) 2019/1160 του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου της 20ής Ιουνίου 2019 για 
την τροποποίηση των οδηγιών 2009/65/ΕΚ και 2011/61/ΕΕ όσον αφορά τη διασυνοριακή διανομή 
οργανισμών συλλογικών επενδύσεων»,  

2. «Οδηγία (ΕΕ) 2019/2034 του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου της 27ης Νοεμβρίου 2019 
σχετικά με την προληπτική εποπτεία επιχειρήσεων επενδύσεων και την τροποποίηση των οδηγιών 
2002/87/ΕΚ, 2009/65/ΕΚ, 2011/61/ΕΕ, 2013/36/ΕΕ, 2014/59/ΕΕ και 2014/65/ΕΕ». και  

3. «Οδηγία (ΕΕ) 2019/2162 του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου της 27ης Νοεμβρίου 2019 
σχετικά με την έκδοση καλυμμένων ομολόγων και τη δημόσια εποπτεία καλυμμένων ομολόγων και την 
τροποποίηση των οδηγιών 2009/65/ΕΚ και 2014/59/ΕΕ». 
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 Σκοπός του υπ’ αριθμόν 2 θέματος είναι η τροποποίηση του βασικού νόμου, ώστε να επιτευχθεί 
εναρμόνιση της εθνικής νομοθεσίας με την πράξη της Ευρωπαϊκής Ένωσης με τίτλο «Οδηγία (ΕΕ) 2019/1160 
του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου της 20ής Ιουνίου 2019 για την τροποποίηση των οδηγιών 
2009/65/ΕΚ και 2011/61/ΕΕ όσον αφορά τη διασυνοριακή διανομή οργανισμών συλλογικών επενδύσεων». 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Οικονομικών και Προϋπολογισμού για τα νομοσχέδια «Ο 
περί Ανοικτού Τύπου Οργανισμών Συλλογικών Επενδύσεων (Τροποποιητικός) Νόμος του 2021» και 
«Ο περί Διαχειριστών Οργανισμών Εναλλακτικών Επενδύσεων (Τροποποιητικός) Νόμος του 2021»  

Παρόντες: 
 Χριστιάνα Ερωτοκρίτου, πρόεδρος  Χρίστος Χριστοφίδης   

 Χρύσης Παντελίδης Σωτήρης Ιωάννου  

 Χάρης Γεωργιάδης Ηλίας Μυριάνθους 

 Ονούφριος Κουλλά Αλέκος Τρυφωνίδης 

 Σάβια Ορφανίδου Μη μέλη της επιτροπής:  
 Αντρέας Καυκαλιάς Σταύρος Παπαδούρης  

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού μελέτησε τα πιο πάνω νομοσχέδια σε 
τέσσερις συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 5 Ιουλίου και στις 6, 13 και 20 Σεπτεμβρίου 2021.  Στο 
πλαίσιο των συνεδριάσεων της επιτροπής κλήθηκαν και παρευρέθηκαν εκπρόσωποι του Υπουργείου 
Οικονομικών, της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς Κύπρου και του Cyprus Investment Funds Association (CIFA). Η 
Νομική Υπηρεσία, παρ’ όλο που κλήθηκε, δεν εκπροσωπήθηκε στις συνεδριάσεις της επιτροπής. 

 Σημειώνεται ότι κατά τη συζήτηση των νομοσχεδίων παρευρέθηκε επίσης το μέλος της επιτροπής κ. 
Άριστος Δαμιανού.  

 Σκοπός του πρώτου νομοσχεδίου είναι η τροποποίηση του περί Ανοικτού Τύπου Οργανισμών 
Συλλογικών Επενδύσεων Νόμου, ώστε να επιτευχθεί εναρμόνιση της εθνικής νομοθεσίας με την Οδηγία (ΕΕ) 
2019/1160 του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου της 20ής Ιουνίου 2019 για την τροποποίηση των 
Οδηγιών 2009/65/ΕΚ και 2011/61/ΕΕ όσον αφορά τη διασυνοριακή διανομή οργανισμών συλλογικών 
επενδύσεων, με την Οδηγία (ΕΕ) 2019/2034 του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου της 27ης 
Νοεμβρίου 2019 σχετικά με την προληπτική εποπτεία επιχειρήσεων επενδύσεων και την τροποποίηση των 
Οδηγιών 2002/87/ΕΚ, 2009/65/ΕΚ, 2011/61/ΕΕ, 2013/36/ΕΕ, 2014/59/ΕΕ και 2014/65/ΕΕ, καθώς και με την 
Οδηγία (ΕΕ) 2019/2162 του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου της 27ης Νοεμβρίου 2019 σχετικά 
με την έκδοση καλυμμένων ομολόγων και τη δημόσια εποπτεία καλυμμένων ομολόγων και την τροποποίηση 
των Οδηγιών 2009/65/ΕΚ και 2014/59/ΕΕ.  

 Σκοπός του δεύτερου νομοσχεδίου είναι η τροποποίηση του περί Διαχειριστών Οργανισμών 
Εναλλακτικών Επενδύσεων Νόμου, ώστε να επιτευχθεί εναρμόνιση της εθνικής νομοθεσίας με την Οδηγία (ΕΕ) 
2019/1160 του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου της 20ής Ιουνίου 2019 για την τροποποίηση των 
Οδηγιών 2009/65/ΕΚ και 2011/61/ΕΕ όσον αφορά τη διασυνοριακή διανομή οργανισμών συλλογικών 
επενδύσεων. 

 Ειδικότερα, με τα νομοσχέδια επιτυγχάνονται μεταξύ άλλων τα ακόλουθα: 

1. Αίρονται φραγμοί που εμποδίζουν τη διασυνοριακή διανομή επενδυτικών κεφαλαίων και ενισχύεται η 
διασυνοριακή διανομή τέτοιων κεφαλαίων εντός της Ευρωπαϊκής Ένωσης, οδηγώντας παράλληλα στην 
αύξηση του ανταγωνισμού και στην παροχή περισσότερων επενδυτικών ευκαιριών για επενδυτές εντός 
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

2. Τροποποιείται το ελάχιστο όριο για τα ίδια κεφάλαια που πρέπει να διαθέτει εταιρεία διαχείρισης, ώστε 
τα ποσά των εν λόγω κεφαλαίων σε καμία περίπτωση να μην είναι μικρότερα από το ποσό που 
προβλέπεται στον Κανονισμό (ΕΕ) 2019/2003. 

3. Εισάγονται μεταβατικές ρυθμίσεις αναφορικά με τα καλυμμένα ομόλογα, ώστε να διασφαλιστεί ότι αυτά 
δεν επηρεάζονται σε περίπτωση που θα έχουν εκδοθεί μέχρι την 8η Ιουλίου 2022 ή ομόλογα που 
εμπίπτουν στον ορισμό των καλυμμένων ομολόγων, ως αυτός περιλαμβάνεται στη σχετική νομοθεσία. 

 Σύμφωνα με όσα ανέφερε ο εκπρόσωπος του Υπουργείου Οικονομικών, με τις προτεινόμενες ρυθμίσεις 
επιτυγχάνονται αφενός η άρση της πολυπλοκότητας και των επαχθών απαιτήσεων σε ό,τι αφορά στη 
διασυνοριακή διανομή επενδυτικών κεφαλαίων, διασφαλίζοντας παράλληλα την προστασία των επενδυτών, 
και αφετέρου η μείωση του κόστους διασυνοριακής διανομής και η επιτάχυνση της ανάπτυξης της 
διασυνοριακής διανομής στην Ευρωπαϊκή Ένωση, με αποτέλεσμα να παρέχονται περισσότερες επενδυτικές 
ευκαιρίες. 
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 Όπως ο ίδιος εκπρόσωπος ανέφερε, η Δημοκρατία όφειλε να εναρμονιστεί με το κοινοτικό κεκτημένο 
μέχρι τις 2 Αυγούστου 2021, εντούτοις δεν έχει εκκινήσει στο παρόν στάδιο οποιαδήποτε διαδικασία επί 
παραβάσει εναντίον της Δημοκρατίας.  

 Η εκπρόσωπος της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς συμφώνησε με τους σκοπούς και τις επιδιώξεις των 
νομοσχεδίων και ανέφερε ότι οι φραγμοί που αίρονται με τις προτεινόμενες ρυθμίσεις αφορούν κυρίως σε 
προβλεπόμενες στις υπό τροποποίηση νομοθεσίες εθνικές απαιτήσεις όσον αφορά στο μάρκετινγκ, στα 
ρυθμιστικά τέλη, στις διοικητικές απαιτήσεις και στις απαιτήσεις κοινοποίησης.  

 Στο στάδιο της συζήτησης μέλη της επιτροπής ζήτησαν διευκρινίσεις από το αρμόδιο υπουργείο κατά 
πόσο στα νομοσχέδια περιλαμβάνονται οποιεσδήποτε ρυθμίσεις η συμπερίληψη των οποίων βάσει του 
κοινοτικού κεκτημένου δε συνιστά υποχρέωση της Δημοκρατίας αλλά άσκηση της παρεχόμενης από αυτό 
διακριτικής ευχέρειας. Επί τούτου ο εκπρόσωπος του Υπουργείου Οικονομικών δήλωσε ότι οι προτεινόμενες 
ρυθμίσεις αποτελούν στην ολότητά τους εναρμόνιση με το κοινοτικό κεκτημένο. 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα τέθηκαν 
ενώπιόν της, κατέληξε στις ακόλουθες θέσεις: 

1. Η πρόεδρος της επιτροπής και το μέλος της βουλευτές της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού 
Κόμματος, τα μέλη της βουλευτές της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις, το 
μέλος της βουλευτής του Εθνικού Λαϊκού Μετώπου, το μέλος της βουλευτής του Κινήματος 
Σοσιαλδημοκρατών ΕΔΕΚ, καθώς και το μέλος της βουλευτής της Δημοκρατικής Παράταξης 
επιφυλάχθηκαν να τοποθετηθούν κατά τη συζήτηση των θεμάτων  στην ολομέλεια του σώματος. 

2. Τα μέλη της επιτροπής βουλευτές της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού Συναγερμού 
τάχθηκαν υπέρ της ψήφισης των νομοσχεδίων σε νόμους. 

 Υπό το φως των πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού με την 
παρούσα έκθεσή της υποβάλλει τα νομοσχέδια για τη λήψη τελικής απόφασης στο στάδιο της συζήτησής τους 
από την ολομέλεια του σώματος. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Υπάρχουν ομιλητές ή ομιλήτριες επί θέματος αρχής; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Κανείς. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Οπότε προχωρούμε στη δεύτερη ανάγνωση του υπ’ αριθμόν 1 νομοσχεδίου.   

 Κύριε Κώστα. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Προοίμιο.  Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1.  

 Τροποποίηση του άρθρου 2 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

 Τροποποίηση του άρθρου 42 του βασικού νόμου.  Άρθρο 3. 

 Τροποποίηση του άρθρου 66 του βασικού νόμου.  Άρθρο 4. 

 Τροποποίηση του άρθρου 67 του βασικού νόμου.  Άρθρο 5. 

 Τροποποίηση του άρθρου 68 του βασικού νόμου.  Άρθρο 6. 

 Τροποποίηση του βασικού νόμου με την προσθήκη του νέου άρθρου 68Α.  Άρθρο 7. 

 Τροποποίηση του άρθρου 69 του βασικού νόμου.  Άρθρο 8. 

 Τροποποίηση του άρθρου 70 του βασικού νόμου.  Άρθρο 9. 

 Αντικατάσταση του άρθρου 72 του βασικού νόμου.  Άρθρο 10. 

 Τροποποίηση του άρθρου 110 του βασικού νόμου.  Άρθρο 11. 

 Τροποποίηση του άρθρου 125 του βασικού νόμου.  Άρθρο 12. 

 Έναρξη της ισχύος του παρόντος Νόμου.  Άρθρο 13. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ της έγκρισης των άρθρων; 
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ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σαράντα επτά, κυρία Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Τρεις. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Αποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Καμία. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Με σαράντα επτά ψήφους υπέρ, τρεις εναντίον και καμία αποχή, τα άρθρα 1 έως 13 εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Ανοικτού Τύπου Οργανισμών Συλλογικών Επενδύσεων 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2021. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σαράντα επτά, κυρία Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Τρεις. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Αποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Καμία. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Με σαράντα επτά ψήφους υπέρ, τρεις εναντίον και καμία αποχή, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο1. 

 Προχωρούμε στη δεύτερη ανάγνωση του υπ’ αριθμόν 2 νομοσχεδίου.   

 Κύριε Κώστα. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Προοίμιο.  Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1.  

 Τροποποίηση του άρθρου 2 του βασικού νόμου.   Άρθρο 2. 

 Τροποποίηση του βασικού νόμου με την προσθήκη των νέων άρθρων 37Α και 37Β.  Άρθρο 3. 

 Τροποποίηση του άρθρου 39 του βασικού νόμου.  Άρθρο 4. 

 Τροποποίηση του βασικού νόμου με την προσθήκη του νέου άρθρου 40Α.  Άρθρο 5. 

 
1 Λόγω της πραγματοποίησης των συνεδριάσεων της ολομέλειας εκτός του κτιρίου της Βουλής των 
Αντιπροσώπων, εξαιτίας της λήψης έκτακτων μέτρων για αντιμετώπιση της πανδημίας COVID-19, δεν 
πραγματοποιήθηκε ηλεκτρονική ψηφοφορία κατά τη διάρκεια της συνεδρίασης. 
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 Τροποποίηση του άρθρου 41 του βασικού νόμου.  Άρθρο 6. 

 Τροποποίηση του τίτλου του Κεφαλαίου VIII του βασικού νόμου.  Άρθρο 7. 

 Τροποποίηση του βασικού νόμου με την προσθήκη των νέων άρθρων 68Α και 68Β.  Άρθρο 8. 

 Έναρξη της ισχύος του παρόντος Νόμου.  Άρθρο 9. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ της έγκρισης των άρθρων; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σαράντα επτά. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Τρεις. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Αποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Καμία. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Με σαράντα επτά ψήφους υπέρ, τρεις εναντίον και καμία αποχή, τα άρθρα 1 έως 9 εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί των Διαχειριστών Οργανισμών Εναλλακτικών Επενδύσεων 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2021. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σαράντα επτά, κυρία Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Τρεις. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Αποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Καμία. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Με σαράντα επτά ψήφους υπέρ, τρεις εναντίον και καμία αποχή, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 Το υπ’ αριθμόν 3 θέμα τιτλοφορείται «Ο περί Εθνικής Φρουράς (Τροποποιητικός) Νόμος του 2020». 

 Παρακαλώ τον γραμματέα να διαβάσει τον σκοπό. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Τροποποίηση του περί Εθνικής Φρουράς Νόμου, ώστε η προβλεπόμενη σε αυτόν επιπρόσθετη 
κανονική άδεια σε εθνοφρουρούς να δύναται να χορηγηθεί από τον Υπουργό Άμυνας όχι μόνο για σκοπούς 
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συμμετοχής τους, αλλά και για σκοπούς προετοιμασίας για συμμετοχή τους σε επίσημους διεθνείς 
διαγωνισμούς γνώσεων ή σε διεθνείς διοργανώσεις, εκπροσωπώντας τη Δημοκρατία, ή σε επίσημες αθλητικές 
οργανώσεις αναγνωρισμένες από τη Διεθνή Ομοσπονδία ή τη Διεθνή Ολυμπιακή Επιτροπή.  Περαιτέρω, 
σκοπείται η εισαγωγή ρύθμισης βάσει της οποίας η εν λόγω άδεια θα δύναται να χορηγείται και για την 
προετοιμασία ή/και για τη συμμετοχή εθνοφρουρών σε επίσημες αθλητικές διοργανώσεις οι οποίες είναι 
αναγνωρισμένες και από τον Κυπριακό Οργανισμό Αθλητισμού (ΚΟΑ). 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Άμυνας για το νομοσχέδιο «Ο περί Εθνικής Φρουράς 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2020» 

Παρόντες: 
 Μαρίνος Σιζόπουλος, πρόεδρος Βαλεντίνος Φακοντής 

 Γιώργος Κάρουλλας Ζαχαρίας Κουλίας 

 Χάρης Γεωργιάδης Παύλος Μυλωνάς 

 Κώστας Κώστα  Χρίστος Χρίστου 

 Γιαννάκης Γαβριήλ Αλέκος Τρυφωνίδης 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Άμυνας μελέτησε το πιο πάνω νομοσχέδιο σε δύο συνεδρίες της, οι 
οποίες πραγματοποιήθηκαν στις 16 και 23 Σεπτεμβρίου 2021.  Στην πρώτη συνεδρία της επιτροπής κλήθηκαν 
και παρευρέθηκαν ο Υπουργός Άμυνας, ο γενικός διευθυντής του Υπουργείου Άμυνας και ο Υπαρχηγός 
Εθνικής Φρουράς, συνοδευόμενοι από υπηρεσιακούς παράγοντες, καθώς και εκπρόσωπος της Νομικής 
Υπηρεσίας της Δημοκρατίας.   

 Σκοπός του νόμου που προτείνεται είναι η τροποποίηση του περί Εθνικής Φρουράς Νόμου, ώστε η 
προβλεπόμενη σε αυτόν επιπρόσθετη κανονική άδεια σε εθνοφρουρούς να δύναται να χορηγηθεί από τον 
Υπουργό Άμυνας, πέραν των περιπτώσεων που καθορίζονται στην ισχύουσα σχετική διάταξη και αφορούν τη 
συμμετοχή τους σε επίσημους διεθνείς διαγωνισμούς γνώσεων ή σε διεθνείς διοργανώσεις, εκπροσωπώντας 
τη Δημοκρατία, ή σε επίσημες αθλητικές οργανώσεις αναγνωρισμένες από τη Διεθνή Ομοσπονδία ή τη Διεθνή 
Ολυμπιακή Επιτροπή, και για την προετοιμασία τους για συμμετοχή στις πιο πάνω διοργανώσεις.  Περαιτέρω, 
σκοπείται η εισαγωγή πρόνοιας σύμφωνα με την οποία η εν λόγω άδεια να δύναται να χορηγείται και για την 
προετοιμασία ή/και για τη συμμετοχή εθνοφρουρών σε επίσημες αθλητικές διοργανώσεις οι οποίες είναι 
αναγνωρισμένες και από τον Κυπριακό Οργανισμό Αθλητισμού (ΚΟΑ).  

Όπως είναι γνωστό, στο πλαίσιο της συζήτησης του νομοσχεδίου κατά την προηγούμενη βουλευτική 
περίοδο η επιτροπή υπό την προηγούμενη σύνθεσή της αποφάσισε όπως σε πρώτο στάδιο προωθήσει για 
ψήφιση στην ολομέλεια της Βουλής ορισμένες πρόνοιες του νομοσχεδίου, οι οποίες ψηφίστηκαν σε νόμο από 
τη Βουλή στις 22 Μαΐου 2020 [Νόμος 47(Ι) του 2020], αφήνοντας σε μεταγενέστερο στάδιο την εξέταση της 
πρόνοιάς του που αφορά τη δυνατότητα του Υπουργού Άμυνας να χορηγεί επιπρόσθετη κανονική άδεια σε 
εθνοφρουρούς για σκοπούς προετοιμασίας για συμμετοχή σε διεθνείς διαγωνισμούς γνώσεων ή σε διεθνείς 
διοργανώσεις, εκπροσωπώντας τη Δημοκρατία, ή σε αθλητικές διοργανώσεις αναγνωρισμένες από τον ΚΟΑ, 
ώστε να της παρασχεθεί η δυνατότητα διευκρίνισης ορισμένων ζητημάτων που αφορούν την εν λόγω ρύθμιση 
και τα οποία συναρτώνται με τη μείωση της στρατιωτικής θητείας που επήλθε το 2016. 

Στο στάδιο της συζήτησης του εναπομείναντος μέρους του νομοσχεδίου στην επιτροπή μέλη της 
εξέφρασαν επιφυλάξεις, καθότι στον ΚΟΑ υπάγονται πολλές  ομοσπονδίες και η χορήγηση άδειας σε 
εθνοφρουρούς για σκοπούς προετοιμασίας για συμμετοχή σε αθλητικές δραστηριότητες αναγνωρισμένες από 
τον ΚΟΑ ενδεχομένως να οδηγήσει σε απουσία εθνοφρουρών για μεγάλο χρονικό διάστημα, ενώ η στρατιωτική 
θητεία είναι ήδη μειωμένη.  Περαιτέρω, με βάση πληροφορίες μελών της επιτροπής, αριθμός εθνοφρουρών 
ενδεχομένως να μην ασχολούνται με τον αθλητισμό, ωστόσο αιτούνται και λαμβάνουν την πιο πάνω άδεια.  Ως 
εκ τούτου, μέλη της επιτροπής εξέφρασαν την άποψη ότι πρέπει να διενεργείται έλεγχος του καταλόγου που 
αποστέλλεται από τον ΚΟΑ στον Υπουργό Άμυνας, ο οποίος να συνοδεύεται με αποδεικτικά στοιχεία, ώστε να 
μην παρατηρείται καταστρατήγηση του ευεργετήματος της εν λόγω άδειας.   

Ο Υπουργός Άμυνας, τοποθετούμενος επί του θέματος, διευκρίνισε ότι ο μέγιστος χρόνος χορήγησης 
της επιπρόσθετης κανονικής άδειας για συμμετοχή στις αναφερθείσες πιο πάνω διοργανώσεις αποφασίστηκε 
όπως μειωθεί από τις εξήντα (60) στις τριάντα πέντε (35) ημέρες για όλη τη διάρκεια της στρατιωτικής θητείας.  
Ως εκ τούτου, υπέβαλε στην επιτροπή αναθεωρημένο κείμενο του νομοσχεδίου, στο οποίο περιλήφθηκε 
πρόνοια βάσει της εν λόγω απόφασης.  Περαιτέρω, ο Υπουργός Άμυνας δήλωσε ότι ο σχετικός κατάλογος που 
αποστέλλεται από τον ΚΟΑ στο Υπουργείο Άμυνας αξιολογείται μόνο από τον ΚΟΑ.   

 Στο πλαίσιο της συζήτησης που διεξήχθη στην επιτροπή μέλη της εισηγήθηκαν στον Υπουργό Άμυνας 
την εισαγωγή κριτηρίων για τον καταρτισμό του καταλόγου των δικαιούχων της πιο πάνω άδειας, γι’ αυτό και 
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αποφασίστηκε από την επιτροπή όπως το πιο πάνω ζήτημα εξεταστεί αυτεπαγγέλτως από την ίδια στην 
παρουσία και εκπροσώπων του ΚΟΑ.   

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Άμυνας, λαμβάνοντας υπόψη όλα όσα τέθηκαν ενώπιόν της, 
επιφυλάχθηκε να τοποθετηθεί επί των προνοιών του νομοσχεδίου κατά τη συζήτησή του στην ολομέλεια του 
σώματος. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ευχαριστώ πολύ.   

 Υπάρχουν ομιλητές ή ομιλήτριες επί θέματος αρχής; 

 Ναι, κύριε Κώστα. 

 Κύριε Γεωργίου, βάλτε τον χρόνο, σας παρακαλώ. 

ΚΩΣΤΑΣ ΚΩΣΤΑ: 

 Κυρία Πρόεδρε, 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Θα πρέπει σε κάποια φάση -και το τονίσαμε στον Υπουργό Άμυνας στες τελευταίες συνεδρίες της 
επιτροπής- να δούμε ξανά το πρωτόκολλο συνεργασίας του Υπουργείου Άμυνας μαζί με τον ΚΟΑ.  Τζιαι ο 
λόγος είναι, αν υπάρχουν κενά, να τα κλείσουν.  Πρέπει να δούμε ακριβώς ποια είναι τα κριτήρια με τα οποία 
επιλέγονται κάποιοι στρατεύσιμοι ως αθλητές τζιαι οι οποίοι βεβαίως μετατίθενται αμέσως στη φρουρά της 
ομάδας τους.  Τζιαι ξέρετε ότι με το τελευταίο πρωτόκολλο έχουμε περιπτώσεις κληρωτών στρατιωτών που με 
ογδόντα πέντε μόρια είναι πολύ μακριά από την επαρχία τους, γιατί, στη Λεμεσό για παράδειγμα, υπάρχουν 
πάρα πολλοί αθλητές.  Πρέπει το πρωτόκολλο τούτο να το ξαναδούμε.  Θα ψηφίσουμε το νομοσχέδιο, γιατί 
θεωρούμε ότι πρέπει να δίνεται ο χρόνος προετοιμασίας σε αθλητές, για παράδειγμα του στίβου, οι οποίοι εννά 
λάβουν μέρος σε διεθνείς διοργανώσεις, καταθέτοντας όμως τζιαι τις ανησυχίες μας, που έχουν να κάμουν με 
αυτό το γεγονός που θα σας πω.  Μέχρι σήμερα ο νόμος μιλά μόνο για τη Διεθνή Ολυμπιακή Επιτροπή.  
Βάζοντας μέσα τον ΚΟΑ, αντιλαμβάνεστε ότι βάλλουμε δεκάδες ομοσπονδίες.  Άρα, αντιλαμβάνεστε ότι οι 
ημέρες που θα λείπουν αυτοί οι στρατεύσιμοι από τις μονάδες πλέον θα είναι πάρα, μα πάρα πολλές.  Τζιαι 
αντιλαμβάνεστε ότι πλέον το βάρος ούλλον ππέφτει στα κοπελλούθκια του κόσμου που εννά μείνουν μέσα.  Γι’ 
αυτό θα δώσουμε την ευκαιρία στους αθλητές τούτους που πράγματι είναι αθλητές να παν να κάμουν την 
προετοιμασία τους, αλλά καλούμε από αυτό το βήμα ξανά το Υπουργείο Άμυνας να φέρει τον ΚΟΑ στη Βουλή, 
να κάτσουμε κάτω να δούμε ακριβώς ποιο έν’ τούτο το πρωτόκολλο, έτσι ώστε να μην υπάρχουν, κυρία 
Πρόεδρε, παράπονα που υπάρχουν τώρα από κόσμο, ότι κάποιοι πιθανώς να μην είναι αθλητές τζιαι να 
βρίσκονται δίπλα από τα σπίθκια τους, ενώ κάποια άλλα κοπελλούθκια με ογδόντα πέντε τζιαι εκατό μόρια να 
υπηρετούν πολύ μακριά.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Κώστα. 

 Ναι, κύριε Κάρουλλα. 

ΓΙΩΡΓΟΣ ΚΑΡΟΥΛΛΑΣ: 

 Λοιπόν, το νομοσχέδιο που έχουμε ενώπιόν μας είναι ένα ακόμα βήμα το οποίο μπορεί να δράσει 
ανασταλτικά προς τη φυγοστρατία και συμπληρώνει προηγούμενα νομοσχέδια τα οποία έχουμε ψηφίσει εδώ, 
σε αυτή τη Βουλή, προς αυτή την κατεύθυνση.  Συμφωνούμε ότι, ναι, το πρωτόκολλο του ΚΟΑ πρέπει να τύχει 
επανεξέτασης προς άρση ενδεχόμενης όποιας αμφιβολίας, αλλά και την ίδια στιγμή να βελτιώσουμε την 
προσπάθεια αυτή για ικανοποίηση των αιτημάτων των παιδιών αυτών. 

 Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ευχαριστώ και εγώ. 

 Κάποιος άλλος συνάδελφος; 

 Βεβαίως, κύριε Τορναρίτη. 

ΝΙΚΟΣ ΤΟΡΝΑΡΙΤΗΣ: 

 Με δεδομένες τις θέσεις και του εκπροσώπου του ΑΚΕΛ, αλλά και του εκπροσώπου της δικής μου 
κοινοβουλευτικής ομάδας, θεωρώ ότι η ίδια η επιτροπή Άμυνας της Βουλής πρέπει να καλέσει τον ΚΟΑ και όι 
το Υπουργείο Άμυνας, όπως αναφέρθηκε από τον εκπρόσωπο του ΑΚΕΛ, για να δουν τούντο θέμα.  Διότι, ναι, 
εμείς θέλουμε τα παιδιά που δικαιούνται να έχουν τον χρόνο να προετοιμαστούν, αλλά να μεν αποτελέσει τούτο 
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που ψηφίζουμε σήμερα τον τρόπο μέσα από τον οποίο κάποιοι να εκμεταλλευτούν το νομοσχέδιο, για να 
περνούν απλώς όμορφα τις μέρες τους εις τον στρατό. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ευχαριστώ πολύ. 

 Βάλτε μου τον χρόνο, σας παρακαλώ. 

 Ο κ. Θεοπέμπτου. 

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΘΕΟΠΕΜΠΤΟΥ: 

 Ευχαριστώ, Πρόεδρε. 

 Νομίζω συμφωνούμε όλοι ότι είναι ένα καλό νομοσχέδιο να το ψηφίσουμε, αλλά όλοι αγωνιούμε για τη 
δυνατότητα της κατάχρησης η οποία υπάρχει μέσα.  Γι’ αυτό ίσως να είναι σοφό να ζητήσουμε τζιαι ’πού το 
Υπουργείο Άμυνας να έχουμε ορισμένα στοιχεία, τουλάχιστον να νιώθουν ότι κάποιος παρακολουθεί, αλλά 
τζιαι να μπουν τζιαι ορισμένα χαρακτηριστικά, γιατί εν θέλουμε ξαφνικά όλοι να γινούν κολυμβητές, 
πρωταθλητές τζιαι κάποιος ο οποίος δεν έσιει καμιά πιθανότητα να είναι πρωταθλητής σε ένα άθλημα απλώς 
νάν’ γραμμένος τζιαι να πηαίννει σε προπονήσεις, για να μεν πηαίννει στρατό.  Δηλαδή προσπαθούμε να 
αποφύγουμε την κατάχρηση.  Θέλουμε τον κόσμο να ασκείται, αλλά να αποφύγουμε την κατάχρηση τζιαι να 
βρούμε κάποιους τρόπους τουλάχιστον να ενημερωνούμαστε τζιαι να καταλήξουμε σε ένα πιο καλό 
πρωτόκολλο, ποιοι θα αξιοποιούν αυτό το προνόμιο, για να μεν μένουν άλλοι πίσω συνέχεια να κάμνουν 
υπηρεσίες τζιαι άλλοι να διασκεδάζουν. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ευχαριστώ πολύ, κύριε Θεοπέμπτου. 

 Ο κ. Μυλωνάς. 

ΠΑΥΛΟΣ ΜΥΛΩΝΑΣ: 

 Κυρία Πρόεδρε, ευχαριστώ πολύ.   

 Ο μόνος λόγος που ζήτησα τον λόγο ήταν για να εκφράσω κάτι το οποίο σπάνια κάνουμε.  Αυτά που ο 
κ. Κώστα εκ μέρους της ομάδας του ΑΚΕΛ δήλωσε εκφράζουν όλους στην επιτροπή.  Είναι σπουδαίο 
επίτευγμα ότι στην επιτροπή Άμυνας δε χρειαζόμαστε να προσθέτουμε ή να αφαιρούμε, λειτουργούμε πολύ 
ομόθυμα και μας κάλυψε όλους ο κ. Κώστα. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Εξαιρετική η επισήμανσή σας.  Και χαίρομαι, κύριε Μυλωνά. 

 Ο κ. Τρυφωνίδης;  Ναι. 

ΑΛΕΚΟΣ ΤΡΥΦΩΝΙΔΗΣ: 

 Θα συμφωνήσω με τον Παύλο, ετονίσαμεν στην επισήμανση του κ. Τορναρίτη, επισημάναμεν όλοι μας 
το γεγονός ότι πρέπει οι λίστες που έχει ο ΚΟΑ να επαναξιολογηθούν, για να μπορούν να αξιοποιούν το 
νομοσχέδιο αυτό, την ψήφισή του, εκείνοι που πρέπει.  Και σίγουρα στην επιτροπή Άμυνας θα εξετάσομεν όλα 
αυτά, για να μην τυγχάνει κακής αξιοποίησης από εκείνους τους στρατιώτες και να παίρνουν το βάρος κάποιοι 
άλλοι.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Μάλιστα.  Είμαι σίγουρη ότι η επιτροπή Άμυνας θα κάνει αυτό που πρέπει. 

 Αν δεν έχουμε άλλη τοποθέτηση, προχωρούμε στη δεύτερη ανάγνωση του υπ’ αριθμόν 3 νομοσχεδίου.   

 Κύριε Κώστα. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1.  

 Τροποποίηση του άρθρου 39 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ της έγκρισης των άρθρων; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Πενήντα, κυρία Πρόεδρε. 
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πενήντα, ομόφωνο, έτσι, κύριε Κώστα; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Μάλιστα. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Κανείς. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Εναντίον κανείς, καμία. 

 Αποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Κανείς. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Αποχές κανείς, καμία. 

 Με πενήντα ψήφους υπέρ, καμία εναντίον και καμία αποχή, τα άρθρα 1 και 2 εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Εθνικής Φρουράς (Τροποποιητικός) Νόμος του 2021. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Πενήντα, κυρία Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Κανείς. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Κανείς.  Αποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Καμία. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Με πενήντα ψήφους υπέρ, καμία εναντίον και καμία αποχή, το νομοσχέδιο  

ψηφίζεται σε νόμο. 

 Το υπ’ αριθμόν 4 θέμα τιτλοφορείται «Ο περί Στρατού της Δημοκρατίας (Τροποποιητικός) Νόμος του 
2021». 

 Παρακαλώ τον γραμματέα να διαβάσει τον σκοπό. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Τροποποίηση του περί Στρατού της Δημοκρατίας Νόμου, ώστε να καταργηθεί η κατηγοριοποίηση των 
μελών του στρατού που αφορά τις υπηρεσιακές καταστάσεις ελαφράς υπηρεσίας και υπηρεσίας γραφείου και 
παράλληλα να δημιουργηθεί κοινή υπηρεσιακή κατάσταση γραφείου των αξιωματικών που αντιμετωπίζουν 
προβλήματα υγείας στη βάση των καθηκόντων που ασκούν και όχι της αιτίας από την οποία προήλθε η 
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πάθησή τους.  Περαιτέρω, σκοπείται η παροχή  δυνατότητας έκδοσης κανονισμών για απονομή ηθικών 
αμοιβών, διαμνημονεύσεων και μεταλλίων και σε μη μέλη του Στρατού της Δημοκρατίας. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Άμυνας για το νομοσχέδιο «Ο περί Στρατού της 
Δημοκρατίας (Τροποποιητικός) Νόμος του 2021» 

Παρόντες: 
 Μαρίνος Σιζόπουλος, πρόεδρος Βαλεντίνος Φακοντής 

 Γιώργος Κάρουλλας Ζαχαρίας Κουλίας 

 Χάρης Γεωργιάδης Παύλος Μυλωνάς 

 Κώστας Κώστα  Χρίστος Χρίστου 

 Γιαννάκης Γαβριήλ Αλέκος Τρυφωνίδης 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Άμυνας μελέτησε το πιο πάνω νομοσχέδιο σε δύο συνεδρίες της, οι 
οποίες πραγματοποιήθηκαν στις 16 και 23 Σεπτεμβρίου 2021.  Στην πρώτη συνεδρία της επιτροπής κλήθηκαν 
και παρευρέθηκαν ο Υπουργός Άμυνας, ο γενικός διευθυντής του Υπουργείου Άμυνας και ο Υπαρχηγός 
Εθνικής Φρουράς συνοδευόμενοι από υπηρεσιακούς παράγοντες, καθώς και εκπρόσωπος της Νομικής 
Υπηρεσίας της Δημοκρατίας. 

 Σκοπός του νόμου που προτείνεται είναι η τροποποίηση του περί Στρατού της Δημοκρατίας Νόμου, 
ώστε να καταργηθεί η κατηγοριοποίηση των μελών του στρατού που αφορούν τις υπηρεσιακές καταστάσεις 
ελαφράς υπηρεσίας και υπηρεσίας γραφείου και να δημιουργηθεί κοινή υπηρεσιακή κατάσταση γραφείου των 
αξιωματικών που αντιμετωπίζουν προβλήματα υγείας στη βάση των καθηκόντων που ασκούν και όχι της αιτίας 
από την οποία προήλθε η πάθησή τους.  Σκοπείται επίσης η εισαγωγή πρόνοιας για παροχή δυνατότητας 
έκδοσης κανονισμών για απονομή ηθικών αμοιβών, διαμνημονεύσεων και μεταλλίων και σε μη μέλη του 
Στρατού της Δημοκρατίας. 

 Σύμφωνα με τα κατατεθέντα από το Υπουργείο Άμυνας στοιχεία, η προτεινόμενη κατάργηση της 
κατηγοριοποίησης των αξιωματικών στις υπηρεσιακές καταστάσεις της ελαφράς υπηρεσίας και της υπηρεσίας 
γραφείου στη βάση της αιτίας από την οποία προήλθε η πάθησή τους κατέστη αναγκαία έπειτα από σχετική 
επισήμανση της Νομικής Υπηρεσίας της Δημοκρατίας ότι ο εν λόγω διαχωρισμός συνιστά δυσμενή διάκριση 
μεταξύ των δύο πιο πάνω κατηγοριών, λαμβανομένου υπόψη ότι τα εν λόγω μέλη του στρατού ασκούν τα ίδια 
καθήκοντα.  Συναφώς, στην προτεινόμενη υπηρεσιακή κατάσταση γραφείου θα εντάσσονται μέλη του στρατού 
τα οποία θα κρίνονται από αρμόδιο ιατροσυμβούλιο ως ανίκανα για κάθε άλλη υπηρεσία, πλην υπηρεσίας 
συμβατής με την πάθησή τους.   

 Περαιτέρω, σύμφωνα με τα ίδια στοιχεία, το Υπουργείο Άμυνας ύστερα από την ψήφιση του 
προτεινόμενου νόμου από τη Βουλή προτίθεται να καταθέσει ενώπιόν της προς έγκριση ανάλογες 
τροποποιήσεις στους κανονισμούς οι οποίοι εκδίδονται δυνάμει της βασικής νομοθεσίας και διέπουν τους 
αξιωματικούς, τους υπαξιωματικούς και τους συμβασιούχους υπαξιωματικούς. 

 Αναφορικά με την προτεινόμενη ρύθμιση για παροχή δυνατότητας έκδοσης κανονισμών για απονομή 
ηθικών αμοιβών, διαμνημονεύσεων και μεταλλίων και σε μη μέλη του Στρατού της Δημοκρατίας, όπως σε 
αξιωματικούς και οπλίτες της Πυροσβεστικής Δύναμης Κύπρου και της Αστυνομίας Κύπρου, καθώς και σε  
στρατιωτικούς ξένων χωρών που μετείχαν σε υπηρεσία στη Δημοκρατία, αυτή κρίθηκε αναγκαία στο πλαίσιο 
της σκοπούμενης αναθεώρησης και εκσυγχρονισμού των προνοιών των σχετικών κανονισμών, οι οποίοι μετά 
την ψήφιση του προτεινόμενου νόμου αναμένεται να κατατεθούν στη Βουλή. 

 Στο στάδιο της συζήτησης του νομοσχεδίου ο πρόεδρος της επιτροπής ζήτησε ενημέρωση κατά πόσο 
κρίνεται αναγκαία η εισαγωγή πρόνοιας στο νομοσχέδιο που να προβλέπει χρονικό περιορισμό για σκοπούς 
μετάβασης των μελών του στρατού από την υπηρεσιακή κατάσταση γραφείου στην ενεργό υπηρεσιακή 
κατάσταση για σκοπούς προαγωγής. 

 Ενημερώνοντας την επιτροπή για το πιο πάνω ζήτημα, ο Υπουργός Άμυνας ανέφερε ότι το θέμα αυτό 
θα ρυθμιστεί με κανονισμούς, τους οποίους προτίθεται το υπουργείο να καταθέσει στη Βουλή. 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Άμυνας, λαμβάνοντας υπόψη όλα τα πιο πάνω, επιφυλάχθηκε να 
τοποθετηθεί κατά τη συζήτηση του νομοσχεδίου στην ολομέλεια του σώματος. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Μάλιστα.   

 Υπάρχουν ομιλητές ή ομιλήτριες επί θέματος αρχής;  

 Όχι. 
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 Άρα, προχωράμε στη δεύτερη ανάγνωση του υπ’ αριθμόν 4 νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του άρθρου 2 του βασικού  νόμου.  Άρθρο 2. 

 Τροποποίηση του άρθρου 25 του βασικού  νόμου.  Άρθρο 3. 

 Τροποποίηση του άρθρου 76 του βασικού νόμου.  Άρθρο 4. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ της έγκρισης των άρθρων; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σαράντα, κυρία Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Σαράντα ψήφοι υπέρ.   

 Εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Οκτώ, κυρία Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Οκτώ ψήφοι υπέρ. 

 Και αποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Και δύο αποχές. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Και αποχές δύο, έτσι; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Μάλιστα. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Τρεις ή δύο; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Δύο αποχές. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Τρεις, τρεις.  Και η κ. Ατταλίδου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Α, τώρα σήκωσε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Μάλιστα. 

 Με σαράντα ψήφους υπέρ, οκτώ εναντίον και τρεις αποχές, τα άρθρα 1 έως 4 εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Στρατού της Δημοκρατίας (Τροποποιητικός) Νόμος του 2021. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ της έγκρισης των άρθρων; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 
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 Σαράντα. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Σαράντα ψήφοι υπέρ.   

 Εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Οκτώ. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Οκτώ ψήφοι εναντίον.   

 Αποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Τρεις αποχές. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Τρεις αποχές. 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Με σαράντα ψήφους υπέρ, οκτώ εναντίον και τρεις αποχές, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 Το υπ’ αριθμόν 5 θέμα τιτλοφορείται «Οι περί Στρατού της Δημοκρατίας (Διορισμοί, Ιεραρχία, 
Προαγωγές και Αφυπηρετήσεις Αξιωματικών) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2021». 

 Παρακαλώ τον γραμματέα να διαβάσει τον σκοπό. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Τροποποίηση των περί Στρατού της Δημοκρατίας (Διορισμοί, Ιεραρχία, Προαγωγές και Αφυπηρετήσεις 
Αξιωματικών) Κανονισμών, ώστε οι αξιωματικοί βαθμού Ταξιάρχου, προκειμένου να δικαιούνται κρίση και 
προαγωγή, να απαιτείται όπως συμπληρώνουν χρόνο διοίκησης διάρκειας έξι (6) μηνών αντί ενός (1) έτους, 
που ισχύει σήμερα. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Κύριε Κάρουλλα, αίτημα για αναβολή; 

ΓΙΩΡΓΟΣ ΚΑΡΟΥΛΛΑΣ: 

 Αίτημα για αναβολή, κυρία Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Υπάρχει ένσταση; 

(Μη ευκρινή σχόλια από βουλευτές) 

 Οπότε το θέμα αναβάλλεται για την επόμενη φορά.   

 Προχωράμε στο υπ’ αριθμόν 6 θέμα με τίτλο «Ο περί του Τμήματος Εφόρου Εταιρειών και Διανοητικής 
Ιδιοκτησίας Νόμος του 2021». 

 Παρακαλώ τον γραμματέα να διαβάσει τον σκοπό. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Θέσπιση νομοθεσίας, ώστε το Τμήμα Εφόρου Εταιρειών και Επίσημου Παραλήπτη να μετονομασθεί σε 
Τμήμα Εφόρου Εταιρειών και Διανοητικής Ιδιοκτησίας και να καθορισθούν οι αρμοδιότητες και τα καθήκοντα 
του εν λόγω τμήματος και των δύο κλάδων αυτού, ήτοι του Κλάδου Εταιρειών και του Κλάδου Διανοητικής 
Ιδιοκτησίας. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Ενέργειας, Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού για το 
νομοσχέδιο «Ο περί του Τμήματος Εφόρου Εταιρειών και Διανοητικής Ιδιοκτησίας Νόμος του 2021»  

Παρόντες: 
 Κυριάκος Χατζηγιάννης, πρόεδρος  Πανίκος Λεωνίδου 
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 Ονούφριος Κουλλά Χρύσης Παντελίδης 

 Νίκος Σύκας  Ηλίας Μυριάνθους 

 Κώστας Κώστα Μιχάλης Γιακουμή 

 Γιαννάκης Γαβριήλ Σταύρος Παπαδούρης 

 Ανδρέας Πασιουρτίδης 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Ενέργειας, Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού μελέτησε το πιο πάνω 
νομοσχέδιο σε τρεις συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 7, 14 και την 21η Σεπτεμβρίου 2021.  Στην 
πρώτη συνεδρία της επιτροπής κλήθηκαν και παρευρέθηκαν εκπρόσωποι του Υπουργείου Ενέργειας, 
Εμπορίου και Βιομηχανίας, του Τμήματος Εφόρου Εταιρειών και Επίσημου Παραλήπτη και του Τμήματος 
Αφερεγγυότητας του ίδιου υπουργείου.  Η Νομική Υπηρεσία της Δημοκρατίας, παρ’ όλο που κλήθηκε, δεν 
εκπροσωπήθηκε στην εν λόγω συνεδρία της επιτροπής. 

 Σκοπός του νόμου που προτείνεται είναι η θέσπιση νομοθεσίας, ώστε να μετονομαστεί το Τμήμα 
Εφόρου Εταιρειών και Επίσημου Παραλήπτη σε Τμήμα Εφόρου Εταιρειών και Διανοητικής Ιδιοκτησίας, για να 
αντικατοπτρίζει το σύνολο των ασκούμενων από το τμήμα αρμοδιοτήτων και καθηκόντων.  Σκοπείται επίσης η 
καταγραφή των αρμοδιοτήτων και των καθηκόντων του Τμήματος Εφόρου Εταιρειών και Διανοητικής 
Ιδιοκτησίας και των δύο διακριτών κλάδων αυτού, ήτοι του Κλάδου Εταιρειών και του Κλάδου Διανοητικής 
Ιδιοκτησίας.   

 Σύμφωνα με τα στοιχεία που κατατέθηκαν ενώπιον της επιτροπής από τους κυβερνητικούς αρμόδιους, 
οι προτεινόμενες ρυθμίσεις κρίνονται αναγκαίες λόγω της ψήφισης του περί του Τμήματος Αφερεγγυότητας και 
Συναφών Θεμάτων Νόμου, σύμφωνα με τον οποίο το Τμήμα Αφερεγγυότητας αναλαμβάνει τις αρμοδιότητες 
και τα καθήκοντα του Επίσημου Παραλήπτη. 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Ενέργειας, Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού, αφού έλαβε υπόψη όλα 
όσα τέθηκαν ενώπιόν της, υιοθετεί τους σκοπούς και τις επιδιώξεις του νομοσχεδίου και ομόφωνα εισηγείται 
στη Βουλή την ψήφισή του σε νόμο. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Υπάρχουν ομιλητές, ομιλήτριες επί θέματος αρχής; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Δεν υπάρχουν. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Δεύτερη ανάγνωση, κύριε Κώστα. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Προοίμιο.  Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Ερμηνεία.  Άρθρο 2. 

 Μετονομασία του Τμήματος Εφόρου Εταιρειών και Επίσημου Παραλήπτη.  Άρθρο 3. 

 Αρμοδιότητες του Τμήματος Εφόρου Εταιρειών και Διανοητικής Ιδιοκτησίας.  Άρθρο 4. 

 Αρμοδιότητες του Εφόρου Εταιρειών και Κλάδου Εταιρειών.  Άρθρο 5. 

 Αρμοδιότητες του Εφόρου Διανοητικής Ιδιοκτησίας.  Άρθρο 6.  

 Τελικές διατάξεις.  Άρθρο 7. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ των άρθρων; 

 Είναι ομόφωνο.  Πείτε μας τον αριθμό. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σαράντα επτά, κυρία Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ:  

 Κανένας, κυρία Πρόεδρε. 
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Αποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Καμία. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Με σαράντα επτά ψήφους υπέρ, καμία ψήφο εναντίον και καμία αποχή, τα άρθρα εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί του Τμήματος Εφόρου Εταιρειών και Διανοητικής Ιδιοκτησίας 
Νόμος του 2021. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ του νομοσχεδίου; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σαράντα επτά, κυρία Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Κανένας. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Αποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Καμία.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Με σαράντα επτά ψήφους υπέρ, καμία ψήφο εναντίον και καμία αποχή, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε 
νόμο. 

 Το υπ’ αριθμόν 7 θέμα τιτλοφορείται «Ο περί των Δικαιωμάτων Προσώπων που Συλλαμβάνονται και 
Τελούν υπό Κράτηση (Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 2016».   

 Τον σκοπό, παρακαλώ. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Τροποποίηση του περί των Δικαιωμάτων Ύποπτων Προσώπων, Προσώπων που Συλλαμβάνονται και 
Προσώπων που Τελούν υπό Κράτηση Νόμου, ώστε να διασαφηνιστεί η δυνατότητα υποβολής παραπόνου 
από κρατούμενο, πέραν των προβλεπόμενων στην υφιστάμενη νομοθεσία θεσμών ή οργανισμών, και στην 
Ανεξάρτητη Αρχή Διερεύνησης Ισχυρισμών και Παραπόνων κατά της Αστυνομίας. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Νομικών, Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως για το 
νομοσχέδιο «Ο περί των Δικαιωμάτων Προσώπων που Συλλαμβάνονται και Τελούν υπό Κράτηση 

(Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 2016»  
Παρόντες:  
 Νίκος Τορναρίτης, πρόεδρος                   Γιώργος Κουκουμάς 

 Φωτεινή Τσιρίδου Χριστιάνα Ερωτοκρίτου 

 Νίκος Γεωργίου   Πανίκος Λεωνίδου 

 Άριστος Δαμιανού Χαράλαμπος Θεοπέμπτου                     

 Ανδρέας Πασιουρτίδης                               
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 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών, Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως μελέτησε το πιο πάνω 
νομοσχέδιο, του οποίου η συζήτηση άρχισε στην Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών κατά την προηγούμενη 
βουλευτική περίοδο, αλλά δεν ολοκληρώθηκε, σε δύο συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 7 Ιουλίου 
και στις 8 Σεπτεμβρίου 2021.  

 Στο πλαίσιο των συνεδριάσεων της επιτροπής που πραγματοποιήθηκαν τόσο κατά την προηγούμενη 
όσο και κατά την παρούσα βουλευτική περίοδο κλήθηκαν και παρευρέθηκαν εκπρόσωποι του Υπουργείου 
Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως, του Τμήματος Φυλακών του ίδιου υπουργείου, της Αστυνομίας Κύπρου, της 
Νομικής Υπηρεσίας της Δημοκρατίας, της Ανεξάρτητης Αρχής Διερεύνησης Ισχυρισμών και Παραπόνων κατά 
της Αστυνομίας και του Γραφείου της Επιτρόπου Διοικήσεως και Προστασίας Ανθρωπίνων Δικαιωμάτων.  

 Στο στάδιο της συζήτησης του νομοσχεδίου ενώπιον της επιτροπής παρευρέθηκαν επίσης τα μέλη της 
επιτροπής κ. Σωτήρης Ιωάννου και Κωστής Ευσταθίου. 

 Σκοπός του νόμου που προτείνεται είναι η τροποποίηση του περί των Δικαιωμάτων Ύποπτων 
Προσώπων, Προσώπων που Συλλαμβάνονται και Προσώπων που Τελούν υπό Κράτηση Νόμου, ώστε να 
διασαφηνιστεί η δυνατότητα υποβολής παραπόνου από κρατούμενο, πέραν των προβλεπόμενων στην 
υφιστάμενη διάταξη θεσμών ή οργανισμών, και στην Ανεξάρτητη Αρχή Διερεύνησης Ισχυρισμών και 
Παραπόνων κατά της Αστυνομίας.  

 Σημειώνεται ότι, σύμφωνα με την υπό τροποποίηση βασική νομοθεσία, κάθε κρατούμενος δικαιούται να 
αποστέλλει και να παραλαμβάνει επιστολές προς/από το Ευρωπαϊκό Δικαστήριο Ανθρωπίνων Δικαιωμάτων, 
τον Γενικό Εισαγγελέα της Δημοκρατίας, τον Επίτροπο Διοικήσεως και οποιαδήποτε διεθνή ή εθνική επιτροπή, 
οργανισμό ή αρχή ανθρώπινων δικαιωμάτων με αρμοδιότητα να εξετάζει και να αποφασίζει για ισχυρισμούς 
για παραβίαση ανθρώπινων δικαιωμάτων ή να εξετάζει παράπονα σε σχέση με την κράτηση προσώπων, 
χωρίς να ανοίγονται ή να διαβάζονται οι εν λόγω επιστολές από οποιοδήποτε μέλος της αστυνομίας ή του 
προσωπικού των Φυλακών.  

 Σύμφωνα με τα στοιχεία που τέθηκαν ενώπιον της επιτροπής, το υπό συζήτηση  νομοσχέδιο 
ετοιμάστηκε από το Υπουργείο Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως έπειτα από σχετική εισήγηση της 
Ανεξάρτητης Αρχής Διερεύνησης Ισχυρισμών και Παραπόνων κατά της Αστυνομίας. 

 Στο πλαίσιο της συζήτησης που διεξήχθη ενώπιον της επιτροπής η εκπρόσωπος του Υπουργείου 
Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως επισήμανε ότι το δικαίωμα υποβολής παραπόνου μέσω αλληλογραφίας 
στην Ανεξάρτητη Αρχή Διερεύνησης Ισχυρισμών και Παραπόνων κατά της Αστυνομίας αναγνωρίζεται από την 
υπό τροποποίηση βασική νομοθεσία, καθότι η Ανεξάρτητη Αρχή Διερεύνησης Ισχυρισμών και Παραπόνων 
κατά της Αστυνομίας σαφέστατα εντάσσεται στην έννοια «εθνική επιτροπή» που προβλέπεται στην εν λόγω 
νομοθεσία, η οποία έχει αρμοδιότητα να εξετάζει και να αποφασίζει επί ισχυρισμών παραβίασης ανθρώπινων 
δικαιωμάτων ή να εξετάζει παράπονα σε σχέση με την κράτηση προσώπων. Παρά ταύτα, όπως ανέφερε η ίδια 
εκπρόσωπος, η ρητή αναφορά στην Ανεξάρτητη Αρχή Διερεύνησης Ισχυρισμών και Παραπόνων κατά της 
Αστυνομίας στην υπό τροποποίηση βασική νομοθεσία κρίνεται αναγκαία για λόγους σαφήνειας και 
πληρέστερης ενημέρωσης των συλληφθέντων και κρατούμενων προσώπων αναφορικά με το εύρος των 
δικαιωμάτων τους. 

 Η εκπρόσωπος της Αστυνομίας Κύπρου συμφώνησε με τους σκοπούς και τις επιδιώξεις του 
νομοσχεδίου, αναφέροντας ότι η δυνατότητα του συλληφθέντος και κρατουμένου να αποτείνεται και να 
αλληλογραφεί ανά πάσα στιγμή με την Ανεξάρτητη Αρχή Διερεύνησης Ισχυρισμών και Παραπόνων κατά της 
Αστυνομίας συνιστά αναφαίρετο και αδιαπραγμάτευτο δικαίωμά του.  

 Η εκπρόσωπος του Τμήματος Φυλακών χαρακτήρισε επιβεβλημένη τη ρητή  συμπερίληψη της 
Ανεξάρτητης Αρχής Διερεύνησης Ισχυρισμών και Παραπόνων κατά της Αστυνομίας στις αρχές και στους 
οργανισμούς στους οποίους δύναται να απευθυνθεί οποιοδήποτε πρόσωπο έχει συλληφθεί και τελεί υπό 
καθεστώς στέρησης της ελευθερίας του. Ενημερώνοντας την επιτροπή για την ακολουθητέα διαδικασία, 
ανέφερε ότι, σε περίπτωση που το υποβαλλόμενο παράπονο στρέφεται κατά μη μέλους του αστυνομικού 
σώματος και ιδιαίτερα κατά δεσμοφύλακα του Τμήματος Φυλακών, το παράπονο γνωστοποιείται χωρίς 
καθυστέρηση στην Αστυνομία Κύπρου, η οποία διεξάγει εσωτερική έρευνα, για να διαπιστώσει τη βασιμότητά 
του. Επιπροσθέτως, υπογράμμισε ότι κάθε πρόσωπο το οποίο έχει συλληφθεί και τελεί υπό κράτηση, εφόσον 
επιθυμεί να υποβάλει οποιοδήποτε παράπονο, διατηρεί το δικαίωμα να απευθυνθεί οποτεδήποτε διά 
αλληλογραφίας και στην Επίτροπο Διοικήσεως και Προστασίας Ανθρωπίνων Δικαιωμάτων. 

 Η εκπρόσωπος της Ανεξάρτητης Αρχής Διερεύνησης Ισχυρισμών και Παραπόνων κατά της Αστυνομίας 
δήλωσε ότι συμφωνεί με τις πρόνοιες του νομοσχεδίου και ανέφερε ότι η προτεινόμενη τροποποίηση είναι 
αυτονόητη σε ένα κράτος δικαίου το οποίο σέβεται τα δικαιώματα των συλληφθέντων προσώπων. Η ίδια 
εκπρόσωπος διευκρίνισε περαιτέρω ότι η Ανεξάρτητη Αρχή Διερεύνησης Ισχυρισμών και Παραπόνων κατά της 
Αστυνομίας είναι αρμόδια για την εξέταση παραπόνων τα οποία στρέφονται κατ’ αποκλειστικότητα κατά των 
μελών της Αστυνομίας Κύπρου και ως εκ τούτου εκφεύγει των αρμοδιοτήτων της εν λόγω Αρχής η διερεύνηση 
ισχυρισμών και παραπόνων τα οποία υποβάλλονται κατά των δεσμοφυλάκων του Τμήματος Φυλακών, 
δεδομένου ότι οι τελευταίοι δεν ανήκουν στο αστυνομικό σώμα. 
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 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών, Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα 
τέθηκαν  ενώπιόν της, επιφυλάχθηκε να τοποθετηθεί επί του νομοσχεδίου κατά τη συζήτησή του στην 
ολομέλεια του σώματος. 

 Σημειώνεται ότι, σε περίπτωση ψήφισης του νομοσχεδίου σε νόμο, πρέπει να τροποποιηθεί ο τίτλος του, 
ώστε να αναφέρεται ως «Ο περί των Δικαιωμάτων Ύποπτων Προσώπων, Προσώπων που Συλλαμβάνονται 
και Προσώπων που Τελούν υπό Κράτηση (Τροποποιητικός) Νόμος του 2021». 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Υπάρχουν ομιλητές, ομιλήτριες επί θέματος αρχής; 

 Όχι. 

 Δεύτερη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του άρθρου 15 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι, πόσες ψηφίζουν υπέρ των άρθρων; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σαράντα επτά, κυρία Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Κανένας.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Αποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Καμία. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Με σαράντα επτά ψήφους υπέρ, καμία ψήφο εναντίον και καμία αποχή, τα άρθρα εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί των Δικαιωμάτων Ύποπτων Προσώπων, Προσώπων που 
Συλλαμβάνονται και Προσώπων που Τελούν υπό Κράτηση (Τροποποιητικός) Νόμος του 2021. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ του νομοσχεδίου; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σαράντα επτά υπέρ, κυρία Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Κανένας. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Αποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ:  

 Καμία.  
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Με σαράντα επτά ψήφους υπέρ, καμία ψήφο εναντίον και καμία αποχή, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε 
νόμο. 

 Το υπ’ αριθμόν 8 θέμα τιτλοφορείται «Ο περί των Δικαιωμάτων Προσώπων που Συλλαμβάνονται και 
Τελούν υπό Κράτηση (Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 2018». 

 Κύριε Κώστα, τον σκοπό, παρακαλώ. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Τροποποίηση του περί των Δικαιωμάτων Ύποπτων Προσώπων, Προσώπων που Συλλαμβάνονται και 
Προσώπων που Τελούν υπό Κράτηση Νόμου, ώστε να καταργηθεί το άρθρο 30 αυτού, σύμφωνα με το οποίο η 
αποδεδειγμένη κατάχρηση από κρατούμενο του δικαιώματος ιατρικής εξέτασης ή/και περίθαλψης ή/και 
παρακολούθησης συνιστά ποινικό αδίκημα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Νομικών, Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως για το 
νομοσχέδιο «Ο περί των Δικαιωμάτων Προσώπων που Συλλαμβάνονται και Τελούν υπό Κράτηση 

(Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 2018»  
Παρόντες:  
 Νίκος Τορναρίτης, πρόεδρος                   Χριστιάνα Ερωτοκρίτου 

 Φωτεινή Τσιρίδου Πανίκος Λεωνίδου 

 Νίκος Γεωργίου   Σωτήρης Ιωάννου 

 Άριστος Δαμιανού Κωστής Ευσταθίου 

 Ανδρέας Πασιουρτίδης                             Χαράλαμπος Θεοπέμπτου                      

 Γιώργος Κουκουμάς   

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών, Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως μελέτησε το πιο πάνω 
νομοσχέδιο σε δύο συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 7 Ιουλίου και στις 8 Σεπτεμβρίου 2021.  Στην 
πρώτη συνεδρία κλήθηκαν και παρευρέθηκαν ενώπιον της επιτροπής εκπρόσωποι του Υπουργείου 
Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως, του Τμήματος Φυλακών, της Αστυνομίας Κύπρου, του Υπουργείου Υγείας, 
της Ανεξάρτητης Αρχής Διερεύνησης Ισχυρισμών και Παραπόνων κατά της Αστυνομίας, καθώς και του 
Γραφείου της Επιτρόπου Διοικήσεως και Προστασίας Ανθρωπίνων Δικαιωμάτων.  

        Σημειώνεται ότι η επιτροπή μελέτησε το υπό αναφορά νομοσχέδιο κατά προτεραιότητα, σύμφωνα με τις 
πρόνοιες του Κανονισμού 40Α του Κανονισμού της Βουλής των Αντιπροσώπων. 

 Σκοπός του νόμου που προτείνεται είναι η τροποποίηση του περί των Δικαιωμάτων Ύποπτων 
Προσώπων, Προσώπων που Συλλαμβάνονται και Προσώπων που Τελούν υπό Κράτηση Νόμου, ώστε να 
καταργηθεί το άρθρο 30 αυτού, σύμφωνα με το οποίο η αποδεδειγμένη κατάχρηση από κρατούμενο του 
δικαιώματος ιατρικής εξέτασης ή/και περίθαλψης ή/και παρακολούθησης συνιστά ποινικό αδίκημα. 

        Ειδικότερα, σύμφωνα με το υπό κατάργηση άρθρο, κρατούμενος που αποδεδειγμένα καταχράται το 
δικαίωμα διεξαγωγής ιατρικής εξέτασης, περίθαλψης ή παρακολούθησης, χωρίς να αντιμετωπίζει πρόβλημα 
υγείας το οποίο να δικαιολογεί τις εν λόγω αναφερόμενες πράξεις, με σκοπό να τύχει ανέσεων ή άλλου 
οφέλους ή να ταλαιπωρήσει οποιοδήποτε μέλος της αστυνομίας ή του προσωπικού των Φυλακών, υπόκειται 
σε ποινή φυλάκισης μέχρι τρία (3) έτη ή σε πρόστιμο μέχρι £3.000 ή και στις δύο αυτές ποινές. 

        Σύμφωνα με τα στοιχεία που κατατέθηκαν ενώπιον της επιτροπής από το Υπουργείο Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως, με την προτεινόμενη κατάργηση διασφαλίζονται περαιτέρω τα δικαιώματα των προσώπων 
που τελούν υπό κράτηση και επιτυγχάνεται η συμμόρφωση της Κυπριακής Δημοκρατίας με τις συστάσεις της 
Επιτροπής για την Πρόληψη των Βασανιστηρίων και της Απάνθρωπης ή Ταπεινωτικής Μεταχείρισης ή 
Τιμωρίας του Συμβουλίου της Ευρώπης, καθώς και με τις συστάσεις της Επιτροπής και της Υποεπιτροπής των 
Ηνωμένων Εθνών για την Πρόληψη των Βασανιστηρίων.  

 Στο πλαίσιο της συζήτησης που διεξήχθη ενώπιον της επιτροπής, η εκπρόσωπος του Τμήματος 
Φυλακών συμφώνησε με τους σκοπούς και τις επιδιώξεις του νομοσχεδίου, εκφράζοντας την άποψη ότι τα 
πρόσωπα που τελούν υπό κράτηση απαιτείται πάντοτε να κρατούνται υπό συνθήκες ασφάλειας, σεβασμού 
των ανθρωπίνων δικαιωμάτων τους και ανεμπόδιστης πρόσβασης σε υγειονομική περίθαλψη.  

 Η εκπρόσωπος του Υπουργείου Υγείας ενημέρωσε την επιτροπή ότι, στη βάση της υπ’ αριθμόν 
Α930/2014 απόφασης του Υπουργικού Συμβουλίου για την αποφυγή κατάχρησης του δικαιώματος περίθαλψης 
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σε κρατικά νοσηλευτήρια εκτός του χώρου των Φυλακών, το Υπουργείο Υγείας ενέκρινε τη δημιουργία 
ιατροσυμβουλίου για την εξέταση αιτημάτων πρόσβασης σε υγειονομικές υπηρεσίες από άτομα που τελούν 
υπό κράτηση. Ειδικότερα, όπως ανέφερε η ίδια εκπρόσωπος, ύστερα από την υποβολή γραπτού αιτήματος 
του κρατουμένου προς το Υπουργείο Υγείας, για να τύχει ιατρικής φροντίδας, συστήνεται πενταμελές 
ιατροσυμβούλιο, απαρτιζόμενο από έναν παθολόγο, έναν χειρούργο, έναν ψυχίατρο, έναν ιατρό με ειδικότητα 
σχετική με το πρόβλημα υγείας του υπό κράτηση ατόμου, καθώς και έναν ιατρό από τον ιδιωτικό τομέα, που 
υποδεικνύει ο Παγκύπριος Ιατρικός Σύλλογος, οι οποίοι προβαίνουν σε ιατρική εξέταση του κρατουμένου και 
αξιολόγηση.  

 Στο στάδιο της μελέτης του νομοσχεδίου αντικείμενο συζήτησης αποτέλεσαν μεταξύ άλλων και οι 
πρακτικές δυσχέρειες καταδίκης κρατουμένου για το υπό κατάργηση αδίκημα. Ειδικότερα, επισημάνθηκε ότι 
είναι ιδιαίτερα δύσκολο σε ποινικές υποθέσεις να αποδειχθεί στον απαιτούμενο βαθμό δικανικής πεποίθησης, 
ήτοι πέραν πάσης λογικής αμφιβολίας, ότι, παρ’ όλο που ο κρατούμενος γνώριζε εξαρχής ότι δε χρήζει ιατρικής 
παρακολούθησης, αιτήθηκε και επιδίωξε την παροχή ιατρικών υπηρεσιών, με αποκλειστικό σκοπό να 
ταλαιπωρήσει τους σωφρονιστικούς υπαλλήλους ή να εξυπηρετήσει ίδιον όφελος. Περαιτέρω, η επιτροπή 
εξέφρασε την άποψη ότι η προτεινόμενη ρύθμιση για κατάργηση του ποινικού αδικήματος που προβλέπεται 
στο άρθρο 30 του βασικού νόμου θα συμβάλει στον εκσυγχρονισμό του σωφρονιστικού συστήματος και θα 
διασφαλίσει πληρέστερα τα δικαιώματα των προσώπων που τελούν υπό κράτηση.  

        Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών, Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα 
τέθηκαν ενώπιόν της, επιφυλάχθηκε να τοποθετηθεί επί των προνοιών του νομοσχεδίου κατά τη συζήτησή του 
στην ολομέλεια του σώματος. 

 Σημειώνεται ότι, σε περίπτωση ψήφισης του νομοσχεδίου σε νόμο, θα τροποποιηθεί ο τίτλος του, ώστε 
να αναφέρεται ως «Ο περί των Δικαιωμάτων Ύποπτων Προσώπων, Προσώπων που Συλλαμβάνονται και 
Προσώπων που Τελούν υπό Κράτηση (Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 2021». 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Μάλιστα, ευχαριστώ πολύ. 

 Ομιλητές, ομιλήτριες επί θέματος αρχής; 

 Όχι. 

 Δεύτερη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του βασικού νόμου με την κατάργηση του άρθρου 30.  Άρθρο 2. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι, πόσες ψηφίζουν υπέρ των άρθρων; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σαράντα έξι, κυρία Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Σαράντα έξι ψήφοι υπέρ.  Αντιλαμβάνομαι είναι ομόφωνο. 

 Πόσοι ψηφίζουν εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Κανένας. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Αποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Καμία. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Με σαράντα έξι ψήφους υπέρ, καμία ψήφο εναντίον και καμία αποχή, τα άρθρα εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 
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 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί των Δικαιωμάτων Ύποπτων Προσώπων, Προσώπων που 
Συλλαμβάνονται και Προσώπων που Τελούν υπό Κράτηση Τροποποιητικός (Αρ. 2) Νόμος του 2021. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ του νομοσχεδίου; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σαράντα έξι. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Κανένας. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Αποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Καμία.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Με σαράντα έξι ψήφους υπέρ, καμία ψήφο εναντίον και καμία αποχή, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 Τα υπ’ αριθμόν 9 και 10 θέματα έχουν κοινή έκθεση και τιτλοφορούνται «Ο περί των Ανοικτών 
Δεδομένων, της Περαιτέρω Χρήσης Εγγράφων και Πληροφοριών του Δημόσιου Τομέα και για Συναφή Θέματα 
Νόμος του 2021» και «Ο περί της Περαιτέρω Χρήσης Πληροφοριών του Δημόσιου Τομέα (Καταργητικός) 
Νόμος του 2021». 

 Παρακαλώ τον γραμματέα να διαβάσει και τους δύο σκοπούς. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σκοπός του υπ’ αριθμόν 9 θέματος:  Καθορισμός θεσμικού πλαισίου, το οποίο θα τυγχάνει εφαρμογής 
κατά την άσκηση του δικαιώματος περαιτέρω χρήσης ανοικτών δεδομένων, εγγραφών, πληροφοριών και 
δεδομένων του δημόσιου τομέα, ώστε να επιτευχθεί εναρμόνιση της κυπριακής νομοθεσίας με την πράξη της 
Ευρωπαϊκής Ένωσης με τίτλο «Οδηγία 2019/1024/ΕΕ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου της 
20ής Ιουλίου 2019 σχετικά με τα ανοικτά δεδομένα και την περαιτέρω χρήση πληροφοριών του δημόσιου 
τομέα».     

 Σκοπός του υπ’ αριθμόν 10 θέματος:  Κατάργηση του περί της Περαιτέρω Χρήσης Πληροφοριών του 
Δημόσιου Τομέα Νόμου του 2015 λόγω της κατάργησης της Οδηγίας 2003/98/ΕΚ του Ευρωπαϊκού 
Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου της 17ης Νοεμβρίου 2003 για την περαιτέρω χρήση πληροφοριών του 
δημόσιου τομέα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Νομικών, Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως για τα 
νομοσχέδια «Ο περί των Ανοικτών Δεδομένων, της Περαιτέρω Χρήσης Εγγράφων και Πληροφοριών 

του Δημόσιου Τομέα και για Συναφή Θέματα Νόμος του 2021» και «Ο περί της Περαιτέρω Χρήσης 
Πληροφοριών του Δημόσιου Τομέα (Καταργητικός) Νόμος του 2021» 

Παρόντες: 
 Νίκος Τορναρίτης, πρόεδρος Γιώργος Κουκουμάς 

 Φωτεινή Τσιρίδου Πανίκος Λεωνίδου 

 Νίκος Γεωργίου Σωτήρης Ιωάννου 

 Άριστος Δαμιανού Χαράλαμπος Θεοπέμπτου 

 Ανδρέας Πασιουρτίδης 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών, Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως μελέτησε τα πιο πάνω 
νομοσχέδια σε δύο συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 7 Ιουλίου και 8 Σεπτεμβρίου 2021.  Στην 
πρώτη συνεδρία της επιτροπής κλήθηκαν και παρευρέθηκαν ενώπιόν της εκπρόσωποι του Τμήματος 
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Δημοσίας Διοίκησης και Προσωπικού του Υπουργείου Οικονομικών, του Υφυπουργείου Έρευνας, Καινοτομίας 
και Ψηφιακής Πολιτικής και της Νομικής Υπηρεσίας της Δημοκρατίας.   

 Σημειώνεται ότι στο στάδιο της συζήτησης των νομοσχεδίων παρευρέθηκε και το μέλος της επιτροπής κ. 
Κωστής Ευσταθίου. 

 Σημειώνεται περαιτέρω ότι για λόγους που προκύπτουν από τους σκοπούς των προτεινόμενων 
νομοθετικών ρυθμίσεων κρίθηκε σκόπιμη η κατά προτεραιότητα συζήτηση των νομοσχεδίων, σύμφωνα με τις 
πρόνοιες του Κανονισμού 40Α του κανονισμού της Βουλής.  Ειδικότερα, για τη συζήτηση των εν λόγω 
νομοσχεδίων ακολουθήθηκε η προβλεπόμενη διαδικασία συζήτησης όσον αφορά τα προνοούμενα στον 
κανονισμό της Βουλής στάδια συζήτησης, αλλά για σκοπούς επίσπευσης της όλης διαδικασίας τα εν λόγω 
στάδια έχουν συμπτυχθεί. 

 Σκοπός του πρώτου νομοσχεδίου είναι η εναρμόνιση της κυπριακής νομοθεσίας με την πράξη της 
Ευρωπαϊκής Ένωσης με τίτλο «Οδηγία 2019/1024/ΕΕ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου της 
20ής Ιουλίου 2019 σχετικά με τα ανοικτά δεδομένα και την περαιτέρω χρήση πληροφοριών του δημόσιου 
τομέα» (εφεξής «Οδηγία 2019/1024/ΕΕ»).  

 Ειδικότερα, με το υπό αναφορά νομοσχέδιο καθορίζεται το θεσμικό πλαίσιο που θα τυγχάνει εφαρμογής 
κατά την άσκηση του δικαιώματος περαιτέρω χρήσης ανοικτών δεδομένων, εγγραφών, πληροφοριών και 
δεδομένων του δημόσιου τομέα.  Συγκεκριμένα, μεταξύ άλλων ρυθμίζονται τα ακόλουθα: 

1. Το πεδίο εφαρμογής του προτεινόμενου νόμου και οι εξαιρέσεις από τις πρόνοιες αυτού.  

2. Τα πρότυπα και οι ελάχιστες προδιαγραφές που αφορούν τη μορφή των εγγράφων, πληροφορίων και 
δεδομένων του δημόσιου τομέα που καθίστανται διαθέσιμα για περαιτέρω χρήση. 

3. Η διαδικασία υποβολής και επανεξέτασης αιτημάτων για παροχή πρόσβασης σε τέτοιες πληροφορίες 
περιλαμβανομένης της επιβολής χρέωσης στον αιτητή. 

4. Η επιβολή υποχρέωσης στους φορείς του δημόσιου τομέα να δημοσιεύουν τα έγγραφα, πληροφορίες 
και δεδομένα που είναι διαθέσιμα για περαιτέρω χρήση σε καθορισμένη διαδικτυακή πύλη ανοικτών 
δεδομένων, ώστε να παρέχεται ενιαία και εύκολη πρόσβαση στους πολίτες.  

5. Η εγκαθίδρυση συμβουλευτικού σώματος με αποστολή τη διαμόρφωση εισηγήσεων για δράσεις και 
πολιτικές για σκοπούς προώθησης των ανοικτών δεδομένων και της περαιτέρω χρήσης τους. 

6. Η θεσμοθέτηση του ρόλου του υπεύθυνου λειτουργού ανοικτών δεδομένων.  

 Σημειώνεται ότι σύμφωνα με την Οδηγία 2019/1024/ΕΕ η Κυπριακή Δημοκρατία θα έπρεπε εναρμονιστεί 
με αυτή μέχρι τη 17η Ιουλίου 2021.   

 Σκοπός του δεύτερου νομοσχεδίου είναι η κατάργηση του περί της Περαιτέρω Χρήσης Πληροφοριών 
του Δημόσιου Τομέα Νόμου του 2015.  Η κατάργηση της εν λόγω νομοθεσίας προκύπτει ένεκα της κατάργησης 
από την Οδηγία 2019/1024/ΕΕ, με την οποία σκοπείται εναρμόνιση του εθνικού δικαίου με το πρώτο 
νομοσχέδιο, της πράξης της Ευρωπαϊκής Κοινότητας με τίτλο «Οδηγία 2003/98/ΕΚ του Ευρωπαϊκού 
Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου της 17ης Νοεμβρίου 2003 για την περαιτέρω χρήση πληροφοριών του 
δημόσιου τομέα», η οποία αποτελούσε την αιτία θεσμοθέτησής του.  

 Σύμφωνα με τα στοιχεία που κατατέθηκαν στην επιτροπή από τον εκπρόσωπο του Τμήματος Δημόσιας 
Διοίκησης και Προσωπικού του Υπουργείου Οικονομικών, με τα υπό συζήτηση νομοσχέδια επιτυγχάνεται 
πλήρης εναρμόνιση της κυπριακής νομοθεσίας με την Οδηγία 2019/1024/ΕΕ.  Περαιτέρω, ο εν λόγω 
εκπρόσωπος παρέθεσε συγκεκριμένα παραδείγματα χρήσης και αδειοδότησης ανοικτών δεδομένων, 
εγγράφων και πληροφοριών του δημόσιου τομέα.   

 Η εκπρόσωπος του Υφυπουργείου Έρευνας, Καινοτομίας και Ψηφιακής Πολιτικής ενημέρωσε την 
επιτροπή ότι η συνεισφορά του υφυπουργείου στα υπό συζήτηση νομοσχέδια αφορά στα ερευνητικά δεδομένα 
που προέρχονται από δημόσια χρηματοδότηση, ώστε να διασφαλίζεται ότι τα αποτελέσματα της έρευνας θα 
είναι προσβάσιμα και επαναχρησιμοποιήσιμα.      

 Στο στάδιο της μελέτης των νομοσχεδίων την επιτροπή απασχόλησαν συγκεκριμένα θέματα για τα 
οποία ζητήθηκαν από τους αρμόδιους κυβερνητικούς φορείς περαιτέρω διευκρινίσεις.  Συγκεκριμένα, τέθηκαν 
ερωτήματα τα οποία αφορούν τα ακόλουθα: 

1. Τις εξουσίες και αρμοδιότητες της Επιτροπής Αναθεώρησης και τον τρόπο λειτουργίας της.    

2. Την υποχρέωση του κράτους να παρέχει τα εν λόγω δεδομένα σε συγκεκριμένους μορφότυπους.  

3. Κατά πόσο θα ανωνυμοποιηθούν και θα καταστούν προσβάσιμα στοιχεία του Γενικού Συστήματος 
Υγείας.    
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4. Κατά πόσο τα πρόσωπα που θα χρησιμοποιούν τα εν λόγω δεδομένα θα ελέγχονται αν χρησιμοποιούν 
αυτά για παράνομους σκοπούς.  

5. Πώς διασφαλίζεται η πρόσβαση στα εν λόγω δεδομένα στη βάση της αρχής αμεροληψίας.   

 Επιπροσθέτως των ανωτέρω ερωτημάτων, την επιτροπή απασχόλησε το ζήτημα των δεδομένων 
υψηλής αξίας, τα οποία, σύμφωνα με τον εκπρόσωπο του Τμήματος Δημόσιας Διοίκησης και Προσωπικού, δεν 
έχουν ακόμα καθοριστεί ως τέτοια από την Ευρωπαϊκή Ένωση, κάτι που αναμένεται να γίνει εντός 
Σεπτεμβρίου 2021. 

 Στο στάδιο της συζήτησης των νομοσχεδίων οι εκπρόσωποι της Νομικής Υπηρεσίας της Δημοκρατίας 
και του Τμήματος Δημόσιας Διοίκησης και Προσωπικού, απαντώντας στα ερωτήματα που τέθηκαν από τα μέλη 
της επιτροπής, παρέπεμψαν στις σχετικές πρόνοιες του πρώτου νομοσχεδίου και παρείχαν τις απαιτούμενες 
διευκρινίσεις.  

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών, Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα 
τέθηκαν ενώπιόν της, επιφυλάχθηκε να τοποθετηθεί επί των προνοιών των νομοσχεδίων κατά τη συζήτησή 
τους στην ολομέλεια του σώματος.  

 Σημειώνεται ότι, σε περίπτωση ψήφισης του πρώτου νομοσχεδίου σε νόμο, θα τροποποιηθεί ο τίτλος 
του, ώστε να αναφέρεται ως «Ο περί των Ανοικτών Δεδομένων, της Περαιτέρω Χρήσης Εγγράφων και 
Πληροφοριών του Δημόσιου Τομέα και Συναφών Θεμάτων Νόμος του 2021». 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Μάλιστα.   

 Αντιλαμβάνομαι ότι υπάρχει και τροπολογία από τον κ. Γιώργο Κουκουμά εκ μέρους της 
κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις, οπότε ερωτώ αν υπάρχουν ομιλητές, ομιλήτριες και 
επί της τροπολογίας. 

 Ναι, κυρία Ερωτοκρίτου. 

ΧΡΙΣΤΙΑΝΑ ΕΡΩΤΟΚΡΙΤΟΥ: 

 Δεν είναι επί θέματος αρχής, έντιμη κυρία Πρόεδρε.  Η διαφορά είναι ότι εμείς θα καταψηφίσουμε την 
πρώτη τροπολογία των συναδέλφων του ΑΚΕΛ και θα υπερψηφίσουμε τη δεύτερη.  Άρα, νομίζω, να μπουν 
ξεχωριστά οι δύο παράγραφοι, για να μπορέσουμε να ψηφίσουμε και να λάβετε την απόφασή μας. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Μάλιστα, ευχαριστώ πολύ.  

 Θα μπουν ξεχωριστά, κύριε Κώστα. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Μάλιστα. 

(Οι σχετικές τροπολογίες) 

Προτεινόμενες τροπολογίες του κ. Γιώργου Κουκουμά εκ μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-
Αριστερά-Νέες Δυνάμεις για το νομοσχέδιο «Ο περί των Ανοικτών Δεδομένων, της Περαιτέρω Χρήσης 

Εγγράφων και Πληροφοριών του Δημόσιου Τομέα και για Συναφή Θέματα Νόμος του 2021» 

1. Γίνεται εισήγηση για προσθήκη στην παράγραφο (β) του εδαφίου (1) του άρθρου 3 του νομοσχεδίου, 
αμέσως μετά τη λέξη «δημόσιας» (δεύτερη γραμμή), των λέξεων «ή ιδιωτικής». 

 Σημειώσεις:   
α. Με την προτεινόμενη τροπολογία σκοπείται η διεύρυνση του πεδίου εφαρμογής του νομοσχεδίου, 

ώστε οι προτεινόμενες ρυθμίσεις να εφαρμόζονται, πέραν των δημόσιων επιχειρήσεων, και σε 
ιδιωτικές επιχειρήσεις. 

β. Να γίνουν οι συνακόλουθες νομοτεχνικές διορθώσεις. 

2. Γίνεται εισήγηση για τροποποίηση της παραγράφου (α) του εδαφίου (3) του άρθρου 6 του νομοσχεδίου 
με την προσθήκη, αμέσως μετά την παράγραφο (vii) αυτής, της ακόλουθης νέας παραγράφου: 

  «(viii) των συνδικαλιστικών οργανώσεων.». 

 Σημειώσεις:   
α. Με την προτεινόμενη τροπολογία σκοπείται η διεύρυνση της σύνθεσης του Συμβουλίου 

Διακυβέρνησης, έτσι ώστε σε αυτό να συμμετέχουν, πέραν των εργοδοτικών οργανώσεων, και οι 
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συνδικαλιστικές οργανώσεις. 

β. Να γίνουν οι συνακόλουθες νομοτεχνικές διορθώσεις. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Κύριε Κουκουμά, θέλετε να γίνει κάποια διευκρίνιση, έτσι; 

ΓΙΩΡΓΟΣ ΚΟΥΚΟΥΜΑΣ: 

 Ναι.  Απλώς, να διαφοροποιηθεί η τροπολογία μας, για να γίνει κατά λέξη.  Δηλαδή να προστεθεί στο 
άρθρο 3, παράγραφος (δ), και να αναφέρει «των υφιστάμενων εγγράφων που βρίσκονται στην κατοχή 
ιδιωτικής επιχείρησης που ασκεί υπηρεσία γενικού συμφέροντος», έτσι ώστε να ανταποκρίνεται ακριβώς σε 
αυτό που παροτρύνει η Οδηγία, για να επεκταθεί η εφαρμογή της... 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Επαναλάβετε, παρακαλώ, γιατί βλέπω κάτι άλλο μπροστά μου.  Επαναλάβετε. 

ΓΙΩΡΓΟΣ ΚΟΥΚΟΥΜΑΣ: 

 Να προστεθεί στο άρθρο 3, παράγραφος (δ), και να αναφέρει κατά λέξη:  «υφιστάμενων εγγράφων που 
βρίσκονται στην κατοχή ιδιωτικής επιχείρησης που ασκεί υπηρεσία γενικού συμφέροντος».  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ευχαριστώ πάρα πολύ.  Να σημειωθεί. 

 Ναι, κυρία Ερωτοκρίτου. 

 Αλλάζει το νόημα, έτσι; 

ΧΡΙΣΤΙΑΝΑ ΕΡΩΤΟΚΡΙΤΟΥ: 

 Ε, βέβαια.  Εμείς τουλάχιστον, έντιμη κυρία Πρόεδρε...  Διαφοροποιείται και διευρύνεται, 
αντιλαμβάνομαι, η τροπολογία, έτσι; 

ΓΙΩΡΓΟΣ ΚΟΥΚΟΥΜΑΣ:  

 Δε διευρύνεται. 

ΒΟΥΛΕΥΤΗΣ: 

 Διευρύνεται. 

(Μη ευκρινή σχόλια από βουλευτές) 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Θέλετε να επεξηγήσετε, κύριε Κουκουμά, επακριβώς, για να γνωρίζουν και οι συνάδελφοι, ενδεχομένως 
να προλάβουμε απορίες; 

ΓΙΩΡΓΟΣ ΚΟΥΚΟΥΜΑΣ: 

 Η Οδηγία αυτή, στο προοίμιό της -η Οδηγία η ευρωπαϊκή- στην παράγραφο 19, παροτρύνει τα κράτη 
μέλη, αν θέλουν, να επεκτείνουν την εφαρμογή της, πέρα από τον δημόσιο τομέα, και στις ιδιωτικές 
επιχειρήσεις οι οποίες ασκούν υπηρεσίες γενικού συμφέροντος.  Αυτό είναι όλο το πνεύμα της Οδηγίας, ότι 
αφορά τις υπηρεσίες γενικού συμφέροντος.  Ο ορισμός των υπηρεσιών γενικού συμφέροντος είναι και από τις 
συνθήκες, αλλά και από συγκεκριμένο πλαίσιο της Ευρωπαϊκής Ένωσης.  Αυτή είναι ακριβώς η φιλοσοφία και 
ο λόγος που το λέμε αυτό, και για λόγους ανταγωνισμού με τις δημόσιες επιχειρήσεις, αλλά και γιατί ο σκοπός 
της Οδηγίας είναι να βοηθήσει την έρευνα και την καινοτομία, οπότε ώθηση θα δώσει μόνο.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Σας είδα, κύριε Τορναρίτη, ένα λεπτό. 

 Κύριε Κουκουμά, πραγματικά δε βρίσκουμε το συγκεκριμένο εδάφιο/άρθρο που θέλετε να 
τροποποιήσετε.  Ελάτε, παρακαλώ, εδώ με την κ. Ιερωνυμίδου... 

ΧΡΙΣΤΙΑΝΑ ΕΡΩΤΟΚΡΙΤΟΥ: 

 Με όλο τον σεβασμό, κυρία Πρόεδρε... 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πείτε μου. 

ΧΡΙΣΤΙΑΝΑ ΕΡΩΤΟΚΡΙΤΟΥ: 
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 Με συγχωρείτε... 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Παρακαλώ. 

ΧΡΙΣΤΙΑΝΑ ΕΡΩΤΟΚΡΙΤΟΥ: 

 Υπάρχει ένας κανονισμός.  Με όλο τον σεβασμό στους συναδέλφους και στο δικαίωμά τους, εγώ 
διαδικασία προφορικής τροπολογίας ενώπιον της ολομέλειας δε γνωρίζω. 

ΝΙΚΟΣ ΤΟΡΝΑΡΙΤΗΣ: 

 Και τροπολογία της τροπολογίας! 

ΧΡΙΣΤΙΑΝΑ ΕΡΩΤΟΚΡΙΤΟΥ: 

 Ναι.  Λοιπόν, νομίζω ότι το ορθότερο, για να κατανοήσουμε όλοι περί τίνος πρόκειται -ενδεχομένως 
εμείς να θέλουμε να υπερψηφίσουμε την τροπολογία των συναδέλφων- ο ορθότερος τρόπος είναι να 
αναβληθεί, να γίνει τροπολογία -να αποσυρθεί η παρούσα ή να τροποποιηθεί η τροπολογία των συναδέλφων- 
και να έχουμε τον χρόνο να τη μελετήσουμε και, έχοντας πλήρη κατανόηση, να έρθουμε όλοι εδώ, να ξέρουμε 
τι ψηφίζουμε.  Αλλά δε γνωρίζω πώς θα τροποποιήσουμε τροπολογία προφορικά μέσα στην ολομέλεια. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Συμφωνούμε.  Νομίζω, για να προλάβω... 

ΝΙΚΟΣ ΤΟΡΝΑΡΙΤΗΣ: 

 Να πω; 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

 Κύριε Τορναρίτη, από τη στιγμή...   

 Αν συμφωνείτε κι εσείς, κύριε Κουκουμά, κύριε Λουκαΐδη, για να ευκολύνουμε κιόλας, νοουμένου ότι 
έχουν την καλή θέληση και οι συνάδελφοι να στηρίξουν, ενδεχομένως... 

(Μη ευκρινή σχόλια από τον κ. Γιώργο Κουκουμά) 

 Ωραία. 

ΝΙΚΟΣ ΤΟΡΝΑΡΙΤΗΣ: 

 Κυρία Πρόεδρε... 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Μάλιστα, κύριε Τορναρίτη. 

ΝΙΚΟΣ ΤΟΡΝΑΡΙΤΗΣ: 

 Λυπούμαι πολύ, δεν μπορεί να αναβληθεί προφανώς το θέμα... 

ΓΙΩΡΓΟΣ ΛΟΥΚΑΪΔΗΣ: 

 Γιατί; 

ΝΙΚΟΣ ΤΟΡΝΑΡΙΤΗΣ: 

 ...γιατί άρχισε ήδη η συζήτηση του συγκεκριμένου θέματος.  Απλώς, να πω ότι συζητήθηκε στην 
επιτροπή Νομικών εμπεριστατωμένα η εισήγηση του ΑΚΕΛ, είναι μια καλή εισήγηση, που θα μπορούσε όμως 
να εφαρμοστεί σε μελλοντικό χρόνο, εξού και η Οδηγία δεν υποχρεώνει τα κράτη μέλη να την εφαρμόσουν.  Ας 
εφαρμόσουμε αυτά που μας υποχρεώνει η Οδηγία να εφαρμόσουμε, να πετύχουμε τη σωστή εφαρμογή τους... 

ΓΙΩΡΓΟΣ ΛΟΥΚΑΪΔΗΣ: 

 Κυρία Πρόεδρε, θέμα τάξης! 

ΝΙΚΟΣ ΤΟΡΝΑΡΙΤΗΣ: 

 ...και με βάση την εμπειρία, κύριε Λουκαΐδη... 

ΓΙΩΡΓΟΣ ΛΟΥΚΑΪΔΗΣ: 

 Μπήκε στην ουσία ο κ. Τορναρίτης.  Να σεβαστούμε τη διαδικασία. 

ΝΙΚΟΣ ΤΟΡΝΑΡΙΤΗΣ: 
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 Ποια έν’ η διαδικασία πάλε; 

ΓΙΩΡΓΟΣ ΛΟΥΚΑΪΔΗΣ: 

 Συζητούμε επί αναβολής, κύριε Τορναρίτη. 

ΝΙΚΟΣ ΤΟΡΝΑΡΙΤΗΣ: 

 Στο τέλος της ημέρας, σε τούντο κοινοβούλιο πνιγόμαστε στις διαδικασίες και στους τύπους και 
αφήνουμε την ουσία στο περιθώριο!   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Νομίζω, κύριε Τορναρίτη... 

ΝΙΚΟΣ ΤΟΡΝΑΡΙΤΗΣ: 

 Τούτα που είχα να πω τα είπα.   

 Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ευχαριστώ, κύριε Τορναρίτη. 

 Νομίζω ότι, από τη στιγμή που υπάρχει σύμπνοια μεταξύ των δύο κομμάτων και αφού δεν κρίνεται ως 
επείγον, και με τη δική σας συναίνεση, μπορούμε να το αναβάλουμε για την ερχόμενη εβδομάδα. 

ΝΙΚΟΣ ΤΟΡΝΑΡΙΤΗΣ: 

 Κυρία Πρόεδρε, δεν μπορεί να αναβληθεί.  Είναι κανόνας της Βουλής, τον οποίο εμείς σεβόμαστε 
απαρέγκλιτα. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ναι, κύριε Λουκαΐδη.   

ΓΙΩΡΓΟΣ ΛΟΥΚΑΪΔΗΣ: 

 Κυρία Πρόεδρε, επειδή έχει ξαναγίνει αμέτρητες φορές κάτι ανάλογο, επαφίεται σε εσάς.  Υπάρχει 
διαφωνία για τους λόγους ουσίας -όχι διαδικασίας- που εξήγησε ο κ. Τορναρίτης.  Παρακαλώ, θέστε το σε 
ψηφοφορία. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Μάλιστα, οπότε θα το θέσω σε... 

 Κύριε Ευσταθίου, θέλετε κάτι; 

 Ναι. 

ΚΩΣΤΗΣ ΕΥΣΤΑΘΙΟΥ: 

 Συνάδελφοι, εδώ έχουμε ουσιαστικά μια υποτροπολογία, δεν έχουμε μπει στη συζήτηση του 
συγκεκριμένου θέματος.  Μπορεί να αναβληθεί, γιατί έν’ πολύ σημαντικό.  Δεν είναι μόνο το θέμα γενικού 
συμφέροντος, οικονομικού συμφέροντος.  Μπαίνει και θέμα ιδιωτικών εταιρειών οι οποίες ασκούν κατά 
παραχώρηση δημόσια εξουσία.  Επομένως, έν’ τεράστιο ζήτημα.  Νομίζω πρέπει να πάμε για αναβολή. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ευχαριστώ, κύριε Ευσταθίου. 

 Νομίζω ότι ήδη εξασφαλίζεται πλειοψηφία, οπότε... 

(Μη ευκρινή σχόλια από την κ. Χριστιάνα Ερωτοκρίτου) 

 Βεβαίως, να κάμουμε την ψηφοφορία, αλλά νομίζω αριθμητικά βγαίνει η πλειοψηφία. 

 Παρακαλώ, πόσοι ψηφίζουν υπέρ της αναβολής του θέματος; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Τριάντα, κυρία Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 
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 Κανένας. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Αποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Καμία. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Με τριάντα ψήφους υπέρ, καμία ψήφο εναντίον και καμία αποχή, τα υπ’ αριθμόν 9 και 10 θέματα 
αναβάλλονται. 

 Και πάμε στο υπ’ αριθμόν 11 θέμα, το οποίο τιτλοφορείται «Ο περί Πυροσβεστικής Υπηρεσίας 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2021».   

 Παρακαλώ τον γραμματέα να διαβάσει τον σκοπό. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Τροποποίηση του περί Πυροσβεστικής Υπηρεσίας Νόμου, ώστε όλες οι διαδικασίες διορισμού, 
προαγωγής και πειθαρχικών διώξεων μελών της Πυροσβεστικής Υπηρεσίας οι οποίες είχαν αρχίσει με βάση 
τον περί Αστυνομίας Νόμο και τους σχετικούς κανονισμούς και θα βρίσκονται σε εκκρεμότητα κατά την 
ημερομηνία που αυτός θα τεθεί σε ισχύ, με γνωστοποίηση του Υπουργικού Συμβουλίου, να ολοκληρωθούν με 
βάση το νομικό καθεστώς με το οποίο έχουν αρχίσει, ήτοι με βάση τον περί Αστυνομίας Νόμο και τους 
σχετικούς κανονισμούς. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Νομικών, Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως για το 
νομοσχέδιο «Ο περί Πυροσβεστικής Υπηρεσίας (Τροποποιητικός) Νόμος του 2021»  

Παρόντες:  
 Νίκος Τορναρίτης, πρόεδρος                   Χριστιάνα Ερωτοκρίτου 

 Φωτεινή Τσιρίδου Πανίκος Λεωνίδου 

 Άριστος Δαμιανού Σωτήρης Ιωάννου 

 Ανδρέας Πασιουρτίδης                             Κωστής Ευσταθίου 

 Γιώργος Κουκουμάς Χαράλαμπος Θεοπέμπτου  

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών, Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως μελέτησε το πιο πάνω 
νομοσχέδιο σε δύο συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 29 Σεπτεμβρίου και στις 6 Οκτωβρίου 2021.  
Στην πρώτη συνεδρία κλήθηκαν και παρευρέθηκαν ενώπιον της επιτροπής εκπρόσωποι του Υπουργείου 
Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως, της Πυροσβεστικής Υπηρεσίας Κύπρου, της Νομικής Υπηρεσίας της 
Δημοκρατίας, του Συνδέσμου Αστυνομίας Κύπρου (ΣΑΚ), του Κλάδου Αστυνομικού Σώματος της Ανεξάρτητης 
Συντεχνίας Δημοσίων Υπαλλήλων Κύπρου (ΚΑΣ-ΑΣΔΥΚ) και του Κλάδου Αστυνομικού Σώματος-ΙΣΟΤΗΤΑ.  
Τα μέλη του Συνδέσμου Ανώτερων Αξιωματικών Αστυνομίας Κύπρου, παρ’ όλο που κλήθηκαν, δεν 
εκπροσωπήθηκαν στη συνεδρίαση αυτή.  Στο στάδιο της συζήτησης του νομοσχεδίου παρευρέθηκε επίσης το 
μέλος της επιτροπής κ. Νίκος Γεωργίου. 

 Σημειώνεται ότι η επιτροπή μελέτησε το υπό αναφορά νομοσχέδιο κατά προτεραιότητα σύμφωνα με τις 
πρόνοιες του Κανονισμού 40Α του Κανονισμού της Βουλής των Αντιπροσώπων. 

 Σκοπός του νόμου που προτείνεται είναι η τροποποίηση του περί Πυροσβεστικής Υπηρεσίας Νόμου, 
ώστε όλες οι διαδικασίες διορισμού, προαγωγής και πειθαρχικών διώξεων μελών της Πυροσβεστικής 
Υπηρεσίας οι οποίες έχουν αρχίσει με βάση τον περί Αστυνομίας Νόμο και τους σχετικούς κανονισμούς και θα 
εκκρεμούν κατά την ημερομηνία που αυτός θα τεθεί σε ισχύ, με γνωστοποίηση του Υπουργικού Συμβουλίου, 
να ολοκληρωθούν με βάση το νομικό καθεστώς με το οποίο έχουν αρχίσει, ήτοι με βάση τον περί Αστυνομίας 
Νόμο και τους σχετικούς κανονισμούς.  

 Σύμφωνα με τα στοιχεία που κατατέθηκαν ενώπιον της επιτροπής από το Υπουργείο Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως, για τη διασφάλιση της ομαλής λειτουργίας της Πυροσβεστικής Υπηρεσίας κατά την έναρξη 
της ισχύος της υπό τροποποίηση βασικής νομοθεσίας, με την οποία θα επέλθει η αυτονόμησή της, κρίθηκε 
αναγκαία η εισαγωγή στην εν λόγω νομοθεσία της προτεινόμενης μεταβατικής ρύθμισης, ώστε να αποφευχθεί 
η έναρξη των διαδικασιών διορισμού, προαγωγής και πειθαρχικών διώξεων εξ υπαρχής.  

 Ειδικότερα, ο εκπρόσωπος του Υπουργείου Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως ανέφερε ότι οι 
διαδικασίες διορισμού νέων μελών στην Πυροσβεστική Υπηρεσία, καθώς και οι διαδικασίες προαγωγής των 
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μελών αυτής οι οποίες άρχισαν δυνάμει του περί Αστυνομίας Νόμου και των σχετικών κανονισμών και δε θα 
έχουν ολοκληρωθεί κατά τον χρόνο αυτονόμησής της επιδιώκεται να συνεχιστούν δυνάμει του εν λόγω νόμου, 
ώστε να καταστεί δυνατή η άμεση ενίσχυσή της σε ανθρώπινο δυναμικό χωρίς επανάληψη των σχετικών 
διαδικασιών.  

 Τέλος, ο ίδιος εκπρόσωπος ανέφερε ότι ο αριθμός των εκκρεμουσών πειθαρχικών διώξεων ανέρχεται 
περίπου σε δέκα και αναμένεται σύντομα αυτές να ολοκληρωθούν.  Ως εκ τούτου, απαιτείται όπως και οι εν 
λόγω πειθαρχικές διαδικασίες συνεχιστούν δυνάμει του νομικού καθεστώτος στη βάση του οποίου έχουν 
αρχίσει, ήτοι του περί Αστυνομίας Νόμου και των σχετικών κανονισμών. 

 Ο εκπρόσωπος της Πυροσβεστικής Υπηρεσίας Κύπρου, η εκπρόσωπος της Νομικής Υπηρεσίας της 
Δημοκρατίας, ο εκπρόσωπος του Συνδέσμου Αστυνομίας Κύπρου (ΣΑΚ), ο εκπρόσωπος του Κλάδου 
Αστυνομικού Σώματος της Ανεξάρτητης Συντεχνίας Δημοσίων Υπαλλήλων Κύπρου (ΚΑΣ-ΑΣΔΥΚ) και του 
Κλάδου Αστυνομικού Σώματος-ΙΣΟΤΗΤΑ συμφώνησαν με τους σκοπούς και τις επιδιώξεις του νομοσχεδίου.  

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών, Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα 
τέθηκαν ενώπιόν της, κατά πλειοψηφία του πρόεδρου και των μελών της βουλευτών των κοινοβουλευτικών 
ομάδων του Δημοκρατικού Συναγερμού, ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις και του Δημοκρατικού Κόμματος, 
καθώς και των μελών της βουλευτών του Κινήματος Σοσιαλδημοκρατών ΕΔΕΚ και του Κινήματος Οικολόγων-
Συνεργασία Πολιτών, εισηγούνται στη Βουλή την ψήφιση του νομοσχεδίου σε νόμο.  

 Το μέλος της επιτροπής βουλευτής του Εθνικού Λαϊκού Μετώπου επιφυλάχθηκε να τοποθετηθεί επί των 
προνοιών του νομοσχεδίου κατά τη συζήτησή του στην ολομέλεια του σώματος. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ομιλητές, ομιλήτριες επί θέματος αρχής; 

 Κύριε Δαμιανού, έχετε τον λόγο. 

ΑΡΙΣΤΟΣ ΔΑΜΙΑΝΟΥ: 

 Κυρία Πρόεδρε, πάρα πολύ σύντομα.  Εμείς έχουμε ιδιαίτερη έγνοια όσον αφορά την Πυροσβεστική 
Υπηρεσία, από τη στιγμή που έχει θεσπιστεί το πλαίσιο για την αυτονόμηση, να μπορέσει να πάρει σάρκα και 
οστά αυτή η αυτονόμηση.  Υπήρξε εκ παραδρομής μία νομοθετική ρύθμιση που κακώς δεν είχε περιλάβει μια 
μεταβατική πρόνοια, ότι διαδικασίες που είχαν ξεκινήσει από συγκεκριμένα διορίζοντα όργανα -ή πειθαρχικά ή 
διορίζοντα- έπρεπε να ολοκληρωθούν με τα ίδια όργανα -είναι στοιχειώδεις αρχές δικαίου- οπότε γίνεται μία 
διόρθωση, για να μπορέσει απρόσκοπτα να στελεχώσει η υπηρεσία με το αναγκαίο προσωπικό τις δομές της.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Μάλιστα.  Ευχαριστώ πολύ. 

 Κάποιος άλλος, άλλη συνάδελφος; 

 Δεύτερη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του άρθρου 49 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι, πόσες ψηφίζουν υπέρ των άρθρων; 

 Είναι ομόφωνο. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σαράντα οκτώ. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Κανένας. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Αποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 
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 Καμία. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Με σαράντα οκτώ ψήφους υπέρ, καμία ψήφο εναντίον και καμία αποχή, τα άρθρα εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Πυροσβεστικής Υπηρεσίας (Τροποποιητικός) Νόμος του 
2021. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ του νομοσχεδίου; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σαράντα οκτώ, κυρία Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Είναι ομόφωνο. 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Με σαράντα οκτώ ψήφους υπέρ, καμία ψήφο εναντίον και καμία αποχή, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε 
νόμο. 

 Το υπ’ αριθμόν 12 θέμα τιτλοφορείται «Οι περί της Υπηρεσίας Εσωτερικού Ελέγχου - Θέση Πρώτου 
Λειτουργού Εσωτερικού Ελέγχου (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2021».   

 Παρακαλώ τον γραμματέα να διαβάσει τον σκοπό. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Τροποποίηση του σχεδίου υπηρεσίας για τη θέση Πρώτου Λειτουργού Εσωτερικού Ελέγχου στην 
Υπηρεσία Εσωτερικού Ελέγχου, η οποία έχει καθορισθεί ως θέση πρώτου διορισμού και προαγωγής [Κλίμακα 
Α14(ii)], ώστε να παρασχεθεί η δυνατότητα στους κατόχους της θέσης αυτής να ανταποκριθούν στις νέες 
αρμοδιότητες της εν λόγω υπηρεσίας.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Μάλιστα.   

 Ο κ. Λουκαΐδης.  

ΓΙΩΡΓΟΣ ΛΟΥΚΑΪΔΗΣ: 

 Επειδή το έχουμε ξανακάμει, κυρία Πρόεδρε, και πάλι, αν μπορούμε, να βάλουμε τα σχέδια υπηρεσίας 
μέχρι και το υπ’ αριθμόν 16 θέμα μαζί και, αν υπάρχουν παρατηρήσεις επί επιμέρους σχεδίων υπηρεσίας, 
μπορούν να γίνουν από τα κόμματα που θέλουν να προβούν σε τέτοιες παρατηρήσεις. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Εάν δεν υπάρχουν διαφοροποιήσεις, ναι.   

ΧΡΙΣΤΙΑΝΑ ΕΡΩΤΟΚΡΙΤΟΥ: 

 Δεν υπάρχουν. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Δεν υπάρχουν;   

 Ωραία.  Μπορούμε να προχωρήσουμε, να τα βάλουμε μαζί, εάν δεν υπάρχουν διαφοροποιήσεις, 
επαναλαμβάνω, από τη στιγμή που μου είπατε ότι δεν υπάρχουν.   

 Οι υπ’ αριθμόν 13, 14, 15 και 16 κανονισμοί τιτλοφορούνται «Οι περί της Νομικής Υπηρεσίας - Θέση 
Ανώτερου Ανακριτή (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2021», «Οι περί Κρατικού Αρχείου - Θέσεις 
Λειτουργού Κρατικού Αρχείου Α΄, Συντηρητή Εγγράφων Α΄, Λειτουργού Κρατικού Αρχείου, Συντηρητή 
Εγγράφων (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2021», «Οι περί του Ινστιτούτου Γεωργικών Ερευνών - Θέση 
Τεχνικού Γεωργικών Ερευνών (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2021» και «Οι περί Ιατρικών Υπηρεσιών και 
Υπηρεσιών Δημόσιας Υγείας - Θέση Ανώτερου Υγειονομικού Λειτουργού (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 
2021», αντίστοιχα.  

 Παρακαλώ τον γραμματέα να διαβάσει τους σκοπούς των υπ’ αριθμόν 13, 14, 15 και 16 κανονισμών.     
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ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σκοπός του υπ’ αριθμόν 13 θέματος:  Σχέδιο υπηρεσίας για τη θέση Ανώτερου Ανακριτή στη Νομική 
Υπηρεσία και καθορισμός αυτής ως θέσης προαγωγής [Κλίμακα Α13(ii)], ώστε να ολοκληρωθεί η δομή των 
θέσεων Ανακριτή στη Νομική Υπηρεσία της Δημοκρατίας. 

 Σκοπός του υπ’ αριθμόν 14 θέματος:   

1. Σχέδια υπηρεσίας για τις θέσεις Λειτουργού Κρατικού Αρχείου Α΄ και Συντηρητή Εγγράφων Α΄ στο 
Κρατικό Αρχείο και ο καθορισμός αυτών ως θέσεων προαγωγής [Κλίμακα Α11(ii)], καθώς επίσης 
τροποποίηση των σχεδίων υπηρεσίας, ώστε να δημιουργηθεί δομή στο Κρατικό Αρχείο και να επιτευχθεί 
η περαιτέρω ανέλιξη των Λειτουργών Κρατικού Αρχείου και Συντηρητών Εγγράφων.   

2. Τροποποίηση των σχεδίων υπηρεσίας για τις θέσεις Λειτουργού Κρατικού Αρχείου και Συντηρητή 
Εγγράφων στο Κρατικό Αρχείο, οι οποίες είχαν καθορισθεί ως θέσεις πρώτου διορισμού (Κλίμακα Α8-
Α10-Α11), ώστε να εκσυγχρονιστούν με τη διαφοροποίηση των καθηκόντων και ευθυνών των εν λόγω 
θέσεων. 

 Σκοπός του υπ’ αριθμόν 15 θέματος:  Τροποποίηση του σχεδίου υπηρεσίας για τη θέση Τεχνικού 
Γεωργικών Ερευνών στο Ινστιτούτο Γεωργικών Ερευνών, η οποία έχει καθορισθεί ως θέση πρώτου διορισμού 
[Κλίμακα Α2-Α5-Α7(ii)]. 

 Σκοπός του υπ’ αριθμόν 16 θέματος:  Τροποποίηση του σχεδίου υπηρεσίας για τη θέση Ανώτερου 
Υγειονομικού Λειτουργού στις Ιατρικές Υπηρεσίες και Υπηρεσίες Δημόσιας Υγείας [Κλίμακα Α13(ii)] και 
μετατροπή της από θέση πρώτου διορισμού και προαγωγής σε θέση προαγωγής. 

(Οι σχετικές εκθέσεις) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Νομικών, Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως για τους 
κανονισμούς «Οι περί της Υπηρεσίας Εσωτερικού Ελέγχου - Θέση Πρώτου Λειτουργού Εσωτερικού 

Ελέγχου (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2021» 
Παρόντες:   
 Φωτεινή Τσιρίδου, αναπλ. πρόεδρος Χριστιάνα Ερωτοκρίτου 

 Νίκος Γεωργίου Πανίκος Λεωνίδου 

 Άριστος Δαμιανού Σωτήρης Ιωάννου 

 Ανδρέας Πασιουρτίδης Χαράλαμπος Θεοπέμπτου  

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών, Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως μελέτησε τους πιο πάνω 
κανονισμούς, οι οποίοι αφορούν σχέδια υπηρεσίας, σε συνεδρία της, που πραγματοποιήθηκε στις 29 
Σεπτεμβρίου 2021. 

 Σκοπός των κανονισμών, οι οποίοι εκδίδονται δυνάμει των διατάξεων των άρθρων 27 και 87 του περί 
Δημόσιας Υπηρεσίας Νόμου, είναι η τροποποίηση του σχεδίου υπηρεσίας για τη θέση Πρώτου Λειτουργού 
Εσωτερικού Ελέγχου στην Υπηρεσία Εσωτερικού Ελέγχου, η οποία καθορίστηκε ως θέση πρώτου διορισμού 
και προαγωγής [Κλίμακα Α14(ii)], ώστε να παρασχεθεί η δυνατότητα στους κατόχους της θέσης αυτής να 
ανταποκριθούν στις νέες αρμοδιότητες της εν λόγω υπηρεσίας.   

 Σύμφωνα με τα στοιχεία που κατατέθηκαν στην επιτροπή, ύστερα από σχετική απόφαση του 
Υπουργικού Συμβουλίου το 2018, η Υπηρεσία Εσωτερικού Ελέγχου ορίστηκε ως αρμόδια αρχή για τη 
διενέργεια ελέγχων συμμόρφωσης στους ελεγχόμενους οργανισμούς του δημόσιου τομέα, με μέτρα που θα 
καθορίζονται από την Αρχή Ψηφιακής Ασφάλειας.   Ως εκ τούτου, κρίθηκε αναγκαία η τροποποίηση των 
σχεδίων υπηρεσίας της δομής όλων των θέσεων στην Υπηρεσία Εσωτερικού Ελέγχου, για να μπορούν οι 
κάτοχοι των θέσεων αυτών να ανταποκρίνονται στις νέες αρμοδιότητες της υπηρεσίας. 

 Σύμφωνα με τα ίδια στοιχεία, οι προτεινόμενες στο υπό συζήτηση σχέδιο υπηρεσίας τροποποιήσεις 
διαλαμβάνουν προσθήκη της απαίτησης για κατοχή πανεπιστημιακών τίτλων σε πιο εξειδικευμένους τομείς της 
Πληροφορικής, καθώς και εμπλουτισμό των καθηκόντων και των ευθυνών της εν λόγω θέσης.  Σημειώνεται ότι 
αντίστοιχες τροποποιήσεις περιλήφθηκαν το 2020 στο σχέδιο υπηρεσίας για τη θέση εισδοχής στην Υπηρεσία 
Εσωτερικού Ελέγχου. 

 Περαιτέρω, σημειώνεται ότι το προτεινόμενο σχέδιο υπηρεσίας συζητήθηκε και συμφωνήθηκε στο 
πλαίσιο της αρμόδιας για σχέδια υπηρεσίας υποεπιτροπής της Μικτής Επιτροπής Προσωπικού. 

 Συναφώς, επισημαίνεται ότι οι υπό συζήτηση κανονισμοί σε πρώτο στάδιο εξετάστηκαν από την 
Υποεπιτροπή της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Νομικών, Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως για την Εξέταση 
Κανονισμών που Αφορούν Σχέδια Υπηρεσίας σε συνεδρία της, που πραγματοποιήθηκε στις  22 Σεπτεμβρίου 
2021.  Ειδικότερα, η εν λόγω υποεπιτροπή, προτού εισηγηθεί στην Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών, 
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Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως την υποβολή των κανονισμών στην ολομέλεια του σώματος για έγκριση, 
ζήτησε διευκρινίσεις από το Τμήμα Δημόσιας Διοίκησης και Προσωπικού του Υπουργείου Οικονομικών σχετικά 
με την προσθήκη στα απαιτούμενα προσόντα του πανεπιστημιακού διπλώματος ή τίτλου ή ισότιμου 
προσόντος στη Μηχανική Επιστήμη.  Σημειώνεται ότι μέλος της υποεπιτροπής εξέφρασε τις επιφυλάξεις του 
κατά πόσο το εν λόγω προσόν σχετίζεται και/ή είναι συνυφασμένο με τις ανάγκες της Υπηρεσίας Εσωτερικού 
Ελέγχου. 

 Στη βάση των πιο πάνω, το Τμήμα Δημόσιας Διοίκησης και Προσωπικού του Υπουργείου Οικονομικών 
διαβίβασε στη Βουλή τις θέσεις της Υπηρεσίας Εσωτερικού Ελέγχου σχετικά με το εν λόγω ζήτημα, οι οποίες 
συνοψίζονται στα ακόλουθα: 

1. Η κατοχή  προσόντος σε κλάδο της Μηχανικής Επιστήμης ανάλογα με τις ανάγκες της Υπηρεσίας 
Εσωτερικού Ελέγχου συμπεριλαμβανόταν στα σχέδια υπηρεσίας από την ίδρυση της Υπηρεσίας 
Εσωτερικού Ελέγχου.   

2. Οι κάτοχοι προσόντων σε κλάδους της Μηχανικής Επιστήμης και πιο συγκεκριμένα στην Πολιτική 
Μηχανική, στη Μηχανολογική Μηχανική, στην Ηλεκτρολογική Μηχανική και στην Ηλεκτρονική Μηχανική, 
περιλαμβανομένης της Μηχανικής της Πληροφορικής, είναι απόλυτα αναγκαίοι για την εύρυθμη 
λειτουργία της Υπηρεσίας Εσωτερικού Ελέγχου, ώστε να δύναται να διενεργεί ολοκληρωμένους 
ελέγχους τόσο στα κατασκευαστικά και άλλα έργα μηχανικής που συγχρηματοδοτούνται από πόρους 
της Ευρωπαϊκής Ένωσης στην Κύπρο όσο και στα μηχανογραφικά συστήματα στις κρατικές υπηρεσίες.    

  Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών, Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα 
τέθηκαν ενώπιόν της, επιφυλάχθηκε να τοποθετηθεί κατά τη συζήτηση των κανονισμών στην ολομέλεια του 
σώματος. 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Νομικών, Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως για τους 
κανονισμούς «Οι περί της Νομικής Υπηρεσίας - Θέση Ανώτερου Ανακριτή (Σχέδια Υπηρεσίας) 

Κανονισμοί του 2021» 
Παρόντες:   
 Φωτεινή Τσιρίδου, αναπλ. πρόεδρος Χριστιάνα Ερωτοκρίτου 

 Νίκος Γεωργίου Πανίκος Λεωνίδου 

 Άριστος Δαμιανού Σωτήρης Ιωάννου 

 Ανδρέας Πασιουρτίδης Χαράλαμπος Θεοπέμπτου 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών, Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως μελέτησε τους πιο πάνω 
κανονισμούς, οι οποίοι αφορούν σχέδια υπηρεσίας, σε συνεδρία της, που πραγματοποιήθηκε στις 29 
Σεπτεμβρίου 2021. 

 Σκοπός των κανονισμών, οι οποίοι εκδίδονται δυνάμει των διατάξεων των άρθρων 27 και 87 του περί 
Δημόσιας Υπηρεσίας Νόμου, είναι ο καταρτισμός  σχεδίου υπηρεσίας για τη θέση Ανώτερου Ανακριτή στη 
Νομική Υπηρεσία, η οποία καθορίζεται ως θέση προαγωγής [Κλίμακα Α13(ii)], ώστε να ολοκληρωθεί η δομή 
των θέσεων Ανακριτή στη Νομική Υπηρεσία.  

 Σύμφωνα με τα στοιχεία που κατατέθηκαν στην επιτροπή, η δημιουργία της εν λόγω θέσης περιλήφθηκε 
στον κρατικό προϋπολογισμό του 2021 για τις ανάγκες της Μονάδας Καταπολέμησης Αδικημάτων Συγκάλυψης 
(ΜΟΚΑΣ), με σκοπό να ολοκληρωθεί η δομή των θέσεων Ανακριτή, λόγω του ότι μέχρι σήμερα υφίσταντο 
θέσεις μόνο στο επίπεδο του Ανακριτή Α΄ [Κλίμακα Α11(ii)] και του Ανακριτή (Κλίμακα Α8-Α10-Α11). 

 Σύμφωνα με τα ίδια στοιχεία, στο προτεινόμενο σχέδιο υπηρεσίας περιλήφθηκε ως απαιτούμενο 
προσόν η τριετής τουλάχιστον υπηρεσία στην αμέσως κατώτερη θέση Ανακριτή Α΄ [Κλίμακα Α11(ii)], σύμφωνα 
με την ακολουθούμενη πολιτική για τον καταρτισμό σχεδίων υπηρεσίας επιστημονικών θέσεων με μισθοδοτική 
κλίμακα Α13.  Περαιτέρω, περιλήφθηκαν τα καθήκοντα και οι ευθύνες που αντικατοπτρίζουν αυτά τα οποία 
καλείται να ασκήσει ο κάτοχος του υψηλότερου επιπέδου στη δομή των θέσεων Ανακριτή. 

 Σημειώνεται ότι το προτεινόμενο σχέδιο υπηρεσίας συζητήθηκε και συμφωνήθηκε στο πλαίσιο της 
αρμόδιας για σχέδια υπηρεσίας υποεπιτροπής της Μικτής Επιτροπής Προσωπικού. 

 Συναφώς, επισημαίνεται ότι οι υπό συζήτηση κανονισμοί σε πρώτο στάδιο εξετάστηκαν από την 
Υποεπιτροπή της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Νομικών, Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως για την Εξέταση 
Κανονισμών που Αφορούν Σχέδια Υπηρεσίας σε συνεδρία της, που πραγματοποιήθηκε στις 22 Σεπτεμβρίου 
2021, η οποία εισηγήθηκε στην επιτροπή την υποβολή των κανονισμών στην ολομέλεια του σώματος για 
έγκριση. 
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  Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών, Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα 
τέθηκαν ενώπιόν της, επιφυλάχθηκε να τοποθετηθεί κατά τη συζήτηση των κανονισμών στην ολομέλεια του 
σώματος. 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Νομικών, Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως για τους 
κανονισμούς «Οι περί Κρατικού Αρχείου - Θέσεις Λειτουργού Κρατικού Αρχείου Α΄, Συντηρητή 

Εγγράφων Α΄, Λειτουργού Κρατικού Αρχείου, Συντηρητή Εγγράφων (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί 
του 2021» 

Παρόντες:   
 Φωτεινή Τσιρίδου, αναπλ. πρόεδρος Χριστιάνα Ερωτοκρίτου 

 Νίκος Γεωργίου Πανίκος Λεωνίδου 

 Άριστος Δαμιανού Σωτήρης Ιωάννου 

 Ανδρέας Πασιουρτίδης Χαράλαμπος Θεοπέμπτου 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών, Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως μελέτησε τους πιο πάνω 
κανονισμούς, οι οποίοι αφορούν σχέδια υπηρεσίας, σε συνεδρία της, που πραγματοποιήθηκε στις 29 
Σεπτεμβρίου 2021. 

 Σκοπός των κανονισμών, οι οποίοι εκδίδονται δυνάμει των διατάξεων των άρθρων 27 και 87 του περί 
Δημόσιας Υπηρεσίας Νόμου, είναι ο καταρτισμός σχεδίων υπηρεσίας για τις θέσεις Λειτουργού Κρατικού 
Αρχείου Α΄ και Συντηρητή Εγγράφων Α΄ στο Κρατικό Αρχείο, οι οποίες καθορίζονται ως θέσεις προαγωγής 
[Κλίμακα Α11(ii)], ώστε να δημιουργηθεί δομή στο Κρατικό Αρχείο και να επιτευχθεί η περαιτέρω ανέλιξη των 
Λειτουργών Κρατικού Αρχείου και Συντηρητών Εγγράφων.  Επιπροσθέτως, με τους υπό αναφορά κανονισμούς 
τροποποιούνται τα σχέδια υπηρεσίας για τις θέσεις Λειτουργού Κρατικού Αρχείου και Συντηρητή Εγγράφων 
στο Κρατικό Αρχείο, οι οποίες καθορίστηκαν ως θέσεις πρώτου διορισμού (Κλίμακα Α8-Α10-Α11), ώστε να 
εκσυγχρονιστούν με τη διαφοροποίηση των καθηκόντων και ευθυνών που αφορούν τις εν λόγω θέσεις. 

 Σύμφωνα με τα στοιχεία που κατατέθηκαν στην επιτροπή, ο καταρτισμός σχεδίων υπηρεσίας για τις πιο 
πάνω θέσεις προαγωγής κρίθηκε αναγκαίος τόσο για σκοπούς δημιουργίας δομής στο Κρατικό Αρχείο όσο και 
για σκοπούς ανέλιξης των λειτουργών που υπηρετούν στις αμέσως κατώτερες θέσεις εισδοχής.   

 Σύμφωνα με τα ίδια στοιχεία, η τροποποίηση των σχεδίων υπηρεσίας για τις θέσεις εισδοχής κρίθηκε 
απαραίτητη ύστερα από τη δημιουργία των πιο πάνω θέσεων προαγωγής, ώστε να διαφοροποιηθούν τα 
καθήκοντα και οι ευθύνες σε σχέση με την εποπτεία και τον έλεγχο, εφόσον αυτά θα περιληφθούν στα 
προτεινόμενα σχέδια υπηρεσίας για τις θέσεις προαγωγής.  Ειδικότερα, στα απαιτούμενα προσόντα για τη 
θέση Λειτουργού Κρατικού Αρχείου προτείνεται διαζευκτικά η συμπερίληψη του πανεπιστημιακού διπλώματος 
ή τίτλου ή ισότιμου προσόντος στην επιστήμη των Ηλεκτρονικών Υπολογιστών ή/και της Πληροφορικής.  
Επιπροσθέτως, στα απαιτούμενα προσόντα για τη θέση Συντηρητή Εγγράφων προτείνεται η απάλειψη της 
πρόνοιας για διετή τουλάχιστον πείρα σχετική με τη συντήρηση εγγράφων, η οποία αποτελούσε πλεονέκτημα 
υπέρ του κατόχου της.  

 Επισημαίνεται ότι οι υπό συζήτηση κανονισμοί σε πρώτο στάδιο εξετάστηκαν από την Υποεπιτροπή της 
Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Νομικών, Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως για την Εξέταση Κανονισμών που 
Αφορούν Σχέδια Υπηρεσίας σε συνεδρία της, που πραγματοποιήθηκε στις 22 Σεπτεμβρίου 2021.  Ακολούθως, 
η υποεπιτροπή εισηγήθηκε στην επιτροπή την υποβολή των κανονισμών στην ολομέλεια του σώματος για 
έγκριση. 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών, Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα 
τέθηκαν ενώπιόν της, επιφυλάχθηκε να τοποθετηθεί κατά τη συζήτηση των κανονισμών στην ολομέλεια του 
σώματος. 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Νομικών, Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως για τους 
κανονισμούς «Οι περί του Ινστιτούτου Γεωργικών Ερευνών - Θέση Τεχνικού Γεωργικών Ερευνών 

(Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2021» 
Παρόντες:   
 Φωτεινή Τσιρίδου, αναπλ. πρόεδρος Χριστιάνα Ερωτοκρίτου 

 Νίκος Γεωργίου Πανίκος Λεωνίδου 

 Άριστος Δαμιανού Σωτήρης Ιωάννου 

 Ανδρέας Πασιουρτίδης Χαράλαμπος Θεοπέμπτου  
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 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών, Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως μελέτησε τους πιο πάνω 
κανονισμούς, οι οποίοι αφορούν σχέδια υπηρεσίας, σε συνεδρία της, που πραγματοποιήθηκε στις 29 
Σεπτεμβρίου 2021. 

 Σκοπός των κανονισμών, οι οποίοι εκδίδονται δυνάμει των διατάξεων των άρθρων 27 και 87 του περί 
Δημόσιας Υπηρεσίας Νόμου, είναι η τροποποίηση του σχεδίου υπηρεσίας για τη θέση Τεχνικού Γεωργικών 
Ερευνών στο Ινστιτούτο Γεωργικών Ερευνών, η οποία καθορίζεται ως θέση πρώτου διορισμού [Κλίμακα Α2-
Α5-Α7(ii)], ώστε να καθοριστούν με σαφήνεια τα απαιτούμενα για τη θέση αυτή προσόντα. 

 Σύμφωνα με τα στοιχεία που κατατέθηκαν στην επιτροπή, οι προτεινόμενες τροποποιήσεις κρίθηκαν 
αναγκαίες, λόγω του ότι η υφιστάμενη περιγραφή των απαιτούμενων προσόντων για την εν λόγω θέση είναι 
γενική και αόριστη.  Ειδικότερα, με τις προτεινόμενες τροποποιήσεις ύστερα από σχετική υπόδειξη του 
Τμήματος Δημόσιας Διοίκησης και Προσωπικού του Υπουργείου Οικονομικών διευκρινίζεται ότι οι απόφοιτοι 
ανώτερης σχολής τριετούς μεταλυκειακού κύκλου σπουδών θα πρέπει να προέρχονται από κλάδους σπουδών 
γεωπονίας, περιβάλλοντος ή τροφίμων. 

 Περαιτέρω, για σκοπούς διορισμού στην υπό συζήτηση θέση θα λαμβάνεται υπόψη εκτός από το 
απολυτήριο αναγνωρισμένης σχολής μέσης εκπαίδευσης και το απολυτήριο αναγνωρισμένης σχολής τεχνικής 
εκπαίδευσης, κατά προτίμηση στον κλάδο γεωπονίας στη θεωρητική κατεύθυνση (φυτική παραγωγή και 
βιοκαλλιέργεια-ζωική παραγωγή) ή στην πρακτική κατεύθυνση (παραγωγή γεωργικών και κτηνοτροφικών 
προϊόντων). 

 Επιπροσθέτως των πιο πάνω, στα απαιτούμενα για την εν λόγω θέση προσόντα καθορίζεται ότι ο 
χρόνος εμπειρίας σχετικής με τα καθήκοντα της θέσης θα είναι τα δύο χρόνια, επειδή με βάση το υφιστάμενο 
σχέδιο υπηρεσίας ο χρόνος αυτός ήταν απροσδιόριστος. 

 Σημειώνεται ότι το προτεινόμενο σχέδιο υπηρεσίας συζητήθηκε και συμφωνήθηκε στο πλαίσιο της 
αρμόδιας για σχέδια υπηρεσίας υποεπιτροπής της Μικτής Επιτροπής Προσωπικού. 

 Συναφώς, επισημαίνεται ότι οι υπό συζήτηση κανονισμοί σε πρώτο στάδιο εξετάστηκαν από την 
Υποεπιτροπή της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Νομικών, Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως για την Εξέταση 
Κανονισμών που Αφορούν Σχέδια Υπηρεσίας σε συνεδρία της, που πραγματοποιήθηκε στις  22 Σεπτεμβρίου 
2021, η οποία εισηγήθηκε στην επιτροπή την υποβολή των κανονισμών στην ολομέλεια του σώματος για 
έγκριση. 

  Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών, Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα 
τέθηκαν ενώπιόν της, επιφυλάχθηκε να τοποθετηθεί κατά τη συζήτηση των κανονισμών στην ολομέλεια του 
σώματος. 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Νομικών, Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως για τους 
κανονισμούς «Οι περί Ιατρικών Υπηρεσιών και Υπηρεσιών Δημόσιας Υγείας - Θέση Ανώτερου 

Υγειονομικού Λειτουργού (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2021» 
Παρόντες:   
 Φωτεινή Τσιρίδου, αναπλ. πρόεδρος Χριστιάνα Ερωτοκρίτου 

 Νίκος Γεωργίου Πανίκος Λεωνίδου 

 Άριστος Δαμιανού Σωτήρης Ιωάννου 

 Ανδρέας Πασιουρτίδης Χαράλαμπος Θεοπέμπτου  

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών, Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως μελέτησε τους πιο πάνω 
κανονισμούς, οι οποίοι αφορούν σχέδια υπηρεσίας, σε συνεδρία της, που πραγματοποιήθηκε στις 29 
Σεπτεμβρίου 2021. 

 Σκοπός των κανονισμών, οι οποίοι εκδίδονται δυνάμει των διατάξεων των άρθρων 27 και 87 του περί 
Δημόσιας Υπηρεσίας Νόμου, είναι η τροποποίηση του υφιστάμενου σχεδίου υπηρεσίας για τη θέση Ανώτερου 
Υγειονομικού Λειτουργού στις Ιατρικές Υπηρεσίες και Υπηρεσίες Δημόσιας Υγείας [Κλίμακα Α13(ii)], ώστε να 
μετατραπεί  από θέση πρώτου διορισμού και προαγωγής σε θέση προαγωγής, όπως ισχύει για όλες τις θέσεις 
αυτού του επιπέδου στη δημόσια υπηρεσία.   

 Σημειώνεται ότι το προτεινόμενο σχέδιο υπηρεσίας συζητήθηκε και συμφωνήθηκε στο πλαίσιο της 
αρμόδιας για σχέδια υπηρεσίας Υποεπιτροπής της Μικτής Επιτροπής Προσωπικού. 

 Συναφώς, επισημαίνεται ότι οι υπό συζήτηση κανονισμοί σε πρώτο στάδιο εξετάστηκαν από την 
Υποεπιτροπή της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Νομικών, Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως για την Εξέταση 
Κανονισμών που Αφορούν Σχέδια Υπηρεσίας σε συνεδρία της, που πραγματοποιήθηκε στις 22 Σεπτεμβρίου 
2021, η οποία εισηγήθηκε στην επιτροπή την υποβολή των κανονισμών στην ολομέλεια του σώματος για 
έγκριση. 
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 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών, Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα 
τέθηκαν ενώπιόν της, επιφυλάχθηκε να τοποθετηθεί κατά τη συζήτηση των κανονισμών στην ολομέλεια του 
σώματος. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Οπότε, ομιλητές, ομιλήτριες επί θέματος αρχής. 

 Ναι, κύριε Ευσταθίου. 

ΚΩΣΤΗΣ ΕΥΣΤΑΘΙΟΥ: 

 Αντιλαμβάνομαι ότι θα τα δούμε όλα μαζί τώρα.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Μάλιστα, αν δεν υπάρχει ένσταση. 

ΚΩΣΤΗΣ ΕΥΣΤΑΘΙΟΥ: 

 Επομένως, παρακαλώ να σημειωθεί η θέση της ΕΔΕΚ ότι, παρά το γεγονός ότι είναι εξαιρετική η 
εργασία που γίνεται στην Υπηρεσία Εσωτερικού Ελέγχου, δεν μπορούμε να υπερψηφίσουμε τα σχέδια 
υπηρεσίας, για τον λόγο ότι απαιτούν πολύ καλή γνώση ελληνικής, αγγλικής, γαλλικής, γερμανικής στο ίδιο 
επίπεδο δηλαδή με την ελληνική, την επίσημη γλώσσα του κράτους μας. 

 Στη δεύτερη περίπτωση, στους περί Νομικής Υπηρεσίας Κανονισμούς, θα υπερψηφίσουμε, καθότι δε 
γίνεται καμιά αναφορά στα προσόντα της γλώσσας. 

 Στο υπ’ αριθμόν 14 θέμα υπερψηφίζουμε τη θέση Συντηρητή Εγγράφων Α΄, καταψηφίζουμε τη θέση 
Λειτουργού Κρατικού Αρχείου.  Και καταψηφίζουμε επίσης τη θέση Συντηρητή Εγγράφων.  Είναι 
χαρακτηριστικό μάλιστα στον Συντηρητή Εγγράφων, μια αξιόλογη βεβαίως εργασία, που αφορά τη συντήρηση 
εγγράφων, απαιτείται πολύ καλή γνώση ελληνικής και πολύ καλή γνώση αγγλικής.  Δεν ξέρω αν φωτογραφίζει 
συγκεκριμένο υποψήφιο. 

 Στο υπ’ αριθμόν 15 θέμα απέχουμε, καθότι -πολύ ορθώς- απαιτεί πολύ καλή γνώση ελληνικής και καλή 
γνώση αγγλικής, περιορίζεται όμως στην αγγλική, χωρίς να γίνεται αναφορά στη γαλλική και γερμανική. 

 Και υπερψηφίζουμε την τελευταία, των Ιατρικών Υπηρεσιών. 

 Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Μάλιστα.  

 Κάποιος άλλος, ομιλητής ή ομιλήτρια;   

 Όχι.   

 Οπόταν, πόσοι ψηφίζουν υπέρ των κανονισμών με τη διαφοροποίηση που έχετε επισημάνει;   

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ των υπ’ αριθμόν 12 κανονισμών;   

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σαράντα οκτώ, κυρία Πρόεδρε.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Κανείς, καμία. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Αποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Καμία.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Με σαράντα οκτώ ψήφους υπέρ, καμία εναντίον και καμία αποχή, οι υπ’ αριθμόν 12 κανονισμοί 
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εγκρίνονται.   

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ των υπ’ αριθμόν 13 κανονισμών;   

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σαράντα οκτώ, κυρία Πρόεδρε.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Κανείς, καμία. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Αποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Καμία.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Με σαράντα οκτώ ψήφους υπέρ, καμία εναντίον και καμία αποχή, οι κανονισμοί υπ’ αριθμόν 13 
εγκρίνονται. 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ των υπ’ αριθμόν 14 κανονισμών;   

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σαράντα οκτώ, κυρία Πρόεδρε.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Κανείς, καμία. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Αποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Καμία.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Με σαράντα οκτώ ψήφους υπέρ, καμία εναντίον και καμία αποχή, οι υπ’ αριθμόν 14 κανονισμοί 
εγκρίνονται. 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ των υπ’ αριθμόν 15 κανονισμών;   

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σαράντα οκτώ, κυρία Πρόεδρε.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Κανείς, καμία. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Αποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Καμία.   
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Με σαράντα οκτώ ψήφους υπέρ, καμία εναντίον και καμία αποχή, οι υπ’ αριθμόν 15 κανονισμοί 
εγκρίνονται. 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ των υπ’ αριθμόν 16 κανονισμών;   

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σαράντα οκτώ, κυρία Πρόεδρε.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Κανείς, καμία. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Αποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Καμία.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Με σαράντα οκτώ ψήφους υπέρ, καμία εναντίον και καμία αποχή, οι υπ’ αριθμόν 16 κανονισμοί 
εγκρίνονται. 

 Οπόταν, προχωράμε τώρα με το θέμα της συμπληρωματικής ημερησίας διάταξης, που τιτλοφορείται «Ο 
περί Συμπληρωματικού Προϋπολογισμού Νόμος (Αρ. 4) του 2021». 

 Κύριε Κώστα, τον σκοπό. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σκοπός του θέματος της συμπληρωματικής ημερησίας διάταξης:  Έγκριση πληρωμής από τον 
λογαριασμό του Πάγιου Ταμείου της Δημοκρατίας συμπληρωματικών πιστώσεων ύψους €91.700.000 και η 
χρήση τους για τη διενέργεια δαπανών προς υλοποίηση διάφορων σκοπών που αφορούν στην αντιμετώπιση 
των επιπτώσεων της πανδημίας της νόσου COVID-19, για τους οποίους δεν έχει γίνει οποιαδήποτε πρόνοια ή 
η πρόνοια που περιλήφθηκε στον προϋπολογισμό του 2021 είναι ανεπαρκής.  

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Οικονομικών και Προϋπολογισμού για το νομοσχέδιο «Ο 
περί Συμπληρωματικού Προϋπολογισμού Νόμος (Αρ. 4) του 2021» 

Παρόντες: 
 Χριστιάνα Ερωτοκρίτου, πρόεδρος Χρίστος Χριστοφίδης 

 Χρύσης Παντελίδης Σωτήρης Ιωάννου 

 Χάρης Γεωργιάδης Ηλίας Μυριάνθους 

 Ονούφριος Κουλλά Αλέκος Τρυφωνίδης 

 Σάβια Ορφανίδου  Μη μέλη της επιτροπής: 
 Άριστος Δαμιανού  Σταύρος Παπαδούρης 

 Αντρέας Καυκαλιάς  
 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού μελέτησε το πιο πάνω νομοσχέδιο σε 
δύο συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 20 Σεπτεμβρίου και στις 4 Οκτωβρίου 2021.  Στο πλαίσιο 
των συνεδριάσεων αυτών κλήθηκαν και παρευρέθηκαν ενώπιον της επιτροπής ο γενικός διευθυντής του 
Υπουργείου Οικονομικών, ο γενικός διευθυντής του Υφυπουργείου Τουρισμού, καθώς και εκπρόσωποι του 
Υπουργείου Εργασίας, Πρόνοιας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, του Υπουργείου Υγείας και του Υπουργείου 
Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και Περιβάλλοντος.  Το Υπουργείο Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων και 
το Υπουργείο Εσωτερικών, παρ’ όλο που κλήθηκαν, δεν εκπροσωπήθηκαν στις συνεδρίες της επιτροπής.   
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 Σκοπός του νόμου που προτείνεται είναι η έγκριση πληρωμής από τον λογαριασμό του Πάγιου Ταμείου 
της Δημοκρατίας συμπληρωματικών πιστώσεων ύψους €91.700.000 και η χρήση τους για τη διενέργεια 
δαπανών προς υλοποίηση διάφορων σκοπών που αφορούν στην αντιμετώπιση των επιπτώσεων της 
πανδημίας της νόσου COVID-19, για τους οποίους δεν έχει γίνει οποιαδήποτε πρόνοια ή η πρόνοια που 
περιλήφθηκε στον προϋπολογισμό του 2021 είναι ανεπαρκής.  

 Σύμφωνα με τα κατατεθέντα στοιχεία οι συμπληρωματικές πιστώσεις που απαιτούνται αφορούν μεταξύ 
άλλων στα ακόλουθα:  

1. Συνέχιση λήψης των έκτακτων μέτρων προστασίας από τη νόσο COVID-19 μέχρι το τέλος του έτους 
2021 στον τομέα της υγείας (€38.000.000). 

2. Αυξημένες δαπάνες του Υφυπουργείου Τουρισμού για τη συνέχιση του προγράμματος επιχορήγησης 
καλοκαιρινών διακοπών και του σχεδίου ενίσχυσης εγχώριου τουρισμού μέχρι το τέλος του έτους 2021, 
την κάλυψη αναγκών για ξενοδοχεία καραντίνας και περιορισμού ατόμων λόγω της πανδημίας, καθώς 
και για υφιστάμενες υποχρεώσεις του εν λόγω υφυπουργείου έναντι οργανωτών ταξιδιών και 
αεροπορικών εταιρειών για το έκτακτο σχέδιο στήριξης που εγκρίθηκε από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή για 
την καλοκαιρινή περίοδο του έτους 2021 (€11.500.000).   

3. Στήριξη σε θέματα αερομεταφορών λόγω καταβολής του οφειλόμενου ποσού προς τις αεροπορικές 
εταιρείες σε σχέση με την υλοποίηση του νέου Σχεδίου Κινήτρων Συνδεσιμότητας και Ανάπτυξης 
Αερομεταφορών για τη χρονική περίοδο Ιανουαρίου-Ιουνίου 2021 (€6.300.000) 

4. Συνέχιση των ειδικών σχεδίων του Υπουργείου Εργασίας, Πρόνοιας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων για 
περαιτέρω στήριξη της οικονομίας για αντιμετώπιση των προβλημάτων που προέκυψαν από την 
πανδημία του COVID-19 για τον μήνα Αύγουστο (€5.000.000). 

5. Υλοποίηση του σχεδίου στήριξης του αμπελοοινικού τομέα (€900.000). 

6. Άλλες έκτακτες δαπάνες που ενδέχεται να προκύψουν μέχρι το τέλος του έτους 2021 (€30.000.000). 

 Στο πλαίσιο της συζήτησης του θέματος ο γενικός διευθυντής του Υπουργείου Οικονομικών δήλωσε 
μεταξύ άλλων τα ακόλουθα: 

1. Ο υπό εξέταση συμπληρωματικός προϋπολογισμός αποτελεί τον τέταρτο συμπληρωματικό 
προϋπολογισμό που κατατίθεται από την εκτελεστική εξουσία και αποσκοπεί στην αντιμετώπιση των 
προκλήσεων και επιπτώσεων της πανδημίας της νόσου COVID-19.   

2. Ο προτεινόμενος προϋπολογισμός αποσκοπεί, πέραν της έγκρισης των συμπληρωματικών πιστώσεων, 
στην εισαγωγή νομοθετικής ρύθμισης, ώστε να καταστεί δυνατή η πρόσληψη εργοδοτουμένων 
ορισμένου χρόνου για την κάλυψη αναγκών που προκύπτουν ως αποτέλεσμα της υλοποίησης 
μεταρρυθμίσεων και επενδύσεων στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας.  

3. Η υπολογιζόμενη επίπτωση στο δημοσιονομικό ισοζύγιο από την έγκριση του υπό αναφορά 
συμπληρωματικού προϋπολογισμού αναμένεται να ανέλθει στο 0,4% του ακαθάριστου εγχώριου 
προϊόντος (ΑΕΠ).  

4. Το δημόσιο χρέος μέχρι το τέλος του έτους 2021 αναμένεται να μειωθεί από το 119% στο 108% του 
ΑΕΠ. 

 Στο στάδιο της εξέτασης του προτεινόμενου προϋπολογισμού τέθηκαν σωρεία ερωτημάτων από μέλη 
της επιτροπής, τα οποία αφορούν μεταξύ άλλων στον μακροπρόθεσμο σχεδιασμό της κυβέρνησης για 
αντιμετώπιση των επιπτώσεων της πανδημίας της νόσου COVID-19, στις δαπάνες ύψους €30 εκατομ. που 
προορίζονται να καλύψουν έκτακτες ανάγκες, στην κατανομή των δαπανών που αφορούν στα έκτακτα μέτρα 
προστασίας στον τομέα της υγείας, στο κόστος διενέργειας ελέγχων ταχείας ανίχνευσης του ιού της νόσου 
COVID-19, στη συνέχιση των ειδικών σχεδίων στήριξης της οικονομίας, στην απασχόληση εργοδοτουμένων 
ορισμένου χρόνου στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, καθώς και στη στήριξη 
του τουριστικού τομέα και του τομέα των αερομεταφορών.    

 Περαιτέρω, ζητήθηκε η κατάθεση στοιχείων αναφορικά με το σχέδιο στήριξης του αμπελοοινικού τομέα, 
την κατανομή των δαπανών για τα έκτακτα μέτρα προστασίας στον τομέα της υγείας, τις αυξημένες δαπάνες 
του Υφυπουργείου Τουρισμού ύψους €11,5 εκατομ., καθώς και για το έκτακτο σχέδιο στήριξης των οργανωτών 
ταξιδιών και των αεροπορικών εταιρειών.  

 Σε σχέση με τα τιθέντα ζητήματα, ο γενικός διευθυντής του Υπουργείου Οικονομικών δήλωσε μεταξύ 
άλλων τα ακόλουθα: 

1. Ο μακροπρόθεσμος σχεδιασμός για την αντιμετώπιση της πανδημίας, περιλαμβανομένου και του τομέα 
της υγείας, αντικατοπτρίζεται στο Εθνικό Σχέδιο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, το οποίο έχει 
ενσωματωθεί στον κρατικό προϋπολογισμό για το έτος 2022, καθώς και στο Μεσοπρόθεσμο 
Δημοσιονομικό Πλαίσιο 2022-2024.     
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2. Οι συμπληρωματικές πιστώσεις ύψους €30 εκατομ. στον υπό εξέταση προϋπολογισμό, οι οποίες 
αφορούν έκτακτες ανάγκες, είναι απαραίτητες, καθότι οι σχετικές με την αντιμετώπιση της πανδημίας 
διαθέσιμες πιστώσεις στο αποθεματικό του κρατικού προϋπολογισμού για το έτος 2021 έχουν σχεδόν 
εξαντληθεί. Με την έγκριση των εν λόγω πιστώσεων παρέχεται η δυνατότητα στο κράτος για έγκαιρη 
ανταπόκριση σε περιπτώσεις εκτάκτων αναγκών για την αντιμετώπιση της πανδημίας.  Ειδικότερα, 
προβλέπεται μεταξύ άλλων η κάλυψη αναγκών για την αγορά εμβολίων τρίτης δόσης, τη διενέργεια 
ελέγχων ταχείας ανίχνευσης του ιού της νόσου COVID-19, καθώς και την παροχή στήριξης σε 
επαγγελματίες και εργαζομένους που συνεχίζουν να επηρεάζονται από την πανδημία.  

3. Οι προτεινόμενες στον υπό συζήτηση προϋπολογισμό πιστώσεις για τα ειδικά σχέδια στήριξης των 
επιχειρήσεων και των εργαζομένων του Υπουργείου Εργασίας, Πρόνοιας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων 
αφορούν στον μήνα Αύγουστο, ενώ, σε περίπτωση που το αρμόδιο υπουργείο αποφασίσει τη συνέχιση 
των εν λόγω σχεδίων, το κόστος θα καλυφθεί από τις προτεινόμενες πιστώσεις για έκτακτες δαπάνες 
ύψους €30 εκατομ.  

4. Η προτεινόμενη πρόνοια για την απασχόληση εργοδοτουμένων ορισμένου χρόνου αφορά στην κάλυψη 
αναγκών του Τμήματος Δημοσίων Έργων και του Υφυπουργείου Έρευνας, Καινοτομίας και Ψηφιακής 
Πολιτικής στο πλαίσιο της υλοποίησης μεταρρυθμίσεων και επενδύσεων που περιλαμβάνονται στο 
Εθνικό Σχέδιο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας.  Η προτεινόμενη ρύθμιση είναι αναγκαία, ώστε να δοθεί η 
δυνατότητα έναρξης της διαδικασίας πρόσληψης εργοδοτουμένων ορισμένου χρόνου το συντομότερο 
δυνατό, προκειμένου να υλοποιηθούν εντός των σχετικών χρονοδιαγραμμάτων τα προβλεπόμενα στο 
Εθνικό Σχέδιο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας έργα και προγράμματα.  Η απασχόληση των εν λόγω 
προσώπων είναι καθορισμένης διάρκειας και αφορά αποκλειστικά στην υλοποίηση συγκεκριμένων 
έργων και προγραμμάτων.  Ο αριθμός των εργοδοτουμένων ορισμένου χρόνου για τους οποίους 
απαιτείται η πρόσληψη για τους πιο πάνω σκοπούς έχει καθορισθεί στα είκοσι τέσσερα άτομα για το 
Τμήμα Δημοσίων Έργων και στα δώδεκα άτομα για το Υφυπουργείο Έρευνας, Καινοτομίας και 
Ψηφιακής Πολιτικής και οι απολαβές τους θα καλυφθούν εξ ολοκλήρου από εθνικούς πόρους.  

5. Οι προτεινόμενες πιστώσεις ύψους €6,3 εκατομ. που προορίζονται για τη στήριξη των αερομεταφορών 
αφορούν στην κάλυψη του σχεδίου που εγκρίθηκε από τη Γενική Διεύθυνση Ανταγωνισμού για τη 
στήριξη των αεροπορικών εταιρειών που πραγματοποιούν πτήσεις προς την Κύπρο για τη μεταφορά 
τουριστών.  Το εν λόγω σχέδιο προβλέπει συγκεκριμένα κριτήρια, τα οποία πρέπει να πληρούνται, 
προκειμένου οι αεροπορικές εταιρείες να καθίστανται δικαιούχοι.    

6. Το σχέδιο στήριξης του αμπελοοινικού τομέα με προτεινόμενες πιστώσεις ύψους €900.000 αποσκοπεί 
στην παραχώρηση οικονομικής ενίσχυσης προς τις οινοπαραγωγικές επιχειρήσεις, εξαιτίας των 
επιπτώσεων που επέφεραν στον εν λόγω τομέα τα μέτρα που έλαβε η κυβέρνηση για τον περιορισμό 
της εξάπλωσης της νόσου COVID-19.   

 Ο γενικός διευθυντής του Υφυπουργείου Τουρισμού δήλωσε σε σχέση με τα ζητήματα που αφορούν 
στον τουριστικό τομέα τα ακόλουθα: 

1. Ποσό ύψους €0,5 εκατομ. αφορά στο έκτακτο σχέδιο προς οργανωτές ταξιδιών, το οποίο έχει εγκρίνει η  
Ευρωπαϊκή Επιτροπή.  Το σχέδιο κρίνεται αποτελεσματικό, με σημαντικά οφέλη για την κυπριακή 
οικονομία, καθώς από τη μέχρι σήμερα εφαρμογή του έχει παρατηρηθεί αύξηση στις τουριστικές αφίξεις.   

2. Το σχέδιο στήριξης του εγχώριου τουρισμού αποσκοπεί τόσο στη στήριξη των ξενοδοχειακών 
επιχειρήσεων όσο και της ευρύτερης τοπικής κοινωνίας στις τουριστικές περιοχές, καθότι κατά τον 
σχεδιασμό του εν λόγω σχεδίου λήφθηκαν υπόψη όλα τα μέτρα για την άμεση στήριξή της.  

3. Η βέλτιστη δυνατή κατανομή των διαθέσιμων πόρων του υφυπουργείου στον τουριστικό τομέα κρίνεται 
ιδιαίτερα σημαντική για την επίτευξη του μέγιστου δυνατού οφέλους για την οικονομία. 

 Η εκπρόσωπος του Υπουργείου Υγείας, αφού κατέθεσε στοιχεία αναφορικά με την κατανομή των 
προτεινόμενων πρόσθετων πιστώσεων για τα μέτρα προστασίας στον τομέα της υγείας από τη νόσο COVID-
19, ενημέρωσε την επιτροπή για το κόστος διενέργειας ελέγχων ταχείας ανίχνευσης του ιού της νόσου COVID-
19, το οποίο για την περίοδο Ιανουαρίου-Αυγούστου του τρέχοντος έτους έχει υπερβεί τα €26 εκατομ. 

 Σημειώνεται ότι το Υπουργείο Οικονομικών με σχετικό ηλεκτρονικό μήνυμα, ημερομηνίας 23 
Σεπτεμβρίου 2021, κατέθεσε τα στοιχεία που ζητήθηκαν από την επιτροπή στο πλαίσιο της εξέτασης του 
προτεινόμενου συμπληρωματικού προϋπολογισμού.  

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα τέθηκαν 
ενώπιόν της, κατέληξε στις ακόλουθες θέσεις: 

1. Η πρόεδρος της επιτροπής και το μέλος της βουλευτές της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού 
Κόμματος, τα μέλη της βουλευτές της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις, το 
μέλος της βουλευτής του Εθνικού Λαϊκού Μετώπου, το μέλος της βουλευτής του Κινήματος 
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Σοσιαλδημοκρατών ΕΔΕΚ και το μέλος της βουλευτής της Δημοκρατικής Παράταξης επιφυλάχθηκαν να 
τοποθετηθούν κατά τη συζήτηση του θέματος στην ολομέλεια του σώματος. 

2. Τα μέλη της επιτροπής βουλευτές της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού Συναγερμού 
τάχθηκαν υπέρ της ψήφισης του νομοσχεδίου σε νόμο. 

 Σύμφωνα με τις πιο πάνω τοποθετήσεις, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού με την παρούσα έκθεσή της υποβάλλει το υπό αναφορά νομοσχέδιο στην ολομέλεια του 
σώματος για τη λήψη τελικής απόφασης. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Υπάρχει η πρώτη τροπολογία, είναι της κ. Χριστιάνας Ερωτοκρίτου εκ μέρους της κοινοβουλευτικής 
ομάδας του Δημοκρατικού Κόμματος και του κ. Καυκαλιά εκ μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-
Αριστερά-Νέες Δυνάμεις, όπως επίσης και του κ. Αλέκου Τρυφωνίδη εκ μέρους της Δημοκρατικής Παράταξης.   

 Η δεύτερη τροπολογία είναι των κ. Άριστου Δαμιανού, Αντρέα Καυκαλιά και Χρίστου Χριστοφίδη εκ 
μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ- Αριστερά-Νέες Δυνάμεις.   

 Οπόταν, υπάρχουν ομιλητές, ομιλήτριες επί θέματος αρχής, συμπεριλαμβανομένων και των 
τροπολογιών;   

ΧΡΙΣΤΙΑΝΑ ΕΡΩΤΟΚΡΙΤΟΥ: 

 Κυρία Πρόεδρε, πρώτον, μία διόρθωση, παρακαλώ, στην προτεινόμενη τροπολογία.  Είναι 
προτεινόμενη τροπολογία δική μου και του κ. Παντελίδη εκ μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας του 
Δημοκρατικού Κόμματος.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:   

 Να το διορθώσουμε, ευχαριστώ πολύ.   

ΧΡΙΣΤΙΑΝΑ ΕΡΩΤΟΚΡΙΤΟΥ: 

 Αναφορικά, κυρία Πρόεδρε, πολύ σύντομα… 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:   

 Είστε και η πρόεδρος της επιτροπής.   

 Ναι.   

ΧΡΙΣΤΙΑΝΑ ΕΡΩΤΟΚΡΙΤΟΥ: 

 Έχει συζητηθεί ο συμπληρωματικός προϋπολογισμός εκτενώς, πρόκειται για τον πέμπτο στη σειρά 
φέτος.  Εξ όσων έχουμε πληροφορηθεί, αναμένουμε και τον επόμενο πριν το τέλος του μηνός.  Θα αναφερθώ 
μόνο στην τροπολογία μας, κυρία Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:   

 Βεβαίως.   

ΧΡΙΣΤΙΑΝΑ ΕΡΩΤΟΚΡΙΤΟΥ: 

 Στον συμπληρωματικό προϋπολογισμό υπάρχει κονδύλι €30 εκατομ. χωρίς να υπάρχει καμία 
επεξήγηση ή αιτιολογία από την πλευρά του Υπουργείου Οικονομικών για το πού σκοπούνται να δοθούν αυτά 
τα χρήματα ή ποιες είναι οι ανάγκες για τις οποίες υπάρχει λόγος να ενταχθεί αυτό το ποσό στον 
συμπληρωματικό προϋπολογισμό.  Δεν μπορούσε η κυβέρνηση, παρά το γεγονός ότι ερωτήθηκε ο Υπουργός 
Οικονομικών αρκετές φορές μέσα στην επιτροπή Οικονομικών για την αιτιολογία αυτού του κονδυλίου, παρά 
ταύτα, κυρία Πρόεδρε και αγαπητοί συνάδελφοι, δε δόθηκε καμία εξήγηση από την πλευρά του Υπουργείου 
Οικονομικών, γιατί το 30% του συμπληρωματικού προϋπολογισμού στην ουσία είναι άνευ αιτιολογίας.   

 Γι’ αυτό τον λόγο, κυρία Πρόεδρε, έχουμε και την τροπολογία την οποία έχουμε υποβάλει ως 
Δημοκρατικό Κόμμα.  

 Ευχαριστώ.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ευχαριστώ πάρα πολύ.   

 Να σημειώσουμε, να διορθώσουμε, να συμπεριλάβουμε και το όνομα του κ. Παντελίδη.   

 Παρακαλώ, κύριε Καυκαλιά.   

ΑΝΤΡΕΑΣ ΚΑΥΚΑΛΙΑΣ: 
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 Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.   

 Και εμείς θα υπερψηφίσουμε τον συμπληρωματικό προϋπολογισμό, ο οποίος προφανώς έρχεται να 
καλύψει ανάγκες οι οποίες έχουν δημιουργηθεί κυρίως λόγω της πανδημίας.   

 Απ’ εκεί και πέρα, έχουμε δύο τροπολογίες -η μία έχει ήδη επεξηγηθεί από την κ. Ερωτοκρίτου- οι 
οποίες διορθώνουν δύο προβληματικά σημεία τα οποία έχουμε εντοπίσει στον συμπληρωματικό 
προϋπολογισμό.  Η πρώτη τροπολογία, επαναλαμβάνω, έχει επεξηγηθεί από την κ. Ερωτοκρίτου, δε 
χρειάζεται να επεκταθώ.   

 Επιτρέψετέ μου να πω μία κουβέντα σ’ ό,τι αφορά στη δεύτερη τροπολογία, η οποία αφορά στην 
πρόσληψη εργοδοτουμένων ορισμένου χρόνου για κάλυψη αναγκών που προκύπτουν ως αποτέλεσμα της 
υλοποίησης των μεταρρυθμίσεων και επενδύσεων στο πλαίσιο της εφαρμογής του Εθνικού Σχεδίου 
Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας.   

 Η κυβέρνηση μέσα από τον προϋπολογισμό έρχεται με το άρθρο 4 του νομοσχεδίου να προτείνει μια 
γενική ρύθμιση, η οποία εξασφαλίζει γενική οριζόντια έγκριση για προσλήψεις εργοδοτουμένων ορισμένου 
χρόνου.  Θέλουμε, κυρία Πρόεδρε, να ελέγξουμε τον αριθμό αυτών των προσλήψεων, έχουμε ρωτήσει και 
έχουμε κάνει πολύ συγκεκριμένη προσπάθεια στην επιτροπή κατά τη συζήτηση του συμπληρωματικού 
προϋπολογισμού να ξεκαθαρίσουν αυτά τα ζητήματα, δεν έχουμε πάρει εκείνες τις απαντήσεις οι οποίες να 
ξεκαθαρίζουν την εικόνα και ασφαλώς, διότι μεταξύ άλλων αναφέρθηκε ότι πρόκειται για ένα κονδύλι ύψους 
€17 εκατομ., θέλουμε να ελέγξουμε αυτό το κονδύλι και να στείλουμε και ένα μήνυμα στην κυβέρνηση, ότι θα 
υπάρχει ο έλεγχος και η αναζήτηση της διαφάνειας για το Εθνικό Σχέδιο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας.   

 Απ’  εκεί και πέρα, κυρία Πρόεδρε, να ξεκαθαρίσουμε για άλλη μια φορά -και γνωρίζει και επί τούτου η 
κυβέρνηση- ότι οι διαδικασίες έγκρισης αιτήματος από την κυβέρνηση για αποδέσμευση κονδυλίων είναι πολύ 
συγκεκριμένες και μπορούν να κινηθούν πάρα πολύ γρήγορα αυτές οι διαδικασίες, οπόταν δε θα υπάρξει 
κανένα εμπόδιο στους σχεδιασμούς της κυβέρνησης για το ταμείο.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ευχαριστώ πάρα πολύ.   

 Να σημειωθούν παρακαλώ όλοι όσοι θέλουν να μιλήσουν.   

 Κύριε Ιωάννου.   

ΣΩΤΗΡΗΣ ΙΩΑΝΝΟΥ: 

 Κυρία Πρόεδρε,  

 Θα υπερψηφίσουμε και εμείς με τη σειρά μας τον συμπληρωματικό προϋπολογισμό.  Θα σταθούμε 
όμως πάρα πολύ σύντομα στα ειδικά σχέδια τα οποία εφαρμόζει το Υπουργείο Εργασίας και τα οποία είναι 
προς την ορθή κατεύθυνση, το γεγονός ότι κάποια από αυτά συνεχίζονται.  Αναφερόμαστε όμως σε κάποια, 
γιατί εκτός πρόνοιας και στήριξης μένουν αρκετές επιχειρήσεις, οι οποίες, λόγω της κατάστασης και των 
μέτρων που έχουν δημιουργηθεί μέχρι σήμερα, δεν έχουν επαναλειτουργήσει, με αποτέλεσμα η επιβίωσή τους 
να προβλέπεται αβέβαιη.  Κατά τη δική μας άποψη, οι επιχειρήσεις αυτές έπρεπε να βοηθηθούν, αφού οι 
κοινωνικές και οικονομικές συνέπειες που θα έχει το κλείσιμό τους θα είναι αρκετά σημαντικές για τον τόπο 
μας.   

 Επίσης, πάρα πολλά προβλήματα τους επόμενους μήνες θα προκαλέσει και η εξαίρεση από το 
ανεργιακό επίδομα όσων εργαζομένων δραστηριοποιούνται στον τουριστικό τομέα, το οποίο λάμβαναν όλα 
αυτά τα χρόνια λόγω της εξάμηνης καλοκαιρινής τους εργασίας.  Δυστυχώς, αυτοί οι συμπατριώτες μας χωρίς 
δική τους υπαιτιότητα γίνονται πολίτες δεύτερης κατηγορίας.   

 Ευχαριστώ.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ευχαριστώ, κύριε Ιωάννου.   

 Ο κ. Τρυφωνίδης και στη συνέχεια ο κ. Παπαδούρης.   

ΑΛΕΚΟΣ ΤΡΥΦΩΝΙΔΗΣ: 

 Κι εμείς θα ψηφίσουμε τον συμπληρωματικό προϋπολογισμό που αφορά την πανδημία, δεν μπορούμε 
όμως να συναινέσουμε στο θέμα των €30 εκατομ., για το οποίο δεν υπάρχει επαρκής αιτιολόγηση για το πού 
θα ξοδευτούν τα χρήματα αυτά.   

 Ταυτόχρονα, κυρία Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, επισημαίνουμε, στηρίζοντας τα μέτρα για τις 
επιχειρήσεις και τους εργαζόμενους, υπάρχει θέμα και ζητούμε και από την ολομέλεια της Βουλής και από τον 
υπουργό να κοιτάξει το θέμα της ζήτησης από το υπουργείο, για να καταβληθούν πίσω ποσά που έχουν δοθεί 
ως χορηγία στις επιχειρήσεις και σε εργαζόμενους.  Χωρίς επαρκή αιτιολογία, παίρνουν ένα χαρτί ότι πρέπει να 
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δώσουν πίσω χρήματα, είτε είναι επιχείρηση είτε αυτοτελώς εργαζόμενοι.  Το υπουργείο πρέπει να ανοίξει 
επικοινωνία με όλους αυτούς τους κλάδους, για να υπάρχει επικοινωνία και επαρκής αιτιολόγηση και όχι 
κλειστά τηλέφωνα, γιατί με την προσπάθεια αυτή, με το να δίνεις χρήματα για στήριξη και την ίδια ώρα να τα 
ζητάς πίσω χωρίς αιτιολόγηση και επικοινωνία, ναι, κάνουμε ζημιά και στις επιχειρήσεις και στους 
εργαζόμενους.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ευχαριστώ πολύ, κύριε Τρυφωνίδη. 

 Ο κ. Παπαδούρης.   

ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑΔΟΥΡΗΣ: 

 Πολύ σύντομα, κυρία Πρόεδρε. 

 Θα υπερψηφίσουμε και εμείς τον συμπληρωματικό προϋπολογισμό, σίγουρα θα υπερψηφίσουμε και τις 
δύο τροπολογίες, γιατί είναι ξεκάθαρο για μας ότι δεν πρόκειται να δώσουμε μια λευκή επιταγή €30 εκατομ., 
χωρίς να έχουν αιτιολόγηση.  Δόξα σοι ο Θεός, όπως τέθηκε στην επιτροπή, υπάρχει πάντα και καλή διάθεση 
και ο χρόνος οτιδήποτε είναι αιτιολογημένο να ψηφίζεται.   

 Άρα, θα προχωρήσουμε προς την υπερψήφιση και των τροπολογιών και του συμπληρωματικού 
προϋπολογισμού.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ευχαριστώ πολύ.   

 Αντιλαμβάνομαι ο τελευταίος ομιλητής είναι ο κ. Κουλλά.   

 Κύριε Κουλλά, έχετε τον λόγο.   

ΟΝΟΥΦΡΙΟΣ ΚΟΥΛΛΑ: 

 Ναι, κυρία Πρόεδρε. 

 Αγαπητοί συνάδελφοι, 

 Έχουμε ακόμα έναν προϋπολογισμό για την αντιμετώπιση της πανδημίας και, αν πρέπει κάτι να 
επισημάνουμε, είναι ότι μετά από τόσους μήνες έχουμε αυτά τα δημοσιονομικά αποθέματα να μπορούμε να 
στηρίζουμε την κοινωνία και την οικονομία μας.   

 Το δεύτερο που θα ήθελα να πω, μιας και αναφέρθηκαν τα σχέδια του Υπουργείου Εργασίας, που 
υπάρχει όντως μία ενίσχυση κατά €5 εκατομ. περισσότερο, θα ήθελα να εστιάσω στα σχέδια στήριξης του 
τουρισμού που απέδωσαν -και εγχώριου τουρισμού και συνεργασίες με αεροπορικές εταιρείες και οργανωτές 
ταξιδιών του εξωτερικού- τα οποία συνεχίζονται.  Και αυτές είναι αναπτυξιακές δράσεις, για να επαναφέρουμε 
την οικονομία μας στη σωστή πορεία.   

 Σε ό,τι αφορά τα €30 εκατομ. του γενικού αποθεματικού του κράτους, εξ ορισμού το γενικό αποθεματικό 
του κράτους κάθε χρόνο στον προϋπολογισμό, για να υποβοηθά την υλοποίηση του υπόλοιπου 
προϋπολογισμού, έχει περίπου μια λευκή επιταγή.  Εδώ πέρα δεν είναι έτσι μάλιστα.  Εδώ πέρα λέει ότι θα 
είναι μόνο για θέματα που σχετίζονται με την πανδημία, θα χρησιμοποιηθούν αυτά τα έξτρα χρήματα, εάν και 
εφόσον χρειαστεί.   

 Εις ό,τι αφορά τώρα τη δεύτερη τροπολογία του ΑΚΕΛ, θεωρούμε ότι θα δημιουργήσει πρόβλημα, 
πρακτικά προβλήματα, καθυστερήσεις στην πορεία υλοποίησης του Ταμείου Ανάκαμψης.  Ήδη υπάρχει εδώ 
και χρόνια, αγαπητοί συνάδελφοι, μία πρόνοια στον προϋπολογισμό, στο ίδιο άρθρο που τροποποιείται, ότι για 
συγχρηματοδοτούμενα έργα εδώ και πάρα πολλά χρόνια, αν καλύπτεται το κόστος κατά 60% και άνω από 
αυτά τα συγχρηματοδοτούμενα προγράμματα, προσλαμβάνεται κόσμος με συγκεκριμένη διάρκεια και δεν είναι 
τόσο ανοικτό όσο περιγράφεται.  Λέει ότι πρέπει να έχει αρχή και τέλος, η πρόσληψη θα συνδυάζεται για 
συγκεκριμένο έργο που θα υλοποιηθεί και, αν η κυβέρνηση ήθελε να κάνει κάτι άλλο, απ’ αυτά που υπονοείτε, 
έπρεπε να κάμει ακριβώς το αντίθετο, να προσλάβει μόνιμους.  Αλλά εξ ορισμού εδώ έχουμε έκτακτες ανάγκες, 
θα καλυφθούν οι περισσότερες θέσεις που εγκρίνονται από το Υπουργείο Οικονομικών, από το Ταμείο 
Ανάκαμψης και με πολλή φειδώ, πολύ περιορισμένα θα υποστηριχθούν έργα που αφορούν το Ταμείο 
Ανάκαμψης.   

 Εμείς θα καταψηφίσουμε και τις δύο τροπολογίες, αλλά ιδιαιτέρως η δεύτερη θεωρούμε ότι προκαλεί 
σοβαρά προβλήματα.   

 Ευχαριστώ πολύ.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ευχαριστώ πολύ.   
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 Παρακαλώ να μου βάζετε τον χρόνο.   

 Παρακαλώ τον γραμματέα να διαβάσει την πρώτη τροπολογία της κ. Ερωτοκρίτου και του κ. Παντελίδη 
εκ μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού Κόμματος, του κ. Καυκαλιά εκ μέρους της 
κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις και του κ. Αλέκου Τρυφωνίδη εκ μέρους της 
Δημοκρατικής Παράταξης.   

 Κύριε Κώστα.   

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

Προτεινόμενη τροπολογία των κ. Χριστιάνας Ερωτοκρίτου και Χρύση Παντελίδη εκ μέρους της 
κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού Κόμματος, Αντρέα Καυκαλιά εκ μέρους της 

κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις και Αλέκου Τρυφωνίδη εκ μέρους της 
Δημοκρατικής Παράταξης για το νομοσχέδιο «Ο περί Συμπληρωματικού Προϋπολογισμού Νόμος (Αρ. 

4) του 2021» 
Γίνεται εισήγηση για τροποποίηση του πιο πάνω νομοσχεδίου ως ακολούθως: 

Σελίδα Κεφάλαιο Άρθρο Επεξήγηση Ποσό 

4 183000 04500 

04520 

Άλλες κοινωνικές παροχές  

Μέτρα στήριξης COVID-19 

€91.700.000 

Σημειώσεις: 

1. Ένθεση σημείωσης έναντι της πιο πάνω υποομάδας, ώστε, προτού διενεργηθεί οποιαδήποτε δαπάνη 
για το μέρος που αφορά άλλες έκτακτες δαπάνες που ενδέχεται να προκύψουν μέχρι το τέλος του έτους, 
ύψους €30.000.000, να ενημερώνεται η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού 
και να εξασφαλίζεται η γραπτή συγκατάθεσή της. 

2. Να γίνουν οι συνακόλουθες νομοτεχνικές διορθώσεις. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ευχαριστώ πολύ.   

 Πόσες, πόσοι ψηφίζουν υπέρ της τροπολογίας;  

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Τριάντα τρεις, κυρία Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Δεκαπέντε, κυρία Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Αποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Καμία, κυρία Πρόεδρε.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Με τριάντα τρεις ψήφους υπέρ, δεκαπέντε εναντίον και καμία αποχή, η τροπολογία εγκρίνεται. 

 Παρακαλώ τον γραμματέα να διαβάσει τη δεύτερη τροπολογία των βουλευτών κ. Άριστου Δαμιανού, 
Αντρέα Καυκαλιά και Χρίστου Χριστοφίδη εκ μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες 
Δυνάμεις.  

 Κύριε Κώστα.   

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

Προτεινόμενη τροπολογία των κ. Άριστου Δαμιανού, Αντρέα Καυκαλιά και Χρίστου Χριστοφίδη εκ 
μέρους της κοινοβουλευτικής  ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις για το νομοσχέδιο «Ο περί 

Συμπληρωματικού Προϋπολογισμού Νόμος (Αρ. 4) του 2021» 
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 Γίνεται εισήγηση για τροποποίηση του άρθρου 4 του πιο πάνω νομοσχεδίου, με το οποίο τροποποιείται 
το άρθρο 16 του βασικού νόμου, ώστε, αμέσως μετά την παράγραφο (γ) της προτεινόμενης επιφύλαξης, να 
προστεθεί η ακόλουθη νέα παράγραφος:  

 «(δ) έχει ενημερωθεί η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού και έχει 
εξασφαλιστεί η γραπτή συγκατάθεσή της.».  

Σημειώσεις:   
1. Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού να ενημερώνεται εκ των προτέρων και 

να παρέχει τη γραπτή συγκατάθεσή της για την πρόσληψη εργοδοτουμένων ορισμένου χρόνου για 
κάλυψη αναγκών που προκύπτουν ως αποτέλεσμα της υλοποίησης μεταρρυθμίσεων και επενδύσεων 
στο πλαίσιο εφαρμογής του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας. 

2. Να γίνουν οι συνακόλουθες νομοτεχνικές διορθώσεις. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ευχαριστώ πολύ.   

 Πόσες, πόσοι ψηφίζουν υπέρ της τροπολογίας;  

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Είκοσι τέσσερις, κυρία Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Είκοσι τέσσερις, κυρία Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Αποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Αποχές δεν υπάρχουν, κυρία Πρόεδρε, είμαστε σύνολο σαράντα οκτώ.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Με είκοσι τέσσερις ψήφους υπέρ, είκοσι τέσσερις εναντίον και καμία αποχή, η τροπολογία δεν 
εγκρίνεται. 

 Προχωράμε στη δεύτερη ανάγνωση του νομοσχεδίου.   

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Προοίμιο.  Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1.  

  Έγκριση πληρωμής από τον λογαριασμό του Πάγιου Ταμείου ποσού ύψους €91.700.000 για τη χρήση 
του έτους που λήγει την 31η  Δεκεμβρίου 2021.  Άρθρο 2. 

 Ειδίκευση των ποσών που θα δαπανηθούν. Άρθρο 3. 

 Τροποποίηση του άρθρου 16 του βασικού νόμου.  Άρθρο 4. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι, πόσες ψηφίζουν υπέρ των άρθρων;  

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σαράντα οκτώ, κυρία Πρόεδρε.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Κανείς, καμία. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Αποχές; 
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ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Καμία.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Με σαράντα οκτώ ψήφους υπέρ, καμία εναντίον και καμία αποχή, τα άρθρα εγκρίνονται ομόφωνα.   

 Τρίτη ανάγνωση.   

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Συμπληρωματικού Προϋπολογισμού Νόμος (Αρ. 4) του 2021.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι, πόσες ψηφίζουν υπέρ του νομοσχεδίου;  

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σαράντα οκτώ, κυρία Πρόεδρε.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Κανείς, καμία. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Αποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Καμία.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Με σαράντα οκτώ ψήφους υπέρ, καμία εναντίον και καμία αποχή, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 Ερχόμαστε τώρα στην πρόταση νόμου που κηρύχθηκε επείγουσα και τιτλοφορείται «Ο περί της 
Διασφάλισης και Πιστοποίησης της Ποιότητας της Ανώτερης Εκπαίδευσης και της ΄Ίδρυσης και Λειτουργίας 
Φορέα για Συναφή Θέματα (Τροποποιητικός) Νόμος του 2021».  

 Παρακαλώ τον γραμματέα να διαβάσει τον σκοπό. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Τροποποίηση του περί της Διασφάλισης και Πιστοποίησης της Ποιότητας της Ανώτερης Εκπαίδευσης 
και της Ίδρυσης και Λειτουργίας Φορέα για Συναφή Θέματα Νόμου, ώστε η δυνατότητα διενέργειας 
διαδικτυακών αξιολογήσεων εκπαιδευτικών ιδρυμάτων, η οποία με βάση την ισχύουσα νομοθεσία έπαυσε να 
ισχύει στις 30 Σεπτεμβρίου 2021, να παραταθεί μέχρι την 31η Αυγούστου 2022. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Παιδείας και Πολιτισμού για την πρόταση νόμου «Ο περί της 
Διασφάλισης και Πιστοποίησης της Ποιότητας της Ανώτερης Εκπαίδευσης και της Ίδρυσης και 

Λειτουργίας Φορέα για Συναφή Θέματα (Τροποποιητικός) Νόμος του 2021» 
Παρόντες: 

Παύλος Μυλωνάς, πρόεδρος Χρίστος Χριστοφίδης 

Χρύσανθος Σαββίδης Αντρέας Καυκαλιάς 

Γιώργος Κάρουλλας Χρίστος Χριστόφιας 

Μάριος Μαυρίδης  Ανδρέας Αποστόλου 

Πρόδρομος Αλαμπρίτης  Αλέκος Τρυφωνίδης  

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Παιδείας και Πολιτισμού μελέτησε αυθημερόν την πιο πάνω πρόταση 
νόμου, η οποία κατατέθηκε στη Βουλή με εισήγηση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Παιδείας και Πολιτισμού, 
στη σημερινή συνεδρία της ολομέλειας του σώματος και κηρύχθηκε επείγουσα.  Στη συνεδρία της επιτροπής 
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κλήθηκαν και παρευρέθηκαν εκπρόσωποι του Υπουργείου Παιδείας, Πολιτισμού, Αθλητισμού και Νεολαίας και 
του Φορέα Διασφάλισης και Πιστοποίησης της Ποιότητας της Ανώτερης Εκπαίδευσης (ΔΙΠΑΕ).  
 Σκοπός της πρότασης νόμου είναι η τροποποίηση του περί της Διασφάλισης και Πιστοποίησης της 
Ποιότητας της Ανώτερης Εκπαίδευσης και της Ίδρυσης και Λειτουργίας Φορέα για Συναφή Θέματα Νόμου, 
ώστε η δυνατότητα διενέργειας διαδικτυακών αξιολογήσεων εκπαιδευτικών ιδρυμάτων, η οποία με βάση την 
ισχύουσα νομοθεσία έπαυσε να ισχύει στις 30 Σεπτεμβρίου 2021, να παραταθεί μέχρι την 31η Αυγούστου 
2022. 

 Ειδικότερα, η προτεινόμενη ρύθμιση κρίνεται αναγκαία λόγω των συνεχιζόμενων ιδιαζουσών συνθηκών 
που έχουν προκύψει εξαιτίας της πανδημίας του COVID-19, με αποτέλεσμα να μην είναι δυνατή η 
πραγματοποίηση επιτόπιων επισκέψεων από την Επιτροπή Εξωτερικής Αξιολόγησης για σκοπούς τμηματικής 
και προγραμματικής αξιολόγησης των εκπαιδευτικών ιδρυμάτων.   

 Σημειώνεται ότι η προτεινόμενη ρύθμιση προτείνεται να έχει αναδρομική ισχύ, με έναρξη ισχύος την 1η 
Οκτωβρίου 2021. 

 Οι εκπρόσωποι του αρμόδιου υπουργείου και του Φορέα ΔΙΠΑΕ συμφώνησαν με τις πρόνοιες της 
πρότασης νόμου. 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Παιδείας και Πολιτισμού, λαμβάνοντας υπόψη όλα όσα τέθηκαν ενώπιόν 
της, επιφυλάχθηκε να τοποθετηθεί επί των προνοιών της πρότασης νόμου κατά τη συζήτησή της στην 
ολομέλεια του σώματος. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Υπάρχουν ομιλητές, ομιλήτριες επί θέματος αρχής; 

 Προχωρούμε στη δεύτερη ανάγνωση της πρότασης νόμου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του άρθρου 41 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

 Έναρξη της ισχύος του παρόντος Νόμου.  Άρθρο 3. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ των άρθρων; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σαράντα επτά ψήφοι υπέρ, κυρία Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Κανείς, καμία. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Αποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Καμία. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Με σαράντα επτά ψήφους υπέρ, καμία ψήφο εναντίον και καμία αποχή, τα άρθρα 1 μέχρι 3 εγκρίνονται. 

 Προχωρούμε στην τρίτη ανάγνωση της πρότασης νόμου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών νόμος θα αναφέρεται ως ο περί της Διασφάλισης και Πιστοποίησης της Ποιότητας της 
Ανώτερης Εκπαίδευσης και της ΄Ίδρυσης και Λειτουργίας Φορέα για Συναφή Θέματα (Τροποποιητικός) Νόμος 
του 2021.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ της πρότασης νόμου; 
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ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σαράντα επτά ψήφοι υπέρ, κυρία Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Κανείς, καμία. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Αποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Καμία. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Με σαράντα επτά ψήφους υπέρ, καμία ψήφο εναντίον και καμία αποχή, η πρόταση νόμου ψηφίζεται σε 
νόμο. 

 Εδώ τελειώνει η νομοθετική εργασία. 

 Το Κεφάλαιο Δεύτερο, η κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων, έχει γίνει ήδη.  

 Κεφάλαιο Τρίτο: Ερωτήσεις και απαντήσεις.  Αυτές έχουν ήδη δοθεί γραπτώς.  

(Οι ερωτήσεις των βουλευτών) 
Ερώτηση με αρ. 23.06.012.01.062, ημερομηνίας 23 Σεπτεμβρίου 2021, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Πάφου κ. Χρύσανθου Σαββίδη  

 «Καθότι έχει περάσει αρκετός καιρός από την καταστροφική πυρκαγιά της 26ης Ιουνίου 2021 στις 
κοινότητες Τάλας και Κοίλης, χωρίς οι επηρεαζόμενοι-πυρόπληκτοι πολίτες να λάβουν οποιαδήποτε 
αποζημίωση, όπως έχει γίνει με τις περιπτώσεις στις ορεινές περιοχές Λάρνακας και Λεμεσού, παρακαλείται ο 
αρμόδιος υπουργός όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τις ενέργειες στις οποίες προβαίνει ή 
προτίθεται να προβεί η εκτελεστική εξουσία για έμπρακτη στήριξη των κοινοτήτων αυτών και των 
επηρεαζόμενων πολιτών.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.01.063, ημερομηνίας 28 Σεπτεμβρίου 2021, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Πάφου κ. Βαλεντίνου Φακοντή 

 «Παρακαλώ όπως ο αρμόδιος υπουργός ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σε ποιο στάδιο 
βρίσκεται η διαδικασία σχεδιασμού και κατασκευής της Δ΄ φάσης των κτιριακών υποδομών της Αστυνομικής 
Διεύθυνσης Πάφου και ποια είναι τα χρονοδιαγράμματα που τίθενται για ολοκλήρωση του έργου.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.01.064, ημερομηνίας 28 Σεπτεμβρίου 2021, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Πάφου κ. Βαλεντίνου Φακοντή 

 «Παρακαλώ όπως ο αρμόδιος υπουργός ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σε ποιο στάδιο 
βρίσκεται η διαδικασία ολοκλήρωσης του δρόμου από το αεροδρόμιο Πάφου προς την Πέγεια και συγκεκριμένα 
του τμήματος του δρόμου παρά τον ποταμό Έζουσας, καθώς και του τμήματος του δρόμου στον παραλιακό 
δρόμο Χλώρακα-Πέγειας, στην ολοκλήρωση των οποίων παρατηρείται σοβαρή καθυστέρηση. 

 Ειδικότερα, παρακαλώ όπως μας ενημερώσει κατά πόσο έχουν ολοκληρωθεί τα ρυθμιστικά σχέδια, 
έχουν εξασφαλιστεί οι συναινέσεις των αρμόδιων τμημάτων και έχει προωθηθεί η ετοιμασία των 
κατασκευαστικών σχεδίων, καθώς και για τα χρονοδιαγράμματα που τίθενται για ολοκλήρωση των δύο 
τμημάτων του δρόμου.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.01.065, ημερομηνίας 28 Σεπτεμβρίου 2021, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Πάφου κ. Βαλεντίνου Φακοντή 

 « Η ανέγερση νέου γυμνασίου στην Πάφο για στέγαση του Νικολαΐδειου Γυμνασίου είναι επιτακτική και 
πρέπει να προχωρήσει χωρίς καθυστέρηση. 

 Παρακαλώ όπως ενημερώσετε τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα ακόλουθα: 

1. Σε ποιο στάδιο βρίσκεται η διαδικασία ανέγερσης νέου γυμνασίου στην Πάφο για στέγαση του 
Νικολαΐδειου Γυμνασίου. 
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2. Κατά πόσο έχει ολοκληρωθεί ο σχεδιασμός και έχουν υποβληθεί οι σχετικές αιτήσεις για εξασφάλιση 
πολεοδομικής άδειας. 

3. Κατά πόσο έχει γίνει προεκτίμηση του συνολικού κόστους του έργου και, εάν ναι, ποιο το εκτιμώμενο 
κόστος. 

4. Ποια τα χρονοδιαγράμματα που τίθενται για ολοκλήρωση του έργου για ανέγερση νέου γυμνασίου στην 
Πάφο.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.01.066, ημερομηνίας 28 Σεπτεμβρίου 2021, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Γιώργου Κουκουμά 

 «Η καθυστέρηση στην έκδοση πιστοποιητικών μίσθωσης των κατοικιών/διαμερισμάτων σε 
κυβερνητικούς οικισμούς και συνοικισμούς αυτοστέγασης δημιουργεί προβλήματα στις περιπτώσεις όπου οι 
αρχικοί δικαιούχοι έχουν αποβιώσει και τα εγγόνια τους θέλουν να αξιοποιήσουν τις συγκεκριμένες περιουσίες 
ως κύριες κατοικίες.  Η απουσία πιστοποιητικού μίσθωσης στερεί από τους συγγενείς των αρχικών δικαιούχων 
τη δυνατότητα να αποταθούν στην Υπηρεσία Μέριμνας και Αποκατάστασης Εκτοπισθέντων (ΥΜΑΠΕ), για να 
πάρουν την οικονομική βοήθεια των στεγαστικών προγραμμάτων. 

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα πιο κάτω: 

1. Το χρονοδιάγραμμα παραχώρησης των πιστοποιητικών μίσθωσης για τον συνοικισμό αυτοστέγασης 
στα Κελλιά της επαρχίας Λάρνακας. 

2. Τον τρόπο με τον οποίο θα αντιμετωπιστούν οι περιπτώσεις οικογενειών που αιτήθηκαν στεγαστική 
βοήθεια από την ΥΜΑΠΕ για κατοικίες για τις οποίες δεν έχει εκδοθεί ακόμη πιστοποιητικό μίσθωσης.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.01.067, ημερομηνίας 28 Σεπτεμβρίου 2021, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Γιώργου Κουκουμά 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα πιο κάτω: 

1. Ποιος ο αριθμός των τουρκοκυπριακών κατοικιών που παραχωρήθηκαν ως εξοχικές κατοικίες σε 
δικαιούχους τα τελευταία τρία χρόνια; 

2. Οι συγκεκριμένες κατοικίες είχαν δημοσιευθεί στην ιστοσελίδα της Υπηρεσίας Διαχείρισης 
Τουρκοκυπριακών Περιουσιών; 

3. Υπήρξαν αιτήματα για χρήση των υπό αναφορά περιουσιών ως κύριας κατοικίας;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.01.068, ημερομηνίας 28 Σεπτεμβρίου 2021, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Γιώργου Κουκουμά 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα πιο κάτω: 

1. Τον αριθμό των περιστατικών παράνομης εργοδότησης που εντόπισαν οι αρμόδιες υπηρεσίες του 
υπουργείου, κατά έτος και επαρχία, τα τελευταία πέντε χρόνια. 

2. Τον αριθμό των περιπτώσεων στις οποίες οι εργοδότες οδηγήθηκαν στη δικαιοσύνη. 

3. Σε πόσες περιπτώσεις υπήρξαν καταδίκες εργοδοτών για παράνομη εργοδότηση και τι ποινές 
επιβλήθηκαν. 

4. Σε πόσες από αυτές τις περιπτώσεις έχει ενημερωθεί και εμπλακεί το Γραφείο Καταπολέμησης 
Εμπορίας Προσώπων της αστυνομίας.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.01.069, ημερομηνίας 28 Σεπτεμβρίου 2021, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Γιώργου Κουκουμά 

 «Το προηγούμενο διάστημα, στα πλαίσια της ολοκλήρωσης της Β΄ φάσης του ΓΕΣΥ, έχουν ορθά 
ενταχθεί στο σύστημα και οι λογοπαθολόγοι.  Το πρόβλημα το οποίο μου έχουν μεταφέρει αρκετοί γονείς 
αφορά τον αριθμό των επισκέψεων ανά έτος.  Συγκεκριμένα, για παιδιά άνω των 12 ετών καθορίζονται ως 
οροφή οι 9 συνεδρίες για κάθε σύμπτωμα και για παιδιά κάτω των 12 ετών το ανώτατο όριο για κάθε 
σύμπτωμα είναι οι 18 συνεδρίες ανά έτος. 

 Σε επικοινωνία που είχα με λογοπαθολόγους μού ανάφεραν ότι υπάρχουν σήμερα περιπτώσεις στις 
οποίες χρειάζονται πολύ περισσότερες συνεδρίες, για να ξεπεραστούν τα συμπτώματα που παρουσιάζουν τα 
παιδιά. 

 Για τον λόγο αυτό παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για 
τις ενέργειες που έκανε ή προγραμματίζει να κάνει για το πιο πάνω θέμα.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.01.070, ημερομηνίας 5 Οκτωβρίου 2021, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Γιώργου Κουκουμά 
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 «Το πλοίο γενικής υποστήριξης ΑΛΑΣΙΑ, το οποίο έχει δωρίσει το Σουλτανάτο του Ομάν στην Κύπρο, 
βρίσκεται ακόμη ελλιμενισμένο στο λιμάνι Λεμεσού. 

 Οι πληροφορίες μας φέρουν το συγκεκριμένο πλοίο να μη βρίσκεται σε επιχειρησιακή ετοιμότητα και να 
παρουσιάζει συνεχώς προβλήματα και φθορές. 

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα πιο κάτω: 

1. Ποιο είναι το κόστος συντήρησης του συγκεκριμένου πλοίου κατά έτος από τη μέρα άφιξής του στην 
Κύπρο; 

2. Το πλοίο βρίσκεται σε επιχειρησιακή ετοιμότητα, ώστε ανά πάσα στιγμή να επιτελέσει την αποστολή 
του;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.01.071, ημερομηνίας 5 Οκτωβρίου 2021, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χαράλαμπου Θεοπέμπτου  

 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων πόσα παιδιά 
φοιτούν φέτος στη δημοτική εκπαίδευση και πόσα από αυτά προσδιορίζονται  ως άτομα με ειδικές ανάγκες 
(ΑΜΕΑ).» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.01.072, ημερομηνίας 5 Οκτωβρίου 2021, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χαράλαμπου Θεοπέμπτου  

 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σχετικά με το 
Εθνικό Σχέδιο Δράσης για τη Βελτίωση της Ποιότητας του Αέρα, ποια μέτρα έχουν ήδη υλοποιηθεί και πότε 
ήταν η τελευταία φορά που αυτό έχει επικαιροποιηθεί, ποια μέτρα προγραμματίζονται για υλοποίηση το 2022 
και αν έχουν περιληφθεί πρόνοιες στον αντίστοιχο προϋπολογισμό. 

 Παρακαλώ όπως σταλεί η τελευταία του έκδοση στη Βουλή για ενημέρωση των βουλευτών.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.01.073, ημερομηνίας 5 Οκτωβρίου 2021, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χαράλαμπου Θεοπέμπτου  

 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τις εξελίξεις 
όσον αφορά το καθεστώς του καλλιτέχνη και πιο συγκεγκριμένα: 

1. αν μετά τον διορισμό της η συμβουλευτική επί του θέματος επιτροπή συνέρχεται σε συσκέψεις και αν 
έχει συμπληρώσει το έργο της, 

2. αν έχει λυθεί το πρόβλημα όσον αφορά την κρατική συνεισφορά του 50% των εισφορών στο Ταμείο 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων σε κάθε καλλιτέχνη, το οποίο είχε εγείρει το Υπουργείο Εργασίας, 

3. πότε αναμένεται το σχετικό νομοσχέδιο να μπει σε δημόσια διαβούλευση.» 

(Οι απαντήσεις των αρμόδιων υπουργών) 

(Έχει διατηρηθεί η ορθογραφία και η σύνταξη των αποστολέων.) 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Σεπτεμβρίου 2021 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νίκου Νουρή στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.011.05.162, ημερομηνίας 9 Δεκεμβρίου 2020, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Πάφου κ. Ηλία Μυριάνθους 
 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα, κατόπιν διαβούλευσης με τον 
Έπαρχο Πάφου και με τον Διευθυντή Τμήματος Πολεοδομίας και Οικήσεως: 

(α) Η δημιουργία Βιοτεχνικής Περιοχής αποτελεί αρμοδιότητα των Τοπικών Αρχών, όπως καθορίζεται στους 
περί Κοινοτήτων και περί Δήμων Νόμους, (άρθρα 83(1) (γ) και 85 (1) (δ1) αντίστοιχα.  Με παλαιότερες 
Αποφάσεις του Υπουργικού Συμβουλίου (αρ. 40.185, ημερ. 24/11/1993, αρ. 38.188, ημερ. 16/10/1992, 
αρ. 36.309, ημερ. 25.10.1991) η κυβέρνηση χρηματοδοτεί τα 2/3 της δαπάνης για την υλοποίηση των 
έργων υποδομής με το ποσοστό αυτό να ανέρχεται στα 4/5 όταν πρόκειται για περιφερειακές 
Βιοτεχνικές Περιοχές.  Νοείται, ότι οι ενδιαφερόμενες Τοπικές Αρχές θα υποβάλλουν αιτιολογημένη 
Μελέτη Βιωσιμότητας η οποία αξιολογείται και εάν το αίτημα τεκμηριώνεται προωθείται στο Υπουργικό 
Συμβούλιο για λήψη σχετικής Απόφασης, στο πλαίσιο των καθορισμένων ορίων του κρατικού 
προϋπολογισμού. 

(β) Στην περιοχή του Δήμου Πόλης Χρυσοχούς υπάρχουν ήδη δύο καθορισμένες Βιοτεχνικές Ζώνες 
Κατηγορίας Β (περιορισμένου βαθμού οχληρίας) με κωδικό Βδ2 και Βδ2*.  Οι συντελεστές ανάπτυξης 
των εν λόγω Ζωνών είναι:  συντελεστής δόμησης και ποσοστό κάλυψης 0,50:1, ανώτατος αριθμός 
ορόφων 1 και ανώτατο ύψος 5,50 μέτρα.  Συναφώς αναφέρεται, ότι δεν έχει υποβληθεί οποιοδήποτε 
αίτημα από Τοπικές Αρχές για δημιουργία Βιοτεχνικής Περιοχής στην Πόλη Χρυσοχούς ή στην ευρύτερη 
περιοχή.  Αξίζει να σημειωθεί, ότι εντός των ζωνών αυτών κάποια ιδιωτικά τεμάχια έχουν διαχωριστεί σε 
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βιοτεχνικά οικόπεδα και στεγάζονται ήδη επιχειρήσεις της περιοχής.  Υπάρχουν, όμως, αρκετά άλλα 
διαθέσιμα ιδιωτικά τεμάχια τα οποία προσφέρονται για αυτό το σκοπό.» 

Απάντηση ημερομηνίας 6 Οκτωβρίου 2021 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νίκου Νουρή στην ερώτηση 
με αρ. 23.06.011.05.233, ημερομηνίας 23 Μαρτίου 2021, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Χαράλαμπου Θεοπέμπτου 
Σημείωση:  Η απάντηση του υπουργού είναι απόρρητη. 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Σεπτεμβρίου 2021 του Υπουργού Υγείας κ. Μιχάλη Χατζηπαντέλα στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.012.01.023, ημερομηνίας 3 Αυγούστου 2021, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Αμμοχώστου κ. Γιώργου Κουκουμά 
 «Η απάντηση στην πιο πάνω ερώτηση από τον αρμόδιο Οργανισμό, δηλαδή τον Οργανισμό Κρατικών 
Υπηρεσιών Υγείας, Προϊστάμενη Διεύθυνσης Ασθενοφόρων, είναι η ακόλουθη:  

 Η συσκευή θωρακικών συμπιέσεων δεν αποτελεί βασικό εξοπλισμό των ασθενοφόρων οχημάτων, τόσο 
στη διεθνή κοινότητα όσο και κατά το πρότυπο ISO 1987. 

 Παρ’ όλα αυτά, αναγνωρίζοντας ότι η παρουσία αυτόματου θωρακικού συμπιεστή διευκολύνει τις 
διαδικασίες ανάνηψης κατά τη διακομιδή των πασχόντων με ασθενοφόρα, έχουν τοποθετηθεί συμπιεστές σε 
αριθμό ασθενοφόρων (15) που ανταποκρίνονται σε επείγουσες κλήσεις και κυρίως σε απομακρυσμένες 
περιοχές, όπου το πλησιέστερο Νοσοκομείο είναι σε μεγάλη απόσταση από τη σκηνή επεισοδίου. 

 Επιπλέον έχουν παραγγελθεί ακόμα 10 συσκευές για τοποθέτησή τους σε αριθμό ασθενοφόρων στις 
επαρχίες με κόστος €150.000 (κόστος ανά συσκευή 15.000 ευρώ) και η παραλαβή τους αναμένεται τέλη 
Σεπτεμβρίου 2021. 

 Το μεγάλος κόστος και η ιδιαίτερη χρήση της συσκευής δεν εξυπηρετεί στην τοποθέτησή της σε όλα τα 
ασθενοφόρα που διαθέτει η Υπηρεσία Ασθενοφόρων (70), στόχος του Οργανισμού είναι η κάλυψη των 
ασθενοφόρων που ανταποκρίνονται σε επείγουσες κλήσεις ανά βάρδια. 

 Εάν για οποιονδήποτε λόγο κρίνετε ότι οι ως άνω απαντήσεις δεν είναι επαρκείς ή χρήζουν περαιτέρω 
διευκρινίσεων, παραμένω στη διάθεσή σας.» 

Απάντηση ημερομηνίας 23 Σεπτεμβρίου 2021 του Υπουργού Οικονομικών κ. Κωνσταντίνου 
Πετρίδη στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.01.034, ημερομηνίας 26 Αυγούστου 2021, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Μαρίνου Σιζόπουλου 
 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και πληροφορείστε τα ακόλουθα: 

2.  Σύμφωνα με τον περί Ίδρυσης Εθνικού Ταμείου Αλληλεγγύης Νόμο, σκοπός του Εθνικού Ταμείου 
Αλληλεγγύης (εφεξής “Ταμείο”) είναι να συνδράμει στην αναπλήρωση απωλειών που υπέστησαν 
πρόσωπα (φυσικά και νομικά) τα οποία κατά τον ουσιώδη χρόνο είχαν τα χαρακτηριστικά του “ιδιώτη 
πελάτη”, συνεπεία της εφαρμογής μέτρων εξυγίανσης που είχαν ληφθεί πριν από την έναρξη της ισχύος 
του περί Εξυγίανσης Πιστωτικών Ιδρυμάτων και Επενδυτικών Εταιρειών Νόμου. 

3. Το Ταμείο προικοδοτείται μέσω χορηγίας από τον κρατικό Προϋπολογισμό.  Πιο συγκεκριμένα, και στο 
πλαίσιο της δημιουργίας αποθεματικού χρηματοδότησης του Ταμείου, παραχωρήθηκε, κατά τα έτη 
2018-2020, κρατική χορηγία ύψους €55,06 εκ. και η κατάθεσή της γίνεται σε Ειδικό Λογαριασμό του 
Πάγιου Ταμείου της Δημοκρατίας.  Σε ό,τι αφορά το έτος 2021, στον περί Προϋπολογισμού του 2021 
Νόμο, περιλαμβάνονταν πιστώσεις ύψους €25 εκ. για τη χρηματοδότηση του Ταμείου, με τη Σημείωση 
για ενημέρωση και εξασφάλιση της γραπτής συγκατάθεσης της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής 
Οικονομικών και Προϋπολογισμού πριν από τη διενέργεια της δαπάνης.  Προς το σκοπό αυτό, έχει 
τροχοδρομηθεί η σχετική διαδικασία αποδέσμευσης του εν λόγω ποσού. 

4. Περαιτέρω, και βάσει των προνοιών του περί Ακίνητης Ιδιοκτησίας (Διακατοχή, Εγγραφή και Εκτίμηση) 
Νόμου του 2019 [Ν.43(Ι)/2019] το Ταμείο είναι δυνητικά δικαιούχο 14 κρατικών τεμαχίων συνολικής 
αξίας €75 εκ. σε τιμές 1/1/2018.  Μέχρι στιγμής, δεν έχει γίνει ακόμη η προικοδότηση του Ταμείου με τα 
14 κρατικά τεμάχια. 

5. Ο καταρτισμός του Σχεδίου Αναπλήρωσης απωλειών των δυνητικά δικαιούχων, θα γίνει από την 
Επιτροπή Διαχείρισης του Ταμείου, θα υποβληθεί στον Υπουργό Οικονομικών και στη συνέχεια στο 
Υπουργικό Συμβούλιο για έγκριση.  Η ετοιμασία του Σχεδίου Αναπλήρωσης και των κριτηρίων, που θα 
διέπεται από το πλαίσιο της χρηστής διοίκησης, της διαφάνειας και της δυνατότητας παροχής 
αναπλήρωσης στους δυνητικά δικαιούχους του Ταμείου, σχετίζεται με την ετοιμασία και οριστικοποίηση 
των αιτήσεων φυσικών και νομικών προσώπων. 

6. Προς το σκοπό αυτό, προκαταρκτικά προσχέδια αιτήσεων έχουν ετοιμαστεί και αποσκοπούν τόσο στη 
συλλογή στοιχείων από τα επηρεαζόμενα πρόσωπα, όσο και σε σκοπούς κοστολόγησης του Σχεδίου 
Αναπλήρωσης.  Η όλη εργασία απαιτεί τη δημιουργία μιας ηλεκτρονικής πλατφόρμας στην οποία θα 
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αναρτηθούν οι αιτήσεις.  Στο παρόν στάδιο, οι υπηρεσίες του Υπουργείου Οικονομικών προβαίνουν στις 
σχετικές ενέργειες για το θέμα της ετοιμασίας ηλεκτρονικής πλατφόρμας.  Με την ολοκλήρωση των 
αιτήσεων, αυτές θα υποβληθούν από φυσικά και νομικά πρόσωπα, και στη συνέχεια θα τύχουν της 
απαραίτητης αξιολόγησης για να διαπιστωθούν οι δικαιούχοι, και κατ’ επέκταση η ετοιμασία του Σχεδίου 
Αναπλήρωσης. 

7. Παραμένω στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε πρόσθετες διευκρινίσεις τυχόν χρειάζεστε.» 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Εδώ φτάσαμε στο τέλος της σημερινής συνεδρίας της Βουλής.   

 Για την επόμενη συνεδρία της ολομέλειας της Βουλής θα ενημερωθείτε σχετικά. 

 [Στις 15 Οκτωβρίου 2021 κυκλοφόρησε η ημερήσια διάταξη συνεδρίασης του σώματος, η οποία έχει ως 
ακολούθως:  

 Η Πρόεδρος της Βουλής των Αντιπροσώπων ανακοινώνει στα αξιότιμα μέλη ότι η ημερήσια διάταξη της 
συνεδρίας της Βουλής για την Πέμπτη, 21η Οκτωβρίου 2021, στις 4.00 μ.μ., έχει ως ακολούθως: 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΠΡΩΤΟ: Νομοθετική εργασία 
 1.  Ο περί της Έκδοσης και Δημόσιας Εποπτείας Καλυμμένων 

Ομολόγων Νόμος του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.01.062.072-2021). 

 2.  Ο περί Εργασιών Πιστωτικών Ιδρυμάτων (Τροποποιητικός) (Αρ. 3) 
Νόμος του 2020. 
(Αρ. Φακ. 23.01.061.140-2020). 

 3.  Ο περί Προληπτικής Εποπτείας ΕΠΕΥ Νόμος του 2021.  
(Αρ. Φακ. 23.01.062.055-2021). 

 4.  Ο περί Διαχειριστών Οργανισμών Εναλλακτικών Επενδύσεων 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 2021.  
(Αρ. Φακ. 23.01.062.056-2021). 

 5.  Ο περί Κεφαλαιακής Επάρκειας ΕΠΕΥ 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2021.  
(Αρ. Φακ. 23.01.062.057-2021). 

 6.  Ο περί Εργασιών Πιστωτικών Ιδρυμάτων (Τροποποιητικός) Νόμος 
του 2021.  
(Αρ. Φακ. 23.01.062.058-2021). 

 7.  Ο περί Μακροπροληπτικής Εποπτείας των Ιδρυμάτων 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.01.062.059-2021). 

 8.  Ο περί Εξυγίανσης Πιστωτικών Ιδρυμάτων και Επενδυτικών 
Εταιρειών (Τροποποιητικός) Νόμος του 2021.  
(Αρ. Φακ. 23.01.062.060-2021). 

 9.  Ο περί Επενδυτικών Υπηρεσιών και Δραστηριοτήτων και 
Ρυθμιζόμενων Αγορών (Τροποποιητικός) Νόμος του 2021.  
(Αρ. Φακ. 23.01.062.061-2021). 

 10.  Ο περί της Έκδοσης Κυβερνητικών Εγγυήσεων προς Πιστωτικά 
Ιδρύματα για την Παραχώρηση Δανείων σε Επιχειρήσεις και 
Αυτοτελώς Εργαζομένους (Τροποποιητικός) Νόμος του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.01.062.182-2021). 

 11.  Οι περί Στρατού της Δημοκρατίας (Διορισμοί, Ιεραρχία, Προαγωγές 
και Αφυπηρετήσεις Αξιωματικών) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 
2021. 
(Αρ. Φακ. 23.03.058.036-2021). 

 12.  Ο περί Εξωδίκου Ρυθμίσεως Αδικημάτων (Τροποποιητικός) (Αρ. 7) 
Νόμος του 2020. 
(Αρ. Φακ. 23.01.061.170-2020) 

 13.  Ο περί Τροχαίων Αδικημάτων (Χρήση Συσκευών Φωτοεπισήμανσης 
και Άλλα Συναφή Θέματα) (Τροποποιητικός) Νόμος του 2020. 
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(Αρ. Φακ. 23.01.061.171-2020) 

 14.  Οι περί Εξωδίκου Ρυθμίσεως Αδικημάτων (Εξώδικο Πρόστιμο και 
Διαδικασία) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.03.057.098-2020) 

 15.  Ο περί Οδικής Μεταφοράς Επικίνδυνων Εμπορευμάτων 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.01.062.139-2021). 

 16.  Ο περί Εταιρειών (Τροποποιητικός) (Αρ. 4) Νόμος του 2020. 
(Αρ. Φακ. 23.01.061.115-2020). 

 17.  Ο περί Παροχής Αντισταθμιστικών Ωφελημάτων σε Κοινότητες που 
Γειτνιάζουν με το Ενεργειακό Κέντρο Βασιλικού Νόμος του 2020. 
(Αρ. Φακ. 23.01.061.117-2020). 

 18.  Ο περί Εταιρειών (Τροποποιητικός) (Αρ. 5) Νόμος του 2020. 
(Αρ. Φακ. 23.01.061.147-2020). 

 19.  Ο περί Ορισμένων Πτυχών που Αφορούν τις Συμβάσεις για την 
Προμήθεια Ψηφιακού Περιεχομένου και Ψηφιακών Υπηρεσιών 
Νόμος του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.01.062.109-2021). 

 20.  Ο περί της Έκδοσης Δικαστικών Διαταγμάτων για την Προστασία 
των Συλλογικών Συμφερόντων των Καταναλωτών (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.01.062.110-2021). 

 21.  Ο περί Ορισμένων Πτυχών που Αφορούν τις Συμβάσεις για τις 
Πωλήσεις Αγαθών Νόμος του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.01.062.111-2021). 

 22.  Ο περί Αξιολόγησης και Διαχείρισης του Περιβαλλοντικού Θορύβου 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.01.062.131-2021) 

 23.  Ο περί Αποβλήτων (Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 2020. 
(Αρ. Φακ. 23.01.061.219-2020) 

 24.  Ο περί των Ανοικτών Δεδομένων, της Περαιτέρω Χρήσης Εγγράφων 
και Πληροφοριών του Δημόσιου Τομέα και για Συναφή Θέματα 
Νόμος του 2021.  
(Αρ. Φακ. 23.01.062.069-2021). 

 25.  Ο περί της Περαιτέρω Χρήσης Πληροφοριών του Δημόσιου Τομέα 
(Καταργητικός) Νόμος του 2021.  
(Αρ. Φακ. 23.01.062.070-2021). 

 26.  Ο περί του Ευρωπαϊκού Εντάλματος Σύλληψης και των Διαδικασιών 
Παράδοσης Εκζητουμένων μεταξύ των Κρατών Μελών της 
Ευρωπαϊκής Ένωσης (Τροποποιητικός) Νόμος του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.01.062.146-2021). 

 27.  Ο περί Αστυνομίας (Τροποποιητικός) (Αρ. 5) Νόμος του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.01.062.116-2021). 

 28.  Ο περί της Διαδικασίας Αναγνώρισης και Εκτέλεσης Αποφάσεων 
Κρατών Μελών της Ευρωπαϊκής Ένωσης οι οποίες Επιβάλλουν 
Ποινές Στερητικές της Ελευθερίας ή Μέτρα Στερητικά της Ελευθερίας 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.01.062.162-2021). 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΔΕΥΤΕΡΟ: Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων 
ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΤΡΙΤΟ: Ερωτήσεις και απαντήσεις 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΤΕΤΑΡΤΟ: Θέματα εγγραφέντα για συζήτηση 

 1. «Τα νέα μέτρα αντιμετώπισης του κορωνοϊού και οι επιπτώσεις 
αυτών στην οικονομία και την κοινωνία.» 
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(Θέμα εγγραφέν με εισήγηση του κ. Χρίστου, προέδρου του  Εθνικού 
Λαϊκού Μετώπου). 
(8.7.2021). 
(Αρ. Φακ. 23.05.054.002-2021). 

 2. «Η εφαρμογή της Ευρωπαϊκής Πράσινης Συμφωνίας και η επιτυχής 
αντιμετώπιση των αλληλένδετων κλιματικών και ψηφιακών 
προκλήσεων που έχει να αντιμετωπίσει η Κυπριακή Δημοκρατία, 
καθώς και η αποδοτική χρήση των οικονομικών πόρων.» 
(Θέμα εγγραφέν με εισήγηση της Δημοκρατικής Παράταξης). 
(16.9.2021). 
(Αρ. Φακ. 23.05.054.003-2021).] 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Κηρύσσω τη λήξη της σημερινής συνεδρίας της Βουλής και σας ευχαριστώ πολύ. 

(Ώρα λήξης: 5.03 μ.μ.) 

Παρόντες βουλευτές 
(αλφαβητικά κατά κόμμα) 

ΔΗΣΥ 
Δημητρίου Αννίτα  Μαυρίδης Μάριος 

(Πρόεδρος Βουλής) Ορφανίδου Σάβια 

Αλαμπρίτης Πρόδρομος Πάζαρος Χαράλαμπος 

Γεωργιάδης Χάρης Σούπερμαν Θεοδώρου Ρίτα 

Γεωργίου Νίκος Σύκας Νίκος 

Δημητρίου Δημήτρης Τορναρίτης Νίκος 

Κάρουλλας Γιώργος Τσιρίδου Φωτεινή 

Κουλλά Ονούφριος Χατζηγιάννης Κυριάκος 

ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις 
Γαβριήλ Γιαννάκης Νικολάου Μαρίνα 

Δαμιανού Άριστος Πασιουρτίδης Ανδρέας 

Καυκαλιάς Αντρέας Στεφάνου Στέφανος 
Κέττηρος Νίκος Φακοντής Βαλεντίνος 

Κουκουμάς Γιώργος Χαραλαμπίδου Ειρήνη 
Κυπριανού Άντρος Χριστόφιας Χρίστος  
Κώστα Κώστας Χριστοφίδης Χρίστος 
Λουκαΐδης Γιώργος  

ΔΗΚΟ 
Ερωτοκρίτου Χριστιάνα Παντελίδης Χρύσης 

Κουλίας Ζαχαρίας Παπαδόπουλος Νικόλας 

Λεωνίδου Πανίκος Σαββίδης Χρύσανθος 

Μυλωνάς Παύλος Σενέκης Χρίστος 

Ορφανίδης Χρίστος  

ΕΛΑΜ 

Ιωάννου Σωτήρης Χρίστου Χρίστος 

Παπαγιάννης Λίνος  

ΚΣ ΕΔΕΚ 
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Αποστόλου Ανδρέας Μυριάνθους Ηλίας 

Ευσταθίου Κωστής   

ΔΗΠΑ 
Γιακουμή Μιχάλης Τρυφωνίδης Αλέκος 
Μουσιούττας Μαρίνος  

Κίνημα Οικολόγων-Συνεργασία Πολιτών 

Ατταλίδου Αλεξάνδρα Παπαδούρης Σταύρος 

Θεοπέμπτου Χαράλαμπος  

ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ 
1. Αναφορά της Προέδρου της Βουλής: 

 α. στην επέτειο της κυπριακής ανεξαρτησίας και τήρηση μονόλεπτης σιγής στη μνήμη των 
υπερασπιστών της Κυπριακής Δημοκρατίας,  

 β. στον Μήνα Ευαισθητοποίησης κατά του Καρκίνου του Μαστού. 

2. Ενημέρωση για τις ακόλουθες διεθνείς δραστηριότητες της Βουλής των Αντιπροσώπων: 

 α. Συμμετοχή των κ. Άριστου Δαμιανού (επικεφαλής), Μάριου Μαυρίδη και Χρίστου Ορφανίδη στο 
50ό Περιφερειακό Συνέδριο των Βρετανικών Νήσων και της Μεσογείου του Κοινοπολιτειακού 
Κοινοβουλευτικού Συνδέσμου. 

 β. Συμμετοχή των κ. Νίκου Τορναρίτη (επικεφαλής), Γιώργου Λουκαΐδη και Κωστή Ευσταθίου στις 
εργασίες του Τέταρτου Μέρους της Συνόδου της Κοινοβουλευτικής Συνέλευσης του Συμβουλίου 
της Ευρώπης. 

 γ. Συμμετοχή της αναπληρώτριας προέδρου της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Υγείας κ. Σάβιας 
Ορφανίδου σε διαδικτυακή κοινοβουλευτική συνάντηση της Ειδικής Επιτροπής του Ευρωπαϊκού 
Κοινοβουλίου για την Καταπολέμηση του Καρκίνου. 

 δ. Διαδικτυακή συμμετοχή της προέδρου της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού κ. Χριστιάνας Ερωτοκρίτου, του προέδρου της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής 
Εργασίας, Πρόνοιας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων κ. Αντρέα Καυκαλιά και του αναπληρωτή 
προέδρου της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Εξωτερικών και Ευρωπαϊκών Υποθέσεων κ. Μάριου 
Μαυρίδη στη Διακοινοβουλευτική Διάσκεψη για τη Σταθερότητα, τον Οικονομικό Συντονισμό και 
τη Διακυβέρνηση στην Ευρωπαϊκή Ένωση, στο πλαίσιο της κοινοβουλευτικής διάστασης της 
Σλοβενικής Προεδρίας του Συμβουλίου της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

3. Ανακοίνωση από την Πρόεδρο της Βουλής της απόφασης του ΕΛΑΜ για τον τερματισμό της 
συνεργασίας του κόμματος με τον κ. Ανδρέα Θεμιστοκλέους. 

4. Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων. 

5. Έκθεση για τα νομοσχέδια «Ο περί Ανοικτού Τύπου Οργανισμών Συλλογικών Επενδύσεων 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2021» και «Ο περί Διαχειριστών Οργανισμών Εναλλακτικών Επενδύσεων 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2021» και ψήφισή τους σε νόμους, του δεύτερου με τον τίτλο «Ο περί των 
Διαχειριστών Οργανισμών Εναλλακτικών Επενδύσεων (Τροποποιητικός) Νόμος του 2021» 

6. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί Εθνικής Φρουράς (Τροποποιητικός) Νόμος του 2020», αγορεύσεις 
και συζήτηση (Κώστας Κώστα, Γιώργος Κάρουλλας, Νίκος Τορναρίτης, Χαράλαμπος Θεοπέμπτου, 
Παύλος Μυλωνάς, Αλέκος Τρυφωνίδης) και ψήφισή του σε νόμο. 

7. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί Στρατού της Δημοκρατίας (Τροποποιητικός) Νόμος του 2021» και 
ψήφισή του σε νόμο. 

8. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί του Τμήματος Εφόρου Εταιρειών και Διανοητικής Ιδιοκτησίας Νόμος 
του 2021» και ψήφισή του σε νόμο. 

9. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί των Δικαιωμάτων Προσώπων που Συλλαμβάνονται και Τελούν υπό 
Κράτηση (Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 2016» και ψήφισή του σε νόμο με τον τίτλο «Ο περί των 
Δικαιωμάτων Ύποπτων Προσώπων, Προσώπων που Συλλαμβάνονται και Προσώπων που Τελούν υπό 
Κράτηση (Τροποποιητικός) Νόμος του 2021». 

10. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί των Δικαιωμάτων Προσώπων που Συλλαμβάνονται και Τελούν υπό 
Κράτηση (Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 2018» και ψήφισή του σε νόμο με τίτλο «Ο περί των 
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Δικαιωμάτων Ύποπτων Προσώπων, Προσώπων που Συλλαμβάνονται και Προσώπων που Τελούν υπό 
Κράτηση (Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 2021». 

11. Έκθεση για τα νομοσχέδια «Ο περί των Ανοικτών Δεδομένων, της Περαιτέρω Χρήσης Εγγράφων και 
Πληροφοριών του Δημόσιου Τομέα και για Συναφή Θέματα Νόμος του 2021» και «Ο περί της Περαιτέρω 
Χρήσης Πληροφοριών του Δημόσιου Τομέα (Καταργητικός) Νόμος του 2021», συζήτηση (Γιώργος 
Κουκουμάς, Χριστιάνα Ερωτοκρίτου, Νίκος Τορναρίτης, Γιώργος Λουκαΐδης, Κωστής Ευσταθίου) και 
απόφαση για αναβολή τους.  

12. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί Πυροσβεστικής Υπηρεσίας (Τροποποιητικός) Νόμος του 2021», 
παρατηρήσεις του κ. Άριστου Δαμιανού και ψήφισή του σε νόμο. 

13. Εκθέσεις για τους κανονισμούς: 

 α. «Οι περί της Υπηρεσίας Εσωτερικού Ελέγχου - Θέση Πρώτου Λειτουργού Εσωτερικού Ελέγχου 
(Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2021», 

 β. «Οι περί της Νομικής Υπηρεσίας - Θέση Ανώτερου Ανακριτή (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 
2021», 

 γ. «Οι περί Κρατικού Αρχείου - Θέσεις Λειτουργού Κρατικού Αρχείου Α΄, Συντηρητή Εγγράφων Α΄, 
Λειτουργού Κρατικού Αρχείου, Συντηρητή Εγγράφων (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2021», 

 δ. «Οι περί του Ινστιτούτου Γεωργικών Ερευνών - Θέση Τεχνικού Γεωργικών Ερευνών (Σχέδια 
Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2021» και 

 ε. «Οι περί Ιατρικών Υπηρεσιών και Υπηρεσιών Δημόσιας Υγείας - Θέση Ανώτερου Υγειονομικού 
Λειτουργού (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2021», 

 παρατηρήσεις των κ. Γιώργου Λουκαΐδη και Κωστή Ευσταθίου και έγκρισή τους, των τρίτων με τον τίτλο 
«Οι περί Κρατικού Αρχείου - Θέσεις Λειτουργού Κρατικού Αρχείου Αʹ, Συντηρητή Εγγράφων Α´, 
Λειτουργού Κρατικού Αρχείου και Συντηρητή Εγγράφων (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2021». 

14. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί Συμπληρωματικού Προϋπολογισμού Νόμος (Αρ. 4) του 2021», 
αγορεύσεις (Χριστιάνα Ερωτοκρίτου, Αντρέας Καυκαλιάς, Σωτήρης Ιωάννου, Αλέκος Τρυφωνίδης, 
Σταύρος Παπαδούρης, Ονούφριος Κουλλά) και ψήφισή του σε νόμο.   

15. Έκθεση για την πρόταση νόμου «Ο περί της Διασφάλισης και Πιστοποίησης της Ποιότητας της 
Ανώτερης Εκπαίδευσης και της Ίδρυσης και Λειτουργίας Φορέα για Συναφή Θέματα (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2021» και ψήφισή της σε νόμο.  

16. Ερωτήσεις βουλευτών: 

Στήριξη των πυρόπληκτων στις κοινότητες Τάλας και Κοίλης - Δ΄ φάση των κτιριακών υποδομών της 
Αστυνομικής Διεύθυνσης Πάφου - Ολοκλήρωση κατασκευής δρόμου από το αεροδρόμιο Πάφου προς 
την Πέγεια - Ανάγκη στέγασης του Νικολαΐδειου Γυμνάσιου Πάφου - Στεγαστικά προγράμματα της 
Υπηρεσίας Μέριμνας και Αποκατάστασης Εκτοπισθέντων εν απουσία πιστοποιητικών μίσθωσης - 
Τουρκοκυπριακές κατοικίες που παραχωρήθηκαν ως εξοχικές κατοικίες - Στοιχεία για παράνομη 
εργοδότηση - Αριθμός επισκέψεων παιδιών σε λογοπαθολόγους εγγεγραμμένους στο ΓΕΣΥ - 
Ερωτήματα για το πλοίο γενικής υποστήριξης ΑΛΑΣΙΑ - Αριθμός παιδιών που φοιτούν φέτος στη 
δημοτική εκπαίδευση και αριθμός παιδιών με ειδικές ανάγκες - Εθνικό Σχέδιο Δράσης για τη Βελτίωση 
της Ποιότητας του Αέρα - Το καθεστώς του καλλιτέχνη. 

17. Απαντήσεις υπουργών στις ακόλουθες ερωτήσεις βουλευτών: 

Δημιουργία βιοτεχνικής περιοχής στο διαμέρισμα Πόλεως Χρυσοχούς - Τοποθέτηση συρματοπλέγματος 
κατά μήκος της γραμμής αντιπαράταξης για έλεγχο των μεταναστευτικών ροών - Έλλειψη συσκευών 
αυτόματων θωρακικών συμπιεστών σε ασθενοφόρα - Ερωτήματα σχετικά με το Ταμείο Αλληλεγγύης. 
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